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Rada Miasta w Myszkowie 
Sesja Rady Miasta w Myszkowie 

 

Protokół nr XXVIII/20 

 

XXVIII Sesja w dniu 27 sierpnia 2020r.  

Obrady rozpoczęto 27 sierpnia 2020r. o godz. 09:30, a zakończono o godz. 15:11 tego 

samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Magdalena Balwierz 

2. Daniel Borek 

3. Eugeniusz Bugaj 

4. Robert Czerwik 

5. Elżbieta Doroszuk 

6. Andrzej Giewon 

7. Beata Jakubiec-Bartnik 

8. Sławomir Jałowiec 

9. Zofia Jastrzębska 

10. Norbert Jęczalik 

11. Dominik Lech 

12. Beata Pochodnia 

13. Małgorzata Skinder 

14. Halina Skorek - Kawka 

15. Iwona Skotniczna 

16. Tomasz Szlenk 

17. Jacek Trynda 

18. Jerzy Woszczyk 

19. Adam Zaczkowski 

20. Tomasz Załęcki 

21. Ewa Ziajska – Łazaj 

 

Ponadto w sesji wzięli udział: 
 

1. Burmistrz Miasta -p. Włodzimierz Żak 

2. Z-ca Burmistrza Miasta- p. Iwona Franelak 

3. Kierownicy Wydziałów Urzędu Miasta. 

4. Mieszkanka miasta. 
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Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3.Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o podpisaniu protokołów z sesji Rady Miasta 

z dnia 25.06 2020r., 28.07.2020r., 10.08.2020r. oraz o uwagach wniesionych przez radnych. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.Przyjęcie protokołu kontroli inwestycji ujętych w planie inwestycyjnym budżetu miasta 

Myszkowa na rok 2020, przeprowadzonej przez Zespół kontrolny Komisji Rewizyjnej. 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy- debata. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Myszkowa. 

8.Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Miasta Myszkowa za 2019 rok. 

9.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Myszkowa absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a)wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu 

pomieszczenia gospodarczego stanowiącego własność Gminy Myszków, 

b)ustanowienia pomnika przyrody, 

c) przyjęcia „Programu ochrony środowiska dla miasta Myszkowa na lata 2020 – 2022 

z uwzględnieniem perspektywy na lata 2023 – 2025”, 

d) uchwalenia zmiany do Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta 

Myszkowa na 2020r., 

e) przekazania środków finansowych dla komendy Powiatowej Policji w Myszkowie. 

11. Informacja na temat interpelacji złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym. 

12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Przyjęty porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3.Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o podpisaniu protokołów z sesji Rady Miasta 

z dnia 25.06 2020r., 28.07.2020r., 10.08.2020r. oraz o uwagach wniesionych przez radnych. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.Przyjęcie protokołu kontroli inwestycji ujętych w planie inwestycyjnym budżetu miasta 

Myszkowa na rok 2020, przeprowadzonej przez Zespół kontrolny Komisji Rewizyjnej. 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy- debata. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Myszkowa. 

8.Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Miasta Myszkowa za 2019 rok. 

9.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Myszkowa absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a)wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu 

pomieszczenia gospodarczego stanowiącego własność Gminy Myszków, 

b)ustanowienia pomnika przyrody, 

c) przyjęcia „Programu ochrony środowiska dla miasta Myszkowa na lata 2020 – 2022 

z uwzględnieniem perspektywy na lata 2023 – 2025”, 

d) uchwalenia zmiany do Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta 

Myszkowa na 2020r., 

e) przekazania środków finansowych dla komendy Powiatowej Policji w Myszkowie, 
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f)zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Myszków na lata 2020-2032, 

g)zmian w budżecie miasta Myszkowa na 2020 rok. 

11. Informacja na temat interpelacji złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym. 

12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Do punktu 1.  

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

 
XXVIII sesję Rady Miasta w Myszkowie otworzył i prowadził przewodniczący Rady Miasta 

w Myszkowie p. Jerzy Woszczyk. Powitał Pana Burmistrza, Panią Wiceburmistrz, 

zaproszonych gości, radnych, kierownictwo Urzędu Miasta, lokalną prasę oraz mieszkańców 

miasta. Poprosił radnych o naciśnięcie przycisku kworum w celu sprawdzenia obecności oraz 

o zapisanie wyniku głosowania. Stwierdził, że na sali obecnych jest 20 radnych, 

podejmowane uchwały będą, więc prawomocne. Przedstawił porządek posiedzenia. 

 

Do punktu 2.  

Ustalenie porządku obrad. 

 
Przewodniczący Rady Miasta p.Jerzy Woszczyk powiedział, że porządek obrad wszyscy 

radni otrzymali. Na wniosek burmistrza miasta proponuje się wprowadzenie do porządku 

dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Myszków na lata 2020-2032. Również na wniosek pana burmistrza proponuje się 
wprowadzenie do porządku projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Myszkowa 

na rok 2020. Proszę panie burmistrzu o zabranie głosu i wyjaśnienie. 

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz powiedział, że pierwotny porządek obrad nie ujmował ani 

uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej ani zmian w budżecie. 21 

sierpnia, w trakcie odbywania się komisji rolnictwa, poinformowałem państwa radnych 

o zamiarze wprowadzenia kilku zmian, które pojawiły się w okresie przed sesją i w związku 

z tym jakby nakreśliłem te zmiany dotyczące następujących obszarów działania. Chodziło 

o zmianę jakby układu liczb i przesunięcia środków, ponieważ wszystkiego nie zdążymy 

zrobić na mostach w ramach remontów nad tymi mostami. Prosiłem o możliwość 
przesunięcia 30 000 zł, bo tyle nam brakuje na zawarcie umowy ze zwycięską firmą, 
wykonującą studium transportowe. Poprosiłem państwa o możliwość przesunięcia kwoty na 

wprowadzenie nowego zadania do wieloletniej prognozy finansowej polegającej na 

termomodernizacji budynku MOSiR-u, tam jest tylko przesunięcie środków na projekt, 

motywując to tym, że posiadanie projektu wobec, spodziewam się, uruchomienia różnego 

rodzaju konkursów i środków pomocowych, bez posiadania dokumentacji projektowej, 

ważnego pozwolenia na budowę, uniemożliwi gminie staranie o środki zewnętrzne na ten cel. 

Poprosiłem również państwa, bo powzięliśmy informacje od firmy, od której jakby uczymy 

się korzystania ze środków norweskich. Ze środków norweskich możliwość złożenia wniosku 

o dofinansowanie jest inaczej niż w środkach w Urzędzie Marszałkowskim, to znaczy 

musimy mieć zabezpieczone zadanie w budżecie, ze źródłami finansowania przed datą 
złożenia wniosku. Mamy następujący zamiar, chcemy złożyć wniosek na termomodernizację 
dwóch szkół, pozostałych dwóch, które nie są stermomodernizowane tj. żeby 

stermomodernizować  SP nr 2,  na którą mamy dokumentację i wystąpienie o pozwolenie na 

budowę i na SP nr 7, nad którą aktualnie pracujemy, żeby stosowne wyliczenia do wniosku 

i możliwość uzyskania dofinansowania na termomodernizację tej szkoły uzyskać. Na tym 

spotkaniu powiedziałem, nie konkretnie, nie na liczbach, bo powiedziałem, że informacja nas 

zaskoczyła i że nad tym pracujemy. Na spotkaniu następnym czyli po weekendzie, 
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w poniedziałek było to szeroko omawiane z radnymi, pojawiły się wątpliwości. Wtedy 

wskazaliśmy, jako źródło finansowania oszczędności na zadaniu ulica Nierada dlatego, że 

byliśmy w przededniu rozstrzygnięcia tego konkursu i potraktowałem, że wobec różnych 

zmian proponowanych przez mnie, interakcji z radą miasta, zgodnie z wcześniejszymi 

sygnałami od części z państwa, nie zgłaszałem propozycji, które by dokonywały 

jakichkolwiek zmian na zadaniach, których autorami są radni klubu PIS i Lewicy. To zadanie 

z Nierady jest wprowadzone, mamy dofinansowanie, ono będzie realizowane i wskazałem 

tam kwotę ok. 2 mln 400 tyś zł, która moim zdaniem starczy na zabezpieczenie na 

termomodernizację szkół. Poprosiłem wówczas o stanowisko szanownych państwa radnych, 

żeby szanując moją odpowiedzialność za budżet i za to, że zmiany do budżetu zgłaszam ja, 

żeby zgłosić takie propozycje, które uzyskają państwa akceptację. Na komisji zdrowia p.radna 

Zofia Jastrzębska zgłaszała tak naprawdę najwięcej pytań i wątpliwości co do szkół, 

wskazując, że stan wiedzy do podjęcia tej decyzji jest niepełny, wskazując, że niewiadomo, 

jak będzie rozliczona Nierada i chodziło między innymi o pytanie, jaki jest poziom 

dofinansowania i ile środków mniej wyda gmina ze środków własnych, a ile środków pozyska 

mniej z tytułu dotacji, bo tam jest procent dofinansowania. Ponieważ te informacje są 
dynamiczne i my ciągle dopytujemy, my powiedzieliśmy, że tej informacji nie mamy i może 

się tak okazać, że nie będziemy jej mieć w dniu dzisiejszym na sesji. W dniu 26, zgodnie 

z wcześniejszymi zapowiedziami, dokonaliśmy wyboru oferenta za kwotę niecałe 3 miliony 

zł na wykonanie ulicy Nierada i nieustannie dzwoniliśmy do urzędu marszałkowskiego, żeby 

się dowiedzieć o to, jak będzie to przeliczone, żeby odpowiedzieć na nurtujące radnych 

pytanie. Uzyskaliśmy takie potwierdzenie, że będzie można to rozliczyć z najwyższym 

poziomem dofinansowania, natomiast wprost jakby nie usłyszeliśmy czy to będzie procent 85 

czy to będzie procent 95, bo nawet takie są przypuszczenia. W związku z powyższym 

ostrożnościowo przygotowaliśmy się do zmian pod kątem tych 85% czyli bezpieczniejszych, 

żeby nie obiecać państwu, że będzie tych środków więcej i że mniej nas ta zmiana na innych 

zadaniach zaboli. Tak naprawdę nie zaboli nas na niczym innym, bo tylko nie wydamy 

środków, które pierwotnie planowaliśmy na ulicy Nierada. Tak, jak państwa informowaliśmy, 

prowadziliśmy rozmowy i za państwa zgodą przesunęliśmy środki na dom kultury i w wyniku 

przetargu złożona została jedna oferta, która opiewa na kwotę 300 tyś zł większą niż 
zabezpieczenie w budżecie. Sprawa jest tego rodzaju, że ponieważ warunki umowy, którą 
będziemy podpisywać, według zapewnień organu udzielającego wsparcia 7 września, mamy 

taką informację, że my musimy po prostu zdążyć zrobić to w tym roku. Mamy firmę, która 

złożyła wiążącą ofertę, która chce to wykonać do końca tego roku, ale tylko wpłynęła jedna 

oferta do przetargu. My podjęliśmy taką decyzję, tu nie było już czasu skonsultować tego 

z państwem dlatego, że my proponując rozwiązanie nie chcieliśmy,  trzymając się tej 

obietnicy, którą państwu złożyłem, nie proponować przesunięć tych środków, których i tak na 

przykład niektórych nie wydamy, ale żeby nie przesuwać środków z zadań, których autorem 

jesteście państwo. Mówię o tych dwóch klubach radnych, żeby po prostu to dane słowo 

państwu zostało dotrzymane. W związku z powyższym uporczywie liczyliśmy czy z Nierady 

starczy nam środków również na przesunięcie tych 300 tyś zł na to, żeby dom kultury 

wykonać. Mówiąc wprost, jeżeli nie przesuniemy środków i nie rozpoczniemy procedury nad 

wyborem tej jedynej oferty, to ogłoszenie ponownego przetargu już znacząco będzie skracać 
termin na wykonanie i mamy takie rozeznanie, ono oczywiście nie jest stuprocentowe, ale, że 

nawet ta firma, która złożyła w tej chwili ofertę, oferty może już nie ponowić w ponownym 

przetargu i wtedy przepadłoby nam, uważam dziejowy ruch, bo jak rozpoczniemy remont 

domu kultury, to on już pójdzie, zwłaszcza, że mamy bardzo dużą przychylność tutaj pani 

poseł i też chcemy uszanować jej starania. W związku z powyższym wczoraj w godzinach 

późno wieczornych, dokładnie do godziny chyba 22:07, nasza pani skarbnik pracowała nad 

zmianami. Te zmiany państwu przekazała, mam tam ogromną prośbę, bo pierwotnie 
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zamieszczone na e-sesji, jeszcze w dniu wczorajszym zmiany, na przykład, zawierały 

w jednym miejscu literówkę, że tam był rok nie 2023, ale 2223 rok, tak, że proszę też 
o wyrozumiałość i dzisiaj rano mieliście państwo mieć zamieszczony sporządzony tuż przed 

sesją załącznik 2.2 uzupełniający tą informację. Natomiast przesłane materiały wczoraj 

w godzinach wieczornych, w uzasadnieniu podawały państwu pełną wiedzę do możliwości 

podjęcia decyzji. W międzyczasie wpłynęło stanowisko radnych klubu Lewicy w dniu 

wczorajszym co do tych czterech zmian, nie mówię o remoncie domu kultury, które na te 

wymienione przez mnie pierwsze trzy zadania, mówiło „tak”, na zadanie dotyczące 

termomodernizacji szkół nie powiedziało „nie”, radni mówili, że nie są przeciwko temu 

zadaniu, ale chcieliby mieć pełną wiedzę, jak będzie rozliczana ulica Nierada. Ulica Nierada 

jest rozliczana 85 procentami i zapewniam państwa, że to wyliczenie, jeżeli już dostaniemy 

konkretne dane z urzędu marszałkowskiego to mogą one być tylko lepsze dla finansów 

miasta, gorsze nie będą. W dniu wczorajszym na bip-ie ukazała się informacja o wyborze 

wykonawcy na Nieradę, zostanie on zaproszony na podpisanie umowy i chcielibyśmy 

procedować, żeby do końca roku zrobić remont domu kultury i móc złożyć w niosek na te 

dwie szkoły. Sprawa jest prosta. Jeżeli w konkursie dostaniemy, to będziemy robić. Jest duże 

prawdopodobieństwo na taką szansę. Natomiast, jeżeli nie dostaniemy w konkursie, bo na 

przykład ktoś będzie lepszy, to te zadania po prostu nie będą wykonywane dlatego, że tam jest 

70- procentowe dofinansowanie, więc na tyle istotne i warto się po nie schylić, że to chcemy 

zrobić. Myślę, że państwo nie dopatrujecie się w tym tutaj żadnych kombinacji, żadnej złej 

woli dla miasta. Wierzę w to, że państwo dołączycie do naszej pracy, takiej prawdę mówiąc, 

na szybko, w trakcie zmiennych i decyzyjnych, które do nas docierały w ostatnim czasie i że, 

tak jakby, teraz będzie wszystko w rękach państwa. Jeżeli państwo wyrazicie zgodę na te 

zmiany, a uda nam się wszystko dopiąć, to nasze miasto zyska projekt na MOSiR, 

stermomodernizowane dwie szkoły i zrobienie pierwszego etapu czyli budowa windy, 

przebudowa klatki schodowej, węzłów sanitarnych w domu kultury. Bardzo państwa o to 

proszę w imieniu własnym oraz zainteresowanych mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Miasta przypomniał o obowiązku założenia maseczek. 

 

 Głosowano w sprawie: 
zmiana porządku obrad (wprowadzenie WPF). 

 

 Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 ZA (20) 

 Magdalena Balwierz, Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, 

Andrzej Giewon, Beata Jakubiec-Bartnik, Sławomir Jałowiec, Norbert Jęczalik, Dominik 

Lech, Beata Pochodnia, Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, 

Tomasz Szlenk, Jacek Trynda, Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa 

Ziajska – Łazaj 

NIEOBECNI (1)  

Zofia Jastrzębska 

 

Głosowano w sprawie:  
zmiana porządku obrad (wprowadzenie zm. w budżecie).  

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: ZA (20) 

 Magdalena Balwierz, Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, 

Andrzej Giewon, Beata Jakubiec-Bartnik, Sławomir Jałowiec, Norbert Jęczalik, Dominik 

Lech, Beata Pochodnia, Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, 

Tomasz Szlenk, Jacek Trynda, Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa 

Ziajska – Łazaj 

NIEOBECNI (1)  

Zofia Jastrzębska 

 

Do punktu 3.  

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o podpisaniu protokołów z sesji Rady 

Miasta z dnia 25.06 2020r., 28.07.2020r., 10.08.2020r. oraz o uwagach wniesionych przez 

radnych. 
 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że podpisał protokoły z sesji RM z dnia 25.06 

2020r., 28.07.2020r., 10.08.2020r.  Do protokołów uwag nie zgłoszono.  

 

Do punktu 4. 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  
 

Burmistrz Miasta p. Włodzimierz Żak przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym od 25.06.2020r. do 27.08.2020r. (sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Miasta zapytał czy są pytania do przedstawionego sprawozdania? 

 

Radny p.Tomasz Szlenk powiedział, że chce się odnieść do sprawy przygotowania szkół do 

obecnej sytuacji. Tutaj pan powiedział o remontach. Niestety nie było komisji oświaty w tym 

miesiącu. Chciałem zapytać, jak szkoła jest przygotowana w związku z sytuacją epidemiczną 
w naszym kraju. Chciałem zapytać, bo była czerwcowa komisja oświaty, na której była 

bardzo burzliwa dyskusja w temacie funkcjonowania szkół, zdanej nauki przez dzieci, wtedy 

wnioskowaliśmy o to, żeby miasto powoli przygotowało się do nauki online przez dzieci,  

żeby dzieci widziały nauczyciela, żeby miały kontakt z nauczycielem, a żeby nie było to, jak 

do tej pory, że nauczyciel wysyła zadania, które rozwiązują dzieci, które rodzice muszą 
siedzieć po kilka godzin z dziećmi, rozwiązywać te zadania. Mam świadomość, że też 
nauczyciele potem muszą sprawdzać, jeżeli mają pięć, sześć klas, muszą sprawdzać po sto 

prac czy więcej. Chciałem zapytać panie burmistrzu czy miasto przygotowało się do takiej 

ewentualności, jeżeli byłaby taka sytuacja, że w jakiejś szkole, bo będzie niestety ten 

przypadek koronawirusa i ta szkoła zostanie zamknięta, to wiadomo, że ta nauka będzie 

musiała być online i czy pan i urząd miasta poczynił jakieś starania do tej nauki, o której tutaj 

myślę, większość radnych prosiła, żeby był kontakt z nauczycielem wizualny, żeby to dziecko 

mogło normalnie brać udział w lekcjach. To jest jedna sprawa panie burmistrzu, druga sprawa 

to budowa drogi przy szkole nr 5 w Myszkowie. Jestem już 2 lata radnym i cały czas słyszę 
ten temat wraca jak bumerang, że już podpisujemy, już robimy i tak dalej. Teraz znowu jest 

jakaś informacja, że przygotowujemy się do podpisania jakichś tam dokumentów i tak dalej. 

Chciałbym zapytać konkretnie panie burmistrzu, kiedy jest szansa, że ta inwestycja zacznie 

być realizowana, ponieważ tak, jak mówię to są 2 lata. 2 lata wcześniej rozmawiałem 

z kolegami radnymi, nie byłem wtedy radnym, że to już trwa kilka lat ta sprawa. Jest to ważne 
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ze względu na bezpieczeństwo naszych, mojego między innymi dziecka i dzieci wszystkich 

mieszkańców, którzy chodzą, gdzie nie ma na części tej drogi chodnika, gdzie był wniosek ze 

szkoły o zrobienie drogi jednokierunkowej w godzinach dopołudniowych, żeby nie było tak, 

jak do tej pory, że jest ta droga bardzo ciasna, auta się mijają, jeżdżą po krawężnikach, po 

pasie zieleni. Chciałem panie burmistrzu zapytać kiedy ta droga będzie realizowana, kiedy to 

ruszy z kopyta i będzie można bezpiecznie dotrzeć do tej szkoły, będzie można bezpiecznie 

przejechać przed szkołą. Na koniec chciałem serdecznie podziękować za inwestycję, która 

została ukończona przy szkole nr 5, budowa parkingu. Mam nadzieję, że to ułatwi w dużej 

mierze, że część nauczycieli, część rodziców będzie mogła parkować samochody na tym 

nowym parkingu i fajnie, że są też tam miejsca dla osób niepełnosprawnych, bo wiemy, że do 

szkoły nr 5 chodzą też takie dzieciaki. Serdecznie chciałem podziękować za tą inwestycję, 
która została ukończona przed rozpoczęciem roku szkolnego. 

Radny p.Norbert Jęczalik powiedział, że wypowie się w temacie wykonania projektu na 

budynek klubowy MKS. Po ostatniej komisji zdrowia pokierował pan mnie do pracowników 

urzędu gminy, abym się dowiedział, jak ten projekt ma być zrobiony, w jakiej technologii. 

Dowiedziałem się, że ma być zrobiony w technologii, ogłoszony projekt na wykonanie 

budynku klubowego w technologii tradycyjnej, co według mnie bardzo mocno ogranicza. Już 
dziś żeśmy się dowiedzieli, że nie jest tak łatwo znaleźć wykonawcę na różnego rodzaju 

inwestycje publiczne. Pan sam wspomniał dzisiaj o strzelnicy sportowej, gdzie kwota bardzo 

dużo przewyższa i zgłosił się tylko jeden wykonawca, to samo się tyczy domu kultury. Ja 

pracuję w branży budowlanej, wiem jak to wygląda. Dzisiaj naprawdę budowlańcy mają dużo 

pracy, dużo roboty, dlatego ta konkurencja jest taka nikła.  Ja mam taką prośbę do pana 

burmistrza. Po rozmowie tutaj z pracownikami urzędu gminy o to, aby w ogłoszeniu na 

wykonanie projektu budowy budynku klubowego wpisać taki jeden zapis, który będzie 

pozwalał na to, żeby ten budynek mógł być wykonany w różnych rozwiązaniach 

konstrukcyjnych, co nie ograniczy do jednej technologii, a spowoduje większe 

zainteresowanie i większą konkurencyjność. Ja przypominam, że na projekt rozbudowy 

budynku klubowego i budowy dwóch kortów tenisowych na stadionie miejskim, głosowało 

około 1000 mieszkańców naszego miasta. Ja w obawie o to, że w tej technologii tradycyjnej 

po prostu ten projekt może nie zostać zrealizowany, a więc bardzo proszę pana burmistrza, 

aby w zamówieniu publicznym na wykonanie projektu dotyczącego wybudowania budynku 

klubowego MKS-u był zapis „różne rozwiązania konstrukcyjne”.  

Radna p.Elżbieta Doroszuk powiedziała, że chce zabrać głos w nawiązaniu do tematu 

przygotowania szkół w dobie korona wirusa. Czy wszystkie szkoły złożyły zamówienia na 

bezpłatne maseczki i płyn do dezynfekcji, które są dystrybuowane przez ministerstwo 

zdrowia za pośrednictwem MEN?  

Radny p.Sławomir Jałowiec powiedział, że ma pytanie związane ze sprawozdaniem złożonym 

przez pana dotyczące unieważnienia postępowania w zakresie przebudowy i rozbudowy 

strzelnicy sportowej w Myszkowie. Z materiału, który otrzymaliśmy i który pan tutaj przed 

chwilą odczytał, wynika, że złożona oferta opiewała na kwotę 1 943 000 zł co znacznie, ale to 

powiem znacznie, przekracza możliwości naszego miasta i założenia takie, że mieliśmy tam 

dofinansować z budżetu miasta do kwoty 380 000 zł, jaką żeśmy dostali dofinansowania 

z ministerstwa obrony. Co dalej panie burmistrzu, czy ta kwota, która została zadysponowana 

przez MON w zakresie rozbudowy, 380 tyś zł, czy ona jest niewygasająca czy ona straci 

swoją ważność do końca roku? Chciałbym usłyszeć od pana, jak ta sprawa wygląda i jak 

będzie dalej to wszystko procedowane, żeby ta inwestycja i ta rozbudowa doszła do skutku 

i żeby zabezpieczyła strzelnicę w należytym stanie, żeby nie była uciążliwa dla 
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mieszkańców? Moje drugie pytanie będzie dotyczyło utwardzenia drogi w ulicy Rymarskiej. 

Chciałem zapytać, jak wygląda na dzień dzisiejszy postępowania prac związanych 

z przebudową wodociągu w tej ulicy i utwardzeniem tej drogi? Czy jest szansa, żeby ta droga 

była w tym roku wykonana, bo ona w założeniu była i w budżecie i w wpf-ie, do wykonania 

w tym roku. Czy ona będzie zrobiona, a jeśli nie to ewentualnie, jakie jest czasowe 

przesunięcie wykonania tej inwestycji? 

Radna p.Magdalena Balwierz powiedziała, że pytała pana burmistrza na wiosnę co związku 

ze skate parkiem. Nadal nie ma rampy, czy będzie to w najbliższym czasie postawione czy 

naprawione? 

Radna p.Beata Pochodnia powiedziała, że chciała zapytać o projekty sieci wodociągowej. 

wodociągów w ulicy Projektowanej, ulicy Paderewskiego. Rozumiem, nie było 

w sprawozdaniu czyli te projekty jeszcze nie wpłynęły, w takim razie prosiłabym o podanie 

terminu do kiedy wykonawcy te projekty mają oddać?  

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak powiedział, że odpowie w kolejności zadawanych 

pytań. Pan radny pyta o przygotowanie szkół. Taki temat został poruszony na komisji 

zdrowia. Proszę wybaczyć, szczegółowości tego pytania było znacznie więcej, ja na wszystko 

panu nie odpowiem dlatego, że my sami nie wiemy na przykład jeszcze, jakie będą wytyczne, 

czy one się zmienią czy będą jakieś zalecenia, bo ciągle dyskusję trwają. Nawet tu przed sesją 
wymienialiśmy uwagi, że prawdopodobnie pójdzie odgórne zalecenie, że jednak uczniowie 

w szkołach bez maseczek, ale czy tak będzie też nie wiadomo. Odbyłem spotkanie, o którym 

czytałem w sprawozdaniu i świadomość dyrekcji i nauczycieli oraz stopień zaangażowania 

kadry w naszych placówkach jest naprawdę tak budujący, że mogę panu powiedzieć, że po 

prostu temu co trzeba będzie zrobić, to staniemy na uszach i podołamy. Natomiast oczywiście 

w ramach normalności tych warunków i możliwości ich spełnienia, bo podaję prosty 

przykład, gdyby się okazało, że będzie konieczność rozdzielania klas na pół, to my nie mamy 

murów na to. Wtedy z jednej strony nie wiem, jak to będzie do zorganizowania, a z drugiej 

strony nie wiem czy, przypuszczam, że nasz budżet tego może nie wytrzymać. Więc tu podaję 
pewne warunki brzegowe, które mogą na to wpływać. Uruchamiany też dzienniki 

elektroniczne, zwracamy też uwagę na to, na co pan radny zwrócił uwagę, na jakość pracy 

naszych nauczycieli, zwłaszcza wobec tej pracy zdalnej. Była taka sytuacja, że niektórzy 

nauczyciele, mamy różną jakby umiejętność posługiwania się komputerami i to też 
powodowało, że jednemu nauczycielowi przygotowanie się do pracy zdalnej zajmowało 

więcej, drugiemu mniej. Liczymy na to, że w tym roku szkolnym, jeżeli pojawi się 
konieczność pracy zdalnej, to ci nauczyciele już nie będą jakby na to utyskiwać, bo już sami 

się wyedukowali w tym obszarze. Tyle na razie, proszę wybaczyć, że więcej nie. Gdyby się 
coś działo, były pytania szczegółowe, to jeśli pan radny będzie chciał o coś dopytać, to wtedy 

już poproszę o kontakt z panią kierownik MZEAS. Jeśli chodzi o piątkę. Ja nie jestem dumny 

z tego, że to tak długo trwa, natomiast mogę z cała mocą powiedzieć, że w ani jednym 

kawałku prac nad piątką żeśmy nie zawinili, jeśli chodzi o terminy, natomiast pojawiają się 
takie sytuacje, że jestem na styku dwóch gestorów w zasadzie. Jednego głównego, Tauronu, 

który na początku i to była główna przyczyna, że to trwa więcej niż pan radny jest radnym, 

który powiedział „chcecie, żebyśmy tą drogę robili, jak my mamy tam nowy kabel zasilający 

osiedle mieszkaniowe, kilkanaście bloków i my nie jesteśmy zainteresowani wymianą”. 

Tauron jest bardziej skłonny do współpracy, kiedy przy okazji podniesie sprawność 
technologiczną swojego majątku, a ja z drugiej strony wydając pieniądze naszych 

mieszkańców, nie wolno mi wydawać na obcy majątek, który nie należy do gminy. Tutaj 

takie to było poszukiwanie rozwiązania, bardzo długo trwało zawarcie porozumienia i ono 
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trwało. Nie ukrywam, że zrobienie parkingu też w jakiś sposób wpłynęło na pozostałe 

terminy, bo czekaliśmy na zakończenie parkingów po to, żeby uzgodnić choćby nawet 

dokumentację i zakres prac do przetargu. W sprawozdaniu było powiedziane enigmatycznie, 

że przygotowujemy przetarg. Ta enigmatyczność, tak naprawdę, nie wynika w tej chwili 

według mnie z jakichś tam większych przeszkód zewnętrznych, tylko wewnętrznych. Ja 

pracuję w niektórych działach 30-procentowym składem. W tym momencie, jeśli państwo 

radni nas wspomagacie zadawaniem pytania o zestawienie umów za 6 ostatnich lat, to ja będę 
musiał oderwać pracownika od innej pracy, bo radny o to pyta. Proszę 
państwa o wyrozumiałości w tych pytaniach. Ostatnio dla tego samego radnego zestawialiśmy 

drzewa na przestrzeni ostatnich chyba 10 lat, jaki rodzaj, kiedy były, jakie potrzeby wycięcia. 

Być może czemuś to służy, ale my się zastanawiamy czy naprawdę musimy wykonywać takie 

zestawienia, które przez 70-letnią pracę miasta Myszkowa nigdy nikomu do szczęścia nie 

były potrzebne. Przepraszam, że to wtrącam przy okazji odpowiedzi na inny temat, ale mam 

taki apel, zastanówcie się państwo czy naprawdę potrzebujecie nam jeszcze dowalić pracy 

kiedy my mamy osoby chore,  jest Covid, ograniczamy pracę urzędu, zresztą to 

wyjaśnialiśmy na komisji, bo było pytanie pani radnej, dlaczego nie otwieramy się. Państwo 

widzicie co się dzieje, statystyki wzrosły, musimy zachować jeszcze przez jakiś czas, nie 

wiemy jaki, wzmożoną ostrożność. Jeżeli chodzi o odpowiedź na pytanie p.Jęczalika. Ja tą 
odpowiedź już udzieliłem, więc mogę powiedzieć panie radny, ja już panu odpowiedziałem, 

natomiast ponieważ usłyszeli to mieszkańcy, to powiem, jak to wygląda, Szanowni państwo, 

nie jest sztuką zdobycie tańszego projektu, na przykład na budynek kontenerowy, a później 

zdanie się na rynek kontenerowy. Odesłałem pana radnego i taka była moja informacja i ona 

się nie zmienia, do pana kierownika, który jest fachowcem w zamówieniach i wyjaśnij, 

dlaczego urząd zamierza zamówić tą technologię w technologii budowlanej. Wyjaśniam też 
pana wątpliwość, bo pan się powołuje na strzelnicę, na dom kultury. Proszę odróżnić budowę 
budynku, który może wybudować każda firma budowlana, która się zajmuje inwestycjami 

nieliniowymi, każda. Tam nie ma wymysłów, tam nie ma szczególnych technologii, tam nie 

pojawia się szczególne urządzenie. W przypadku Miejskiego Domu Kultury wąskim gardłem 

jest czy chętni do złożenia ofert na przetarg do wykonania pierwszego etapu przebudowy 

budynku MDK, zdobędą kontrakt na windę i zmieszczą się w czasie. To jest wąskie gardło 

technologiczne. To powoduje, że mamy jedną ofertę. Mamy powiedzmy jakieś rozpoznanie 

rynku. Drugim tematem jest strzelnica. Strzelnica posiada pewną specjalizację w wykonaniu. 

Chociaż ja twierdzę, że chyba ktoś poszalał z tą ofertą, bo ta specjalizacja nie uzasadnia 

takiego kosztu. W szczegółach odpowiem, jak będę odpowiadał na pytanie pana radnego. 

Jeszcze jakby kończąc tą odpowiedź, ja wiem, że panu radnemu zależy, żeby w kwocie 

zadeklarowanej w budżecie obywatelskim i w zakresie złożonym przez wnioskodawców 

wykonać i budynek i korty. To proszę zdać się na nas, bo my chcemy tak zrobić i nie 

mieszajmy. Zostawmy organowi wykonawczemu to co w tej chwili do niego należy. Niestety 

terminy przesuwają nam się tak, jak mówię, przyczyny wewnętrzne i zewnętrzne, od nas 

niezależne. Zrobimy wszystko, w najbliższych dniach będzie ogłoszony przetarg na 

dokumentację projektową i zrobimy wszystko, żeby projekt, a później oba zakresy czyli 

i budynek i korty wykonać. Odpowiadając na pytanie pani radnej Elżbiety Doroszuk. Ja nie 

wiem, jak odbyłem spotkanie nie pytałam o takie szczegóły czy ktoś składał wniosek czy nie, 

ale może powiem z drugiej strony. Dostałem sygnał, że w ramach zapewnień właśnie 

instytucji centralnych, że mamy dostać, jeśli dobrze słyszałem informację od pana 

komendanta powiatowego straży, bo to jest przekazywane przez niego 8000 maseczek dla 

szkół i one będą rozdysponowane pomiędzy szkoły. Może tutaj odpowiadam w drugą stronę, 
że instytucje wysyłają nam pismo, sygnał, logistyka się odbywa, ale to czy ktoś składał 

wniosek, nie wiem, po prostu nie wiem. Odpowiadając na pytanie pana radnego Sławomira 

Jałowca. Ponawiamy niezwłocznie w ramach możliwości organizacyjnych gminy, 
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przepraszam nie chciałbym używać tego argumentu zbyt często, ale w ostatnim okresie 

niestety słyszycie państwo to często z moich ust, bo nasze badanie rynku pokazuje, że jest to 

do zrobienia za znacznie niższą kwotę, ale na to jest przetarg. Ja nie wiem kto złoży ofertę, 
kto nie. Może trochę pikanterii dołożył artykuł, który się ukazał na Interii, który zarzucał 

naszemu rządowi, że te strzelnice to jest niewypał, ściema, że tam się wymieniało, że będą 
zrobione tylko 4 strzelnice. Chcę powiedzieć z dumą, że wśród nich Myszków jest jedną 
z gmin, która się na to chce zdobyć. My chcemy to zrobić, nie zdradzając jakby warunków 

kwotowych. Ta strzelnica będzie kosztować więcej niż te 380 tyś zł, my to już wiemy, ale nie 

wysyłamy sygnału o ile więcej, bo niedużo więcej, na pewno nie 2 mln zł. Ponowimy, my, 

idąc, między innymi, za wnioskami mieszkańców przesłanych przez pana i przez pana 

radnego Czerwika, były takie zgłoszenia, żeby zrobić wszystko co się da na etapie 

projektowania, żeby standard tej przebudowy podnieść. My to zrobiliśmy i to się w jakiś tam 

sposób odbija, że to nie będzie te 380 tyś zł. To wiemy, ale ja nie będę teraz mówił ile, co, bo 

po co mają się potencjalni chętni dowiadywać. Niech złożą wszystko, żeby wygrali przetarg 

i zrobili to dobrze, ale w rozsądnej cenie. Tyle na tym etapie. Jeśli chodzi o Rymarską. Ja 

przeczytałem tylko tyle, że złożony jest ZRID, niestety tak to wygląda, to jest, jeśli chodzi 

o wykonanie drogi. Natomiast, jeśli chodzi o projekt na wodociąg, to ja nie pamiętam, co my 

tam mamy tak, że ja bym musiał zerknąć sobie do dokumentacji, jaki mamy tam aneks, bo ja 

państwu czytam o tych aneksach i do kiedy jest termin wykonania, czy mamy już gotowy 

projekt i kiedy moglibyśmy zgłaszać potrzebę budowy wodociągu na tym odcinku łącząc 

Murarską z Rymarską. Tutaj odpowiem w przeciągu powiedzmy do piątku, do jutra. Jeśli 
chodzi o pytanie o skatepark. My tam mamy dwie technologie do wykonania. My 

chcielibyśmy wykonać to technologią wylania z betonu tych urządzeń. One wtedy będą 
trwalsze, będzie to drożej kosztować. Sami państwo widzicie, jaką gimnastykę toczymy 

wobec zmian w budżecie. Mam nadzieję, że ten skatepark tak na spokojnie, wrzucimy 

państwu jakiś pomysł, ale musimy najpierw się ogarnąć z tym, co mam nadzieję dzisiaj 

państwo, w procedurze zatwierdzicie. Jeżeli te duże tematy zatwierdzimy, to będziemy 

wiedzieć co mamy w budżecie, wtedy postaramy się państwu złożyć jakąś propozycję do 

przemyślenia. Nieuchronnie będziemy się zbliżać do następujących rzeczy. Trzeba będzie 

wiedząc już, że czegoś nie wydamy po prostu poprzesuwać kwoty, w ramach tych samych 

zadań, ale zmienić harmonogram, bo nie mamy wpływu na Covid. Druga rzecz. Wtedy 

będziemy próbowali znaleźć jakieś, mam nadzieję nieantagonizujące nasze wzajemne relacje, 

propozycje skąd znaleźć środki na ten skatepark. Ja rozmawiałam ostatnio z młodzieżą na 

skatepark-u, oni się też tam niecierpliwią, pytają się i powiem tak. Jak takich będziemy mieć 
mieszkańców, jak oni ze mną rozmawiali, to drodzy państwo możemy mieć powody do 

dumy. Oby to był dobry prognostyk. Jeżeli chodzi o projekty wodociągowe, to może tak samo 

jak p.radnemu Jałowcowi też odpowiem pani Pochodni kiedy. Ja czytałem tylko, w informacji 

było, że przesuwamy chyba do 15 września prace projektowe, ale zerknę jeszcze czy tam coś 
z tego więcej wynika. 

Radny p.Tomasz Szlenk (Ad Vocem) powiedział, że chciał jeszcze dopytać odnośnie tych 

szkół. Chodziło mi bardziej o to i nie uzyskałem tutaj odpowiedzi, jak dyskutowaliśmy na tej 

komisji oświaty czy szkoły zakupiły na przykład jakieś kamerki, bo wiem, jak rozmawialiśmy 

w czerwcu, że z tym były problemy, że szkoły nie były przygotowane, były problemy 

z jakimiś łączami internetowymi. O to mi bardziej chodzi czy szkoła jest przygotowana, żeby 

nauczyciel mógł przyjść do tej sali, jeżeli będzie to zdalne nauczanie i mógł normalnie przed 

kamerą poprowadzić te lekcje dla dzieci, dla młodzieży. Żeby to dziecko, tak jak wcześniej 

powiedziałem, mogło brać udział i wizualny i mogło porozmawiać z nauczycielem o jakimś 
problemie, a nie tak, jak mówię, jak do tej pory to wyglądało. Wiem jak ciężko jest rodzicom, 

ale też mam świadomość ile nauczyciele przez tą zdalną naukę mają pracy, ile muszę 
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sprawdzać tych ćwiczeń. Bardziej o to bym prosił, o odpowiedź czy jesteśmy przygotowani 

do tej nauki.  

Radny p.Norbert Jęczalik (Ad Vocem) powiedział, że pokazywaliśmy w tej kadencji troskę 
o inwestycje w gminie i o budżet. Na budżet obywatelski była przeznaczona kwota 1 mln 50 

tyś zł, jeżeli się nie mylę, czyli na wybudowanie dwóch kortów tenisowych i budynku 

klubowego. Po rozmowie z pracownikami urzędu gminy, którzy wiedzą, jakie są koszty 

budowy w technologii tradycyjnej, dzisiaj rynek wskazuje, że taka średnia to jest 3000 zł za 

metr kwadratowy do stanu deweloperskiego. Z tego co wiem ta wizja tego budynku się 
troszeczeczkę zmieniła tj. z 300 m zrobiło się około 350 m. Rachunek jest prosty, niech pan 

przeliczy 350 m razy 3000 zł za m
2
 netto, to daje nam już kwotę 1 mln 50 tyś zł, do tego 

dochodzi VAT, to jest kwota w granicach 1 mln 300 tyś zł, sam budynek, pod warunkiem, że 

się zgłosi wykonawca za kwotę tą 3000 zł. A dzisiaj naprawdę z wykonawcami jest ciężko, co 

sam pan widzi na faktach czyli dom kultury jeden wykonawca, strzelnica jeden wykonawca. 

Więc ja nie wiem dlaczego pan tak się upiera tylko przy tym, żeby nie dopuścić jednego 

zapisu do wykonania projektu, który pozwoli tylko i wyłącznie na dopuszczenie różnych 

rozwiązań konstrukcyjnych. Mamy dzisiaj mnóstwo różnych technologii od keramzytu, 

silikatu, tonga, konstrukcji szkieletowych, modułowych, stalowych. Naprawdę dzisiaj rynek 

nam daje wiele możliwości i konkurencyjność jest wielka na rynku, a pan się upiera, żeby 

zrobić tylko w  tej jednej technologii, tradycyjnej, murowanej, która wychodzi w sumie 

najdrożej na rynku. Ja myślę, że bliska przyszłość pokaże nam to, że będziemy ważyć 
w przyszłym roku czy wykonamy budynek, na który i tak nam nie starczy pieniędzy czy 

wykonamy korty tenisowe. Pan odpowiada za budżet i też za około 1000 mieszkańców, 

którzy oddali głos na ten projekt czyli budowę budynku klubowego i budowę tych dwóch 

kortów tenisowych. Ja proszę tylko o zmianę i wpisanie jednego, prostego zapisu, 

dopuszczenie innych rozwiązań konstrukcyjnych, tylko tyle. To nas nie ogranicza, 

a powoduje to, że więcej firm może się zgłosić i zaproponować różne rozwiązania, budowę 
tego budynku w różnych rozwiązaniach, w różnych technologiach. 

Radny p.Sławomir Jałowiec (Ad Vocem) powiedział, że chciał dopytać, bo w swojej 

wypowiedzi pytałem również pana o obwarowania czasowe dotyczące przebudowy 

i rozbudowy strzelnicy miejskiej. Czy są jakieś obwarowania czasowe, które jasno i wyraźnie 

określają w jakim terminie należy wykonać tą inwestycję? Chodzi mi o to czy nie ma 

niebezpieczeństwa, że ta kwota, która została przez nasze miasto uzyskana tj. 380 tyś zł, że 

ona może po prostu przepaść. Bardzo pana proszę o odpowiedź. 

Radna p.Małgorzata Skinder powiedziała, że miała zadać pytanie w formie interpelacji, ale  

nie chciałabym państwu dokładać pracy, dlatego teraz skorzystam z okazji i zapytam 

o remont chodnika przy ulicy Wyszyńskiego, ponieważ kilkakrotnie podejmowałam ten temat 

na komisji finansów. Druga sprawa to właśnie droga przy szkole nr 5, również o tą drogę 
wielokrotnie dopytywałam i tak, jak tutaj radny kolega Szlenk zauważył, ta droga jest bardzo 

potrzebna. Rzeczywiście niepokojące jest to, że prace projektowe miały zakończyć się do 

końca grudnia 2019, prace budowlane miały się rozpocząć już w pierwszym kwartale tego 

roku, a tak bardzo się to przeciąga. Przy okazji chciałam też podziękować, że rozpoczęły się 
już pewne prace związane z wyjazdem przy ulicy Zielonej.  

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak powiedział, że odpowiadając na pytanie radnego 

p.Szlenka ma informację, że wszystkie potrzeby zgłoszone przez dyrekcje zostały 

zrealizowane. Ale może tak być, bo to był taki okres, gdzie jeszcze nie było wiadomo, 

wytyczne pojawiły się teraz, może tak być, że może p.radny dostrzega już coś, co za chwilę 
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dyrektor danej szkoły powie, „a mnie by się przydało jeszcze to czy tamto”. Oczywiście 

w miarę posiadanych możliwości finansowych zrobimy wszystko, żeby te warunki pracy 

w szkołach były bezpieczne i najlepsze. Jeśli chodzi o wystąpienie p.radnego Norberta 

Jęczalika, mam taka prośbę. Przede wszystkim chcę podziękować, że pan powiedział o mojej 

odpowiedzialności za budżet, proszę pokładać w tym jakąś tam ufność i proszę się nie upierać 
i porozmawiać z fachowcem od zamówień publicznych. Jeżeli chodzi o odpowiedź na pytanie 

pana Sławomira Jałowca, faktycznie nie odpowiedziałem na pytanie dotyczące terminu. 

Zgodnie z umową my powinniśmy wykonać strzelnicę do końca roku i tu pojawia się pewne 

ryzyko, ale po tym złożeniu oferty zaczęliśmy, między innymi, w porozumieniu 

z projektantem, wykonywać takie badanie rynku. Badanie rynku musi być w bardzo 

bezpieczny sposób poprowadzone, bo nie może być tak, że ja na przykład powiem proszę to 

zrobić ze stali i nagle się okaże, że zgłosi się jeden wykonawca i ktoś powie: specjalnie tak 

zrobiono, żeby pojawił się jeden wykonawca. W taką rolę się nie wpędzimy, natomiast 

rozpoznanie rynku mówi nam, że jest szansa, że są zainteresowane firmy i na przykład, tak mi 

powiedział projektant, że były firmy, które chciały złożyć, ale nie zdążyły się przygotować. 
No nie wiem, sprawdzimy. Ten artykuł, który miał treść wyraźnie antyrządową, polityczną, 
a my się chcemy zająć skutecznie, my chcemy mieć dobrze przebudowaną strzelnicę, to ja 

powiem tak. Ja najpierw się zdaje na to, że to badanie rynku jednak będzie na tyle rzetelne, że 

ktoś nam złoży rozsądną propozycję i pochylimy się nad tym, jak ta propozycja wygląda, ile 

kosztuje i wtedy będę wierzył w to, że jest jeszcze coś takiego jak wydatki niewygasające i że 

wojsko, bo ono nie jest za bardzo przetrenowane w ustawie o finansach publicznych na styku 

z samorządami, takie projekty są niezwykle rzadko. To w zasadzie ten rząd chyba 

zapoczątkował takie projekty, gdzie wojsko coś finansuje na styku z samorządami. Ja 

przynajmniej, jak rozmawiałem wtedy przy podpisywaniu umowy, to takie treści słyszałem. 

Być może, jak będzie później jeszcze jakaś tam potrzeba, my pokażemy, że jesteśmy 

naprawdę jedną z tych czterech gmin, która chce zadać kłam temu artykułowi, no to być może 

dostaniemy jeszcze jakieś dodatkowe argumenty, żeby to zrealizować. Odpowiadając na 

pytanie pani radnej Małgorzaty Skinder. Jeśli chodzi  o remont Wyszyńskiego, to my z uwagi 

na to, że chcemy wykonać chodniki w innych obszarach, to zresztą p.radnej mówiłem, gdzie 

nie ma chodnika i chcemy poprawić standard bezpieczeństwa, mówię tu choćby nawet 

o głosach przedsiębiorców, żeby zrobić chodnik przy ulicy Przemysłowej, żeby się pojawił 

chodnik dla wszystkich, którzy uczęszczają czy rowerowo czy na nogach w ciągu ulicy 8 

Marca, tam chodnika nie ma, a jeżdżą tamtędy tiry w znacznie większej ilości niż inne 

samochody przejeżdżające przez Wyszyńskiego, gdzie przy Wyszyńskiego po drugiej stronie 

mamy nowy chodnik. My wykonaliśmy remont Wyszyńskiego w technologii po prostu tej, 

która była, czyli po prostu przebudowaliśmy to, co pojawiło się niedyspozycją czyli te 

wybrzuszenia spowodowane pracą przyrody, mówimy tu o drzewach, zostały zniwelowane 

i te ostrzeżenia, że uwaga, jak tamtędy będą chodzić piesi zostały usunięte, bo w tej chwili 

zostało to złagodzone, co nie oznacza, ale ja nie chcę tu składać deklaracji, że kiedyś tego 

chodnika przy Wyszyńskiego, po drugiej stronie się również doczekamy, zwłaszcza, że on na 

kawałku przez nasze wodociągi został już zrobiony tak, że aż się prosi, żeby początek 

i końcówkę tego chodnika do tego środka nawiązać. Piątka- tyle co do tej pory powiedziałam, 

nie potrafię nic więcej powiedzieć. Ja naprawdę nie miałem wpływu na to, że pierwszy 

przetarg ogłoszony na przebudowę kabla energetycznego skończył się niezłożeniem żadnej 

oferty, później pojawiła się oferta, jak wybraliśmy wykonawcę, to on później wystąpił 

o aneks powołując się na przyczyny, których nie jesteśmy w stanie wzruszyć. Dowieźliśmy to 

z opóźnieniem do jakiegoś finału, bo mamy dokumentację i chcemy teraz ogłosić prace 

budowlane. Oby wreszcie byśmy mówili o problemach związanych z rozkopaniem tej drogi, 

a nie jeszcze z pracami przygotowawczymi. Mam nadzieję, że przyjdziemy w ten kolejny 

etap, upragniony przeze mnie, co najmniej od 4 lat. 
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Radny p.Norbert Jęczalik (Ad Vocem) zapytał czy burmistrz w ogóle słucha radnych. Ja 

mówiłem przed chwilą, że po ostatniej komisji zdrowia, po rozmowie z panem, pan przekazał 

mi informację, żebym się udał do wydziału zamówień publicznych. Tak też zrobiłem 

i rozmawiałem z fachowcem i z zamówień publicznych, akcentuję zamówień publicznych 

i z fachowcem od inwestycji. Panowie przyznali mi rację, wiedzą, jakie są stawki rynkowe, 

więc ja nie wiem czy pan słucha, co ja do pana mówię czy pan mnie nie słucha. Ten zapis, 

o którym ja panu powiedziałem, to on nic innego nie zrobi tylko spowoduje to, że będzie 

większa konkurencyjność. On nie ograniczy, pan teraz ogranicza. 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że ma takie pytanie. Ponieważ słuchałem burmistrza 

i nie usłyszałem tu o funduszu inwestycji samorządowych. Załatwiona przez prezydenta, ta 

tarcza, która ma pomóc samorządom. W tym roku miasto Myszków otrzymało prawie 4 

miliony zł. Chciałem zapytać czy pan burmistrz składał wniosek i mam pytanie, bo dookoła 

w gminach ościennych już samorządy uchwaliły w budżecie te kwoty i już są jakieś plany, co 

jaki samorząd robi. Mam pytanie do pana burmistrza, jakie plany są, jeśli chodzi o tę kwotę? 

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak powiedział, że powtórzy jeszcze raz. Nie jest sztuką 
ogłosić na jakikolwiek projekt, na budynek. Decydując o technologii ubieramy się w wybór 

później technologii zadecydowanej przez projektanta. A my już wiemy i to mamy 

przebadane, myślę, że fachowcy, na których się pan powołuje, nie powiedzieli panu innej 

treści niż przekazali mnie, że konkurencyjność na budynku budowanym technologią 
tradycyjną będzie większa i to wiemy. Nie chcemy doprowadzić do sytuacji, w której nie da 

się porównać ofert. Mie można później ogłosić przetargu: zróbcie budynek jakikolwiek 

chcecie. Jak porównać koszty robocizny i tak dalej. Myślę, że o tym pan z fachowcem od 

zamówień publicznych rozmawiał. Nie wiem, co panu tak zależy na tych wykonawcach 

związanych z tą technologią kontenerową, zwłaszcza, że nasze doświadczenia w technologii 

kontenerowej są złe, a w ramach badania rynku zgłosił się tylko jeden. Więc jeszcze raz 

mówię nie możemy dać szerokiego przyzwolenia, natomiast, mówię budowany w technologii 

tradycyjnej, projektant będzie dopuszczał być może ścianę z tego, ścianę z tamtego, ale 

zostawmy to już projektantowi, który złoży zwycięską ofertę. Tak, że w ten sposób 

odpowiadam na to pytanie i myślę, że czas zakończyć tą dyskusję. Jeżeli chodzi o pytanie 

pana radnego Tomasza Załęckiego to odczytam zapis przeczytany przeze mnie ze strony 4: „3 

sierpnia bieżącego roku do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego Katowicach”, tam jest błąd, 

wojewódzkiego ma być z dużej litery, państwo to macie na e-sesji, „ złożyliśmy wniosek 

w ramach funduszu przeciwdziałania Covid-19 na kwotę 3 996 643 zł.”  Ale skoro pan rady 

zapytał, powiem co nam spędza sen z powiek. Najpierw był czek, państwo mi go tu 

wręczyliście, ja okazałem wielką radość, zapytałem się, że chętnie przyjmę następny. Później 

pojawiły się bardzo sprawnie i szybko warunki, że można to uzyskać czyli pojawiło się jakby 

zaprzeczenie, że to nie są czeki bez pokrycia, jak niektórzy mówili. Przeczytaliśmy Monitor 

Polski, przeczytaliśmy warunki, one są bardzo proste, ale są enigmatyczne, a w tej chwili 

pojawia się masa różnych pytań na stronach internetowych, gdzie doradcy zajmujący się tym 

funduszem, odpowiadają co można, a co nie można. Króciutko powiem tak. Projekty muszą 
opiewać na kwotę powyżej 400 tyś zł, muszą być li tylko majątkowe, ale w tej chwili pojawił 

się warunek, że one nie mogą dotyczyć zadań, które gmina zaplanowała z kredytu. Jak sami 

państwo wiecie, jak formowaliśmy budżet, zresztą państwo to też, jako radni zwróciliście na 

to uwagę, my w budżecie mieliśmy tylko milion zł środków własnych, reszta z kredytu. 

A jeszcze, jak to przełożymy na zadania, które mamy poszczególne, to pojawia nam się 
obawa czy dla gminy Myszków nie będą to środki bez pokrycia. Rozmawialiśmy, jest 

wsparcie też innych samorządowców gminnych, powiatowych, jest też dobra wola z drugiej 

strony, bo według mnie rząd chce, żebyśmy te pieniądze nie obejrzeli i nie wydali, tylko 
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wydali. My też w ramach różnych zmian w budżecie, jeżeli one będą dozwolone, bo o to 

jeszcze pytamy, będziemy proponować takie zamiany, żeby pokazywać, być może, tam, gdzie 

nie było przewidzianych środków własnych, teraz, jeżeli nam odpowiedzą, że wpływ na 

subkonto tej kwoty to jest środek własny, to my będziemy zmieniać architekturę montażu 

finansowego dla konkretnego zadania. Czyli mówiąc inaczej, być może to, co teraz mamy 

jeszcze w kredycie, zaproponujemy państwu na następnej sesji zmianę, że tam zamieniamy 

kwotę z kredytu i pojawiają się środki własne. Ale ja muszę uzyskać zapewnienie, że to 

będzie korekt, bo jak dokonam takiej zmiany i wydam pieniądze, a później wojewoda mi 

pogrozi i powie źle wydałeś, masz naruszenie dyscypliny finansów publicznych, to ja takich 

czynności nie chce podejmować. Więc tak to wygląda. Natomiast wniosek jest złożony, 

wniosek jest bardzo prosty, podaje się utworzone subkonto, podaje się konto i się składa. 

Według różnych informacji do końca września te kwoty powinny znaleźć się na kontach 

wszystkich samorządów, ale użycie ich już może być obwarowane i już nie będzie tak proste, 

jak ten wniosek. Mam nadzieję, że nie będzie bardzo skomplikowane.  

Przewodniczący Rady Miasta zwrócił się do radnego p.Norberta Jeczalika, że już dwa razy ad 

vocem się zgłaszał. Proszę zadać pytanie na piśmie, jeśli pani coś się nie podoba. Ja nie 

udzielam panu głosu. Powiedział pan, że pracuje pan w firmie budowlanej. Czy firma, 

w której pan pracuje zajmuje się kontenerami?  

Radny p.Norbert Jęczalik (Ad Vocem) odpowiedział, że nie. 

Przewodniczący Rady Miasta podziękował za odpowiedź. 

Radny p.Norbert Jęczalik powiedział, że nie wie dlaczego pan burmistrz z uporem maniaka 

cały czas wymienia budownictwo kontenerowe, bo takie słowa z moich ust nie padły. Pan 

burmistrz sobie odsłucha, co ja mówiłem i co pan burmistrz mówił, bo pan burmistrz 

z uporem maniak mówi o budownictwie kontenerowym. 

Głosowano w sprawie:  
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne:  

ZA (13)  

Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, Andrzej Giewon, Beata 

Jakubiec-Bartnik, Sławomir Jałowiec, Dominik Lech, Beata Pochodnia, Małgorzata Skinder, 

Jacek Trynda, Jerzy Woszczyk, Ewa Ziajska – Łazaj 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)  

Magdalena Balwierz, Norbert Jęczalik, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, Adam 

Zaczkowski, Tomasz ZałęckiBRAK  

GŁOSU (1) Halina Skorek – Kawka 

NIEOBECNI (1) Zofia Jastrzębska 

 

Do punktu 5.  

Przyjęcie protokołu kontroli inwestycji ujętych w planie inwestycyjnym budżetu miasta 

Myszkowa na rok 2020, przeprowadzonej przez Zespół kontrolny Komisji Rewizyjnej. 
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Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że zgodnie z § 9 ust. 3 Regulaminu Komisji 

Rewizyjnej, będącego załącznikiem do Statutu Miasta Myszkowa, rada przyjmuje przez 

głosowanie protokół z kontroli sporządzony przez Komisję Rewizyjną.  Proszę o odczytanie 

protokołu przez przewodniczącego Komisji Rewizyjnej p.Sławomira Jałowca. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p.Sławomir Jałowiec odczytał protokół kontroli 

inwestycji ujętych w planie inwestycyjnym budżetu miasta Myszkowa na rok 2020, 

przeprowadzonej przez Zespół kontrolny Komisji Rewizyjnej (materiał stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

Głosowano w sprawie:  
Przyjęcie protokołu kontroli inwestycji ujętych w planie inwestycyjnym budżetu miasta 

Myszkowa na rok 2020., przeprowadzonej przez Zespół kontrolny Komisji Rewizyjnej.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne:  

ZA (19)  

Magdalena Balwierz, Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, 

Andrzej Giewon, Beata Jakubiec-Bartnik, Sławomir Jałowiec, Dominik Lech, Beata 

Pochodnia, Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, 

Jacek Trynda, Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska – Łazaj 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

 Norbert Jęczalik 

NIEOBECNI (1)  

Zofia Jastrzębska 

 

Do punktu 6.  

Rozpatrzenie raportu o stanie gminy- debata.  
 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że zgodnie z art. 28aa ustawy z dnia 8 marca 

1990r. o samorządzie gminnym wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy raport 

o stanie gminy. W tym roku, w związku z pandemią koronawirusa termin ten został 

przesunięty o 60 dni tj. do dnia 30.07.20r. Raport wpłynął do radnych w ustawowym terminie. 

Nad przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę. Proponuję, aby jako 

pierwsi w debacie wzięli udział mieszkańcy, którzy zgłosili swój udział, w kolejności 

zgłoszeń. Zgodnie z przepisami ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 

w debacie nad raportem gminy może wziąć udział 15 mieszkańców. Ponieważ nie mamy 

ustalonego czasu wystąpienia dla mieszkańców, dlatego proponuję, aby to było tak, jak 

w zeszłym roku 10 minut. Jeśli państwo radni nie zgłaszają sprzeciwu uznam, że przez 

aklamację przyjmujemy taki właśnie czas wypowiedzi. Informuję, że do debaty zgłosił się 
jeden mieszkaniec p.Katarzyna Kos.                                                                                         

                                                                                                                                                        

Mieszkanka Miasta p.Katarzyna Kos powiedziała, że zwraca się do radnych, jako mieszkanka 

Myszkowa, a także mieszkanka osiedla przy ulicy Krasickiego. Zapoznałam się z raportem 

o stanie Gminy Myszków za rok 2019. Są w nim informacje pesymistyczne takie, jak 

zmniejszenie liczby mieszkańców, więcej umierających ludzi niż przychodzących na świat, 

ale zdecydowana większość informacji napawa optymizmem. Są to kolejne zrealizowane 

inwestycje zarówno dla mieszkańców indywidualnych np. montaż paneli fotowoltaicznych 
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czy solarnych, a także dla wszystkich mieszkańców: drogi, parkingi, oświetlenie. Bardzo 

zauważalny jest trend ponoszenia mniejszych kosztów w poszczególnych latach na naprawę 
ubytków w drogach, a wzrost kosztów na trwałe nakładki bitumiczne. Z punktu widzenia 

ekonomicznego to dobre rozwiązanie, bo lepiej robić wolniej, ale trwałe inwestycje, a nie 

tylko naprawiać stare nawierzchnie. Cieszy również nadwyżka budżetowa za ubiegły rok. 

Oznacza to, że finanse gminy czyli nasze pieniądze są we właściwych rękach. Spółki gminne 

są samowystarczalne, same generują zysk i tak jak np. Saniko są w stanie zakupywać nowy 

sprzęt i sprostać wymaganiom obecnego rynku odbioru odpadów. Rośnie również nam liczba 

podmiotów gospodarczych, znaczy to, że gmina stwarza dobre warunki do rozwoju 

przedsiębiorczości, chociaż w tym zakresie jest jeszcze wiele do zrobienia. Szanowni 

Państwo, wygląda na to, że wszystko jest w porządku. Dlaczego zatem radni rady miasta są 
tak bardzo podzieleni, dlaczego nie szanuje się inwestycji zapoczątkowanych przez 

poprzednie władze gminy, dlaczego oglądając sesję wyczuwa się niechęć, złość, przejaw 

własnych ambicji, dlaczego nie szanuje się mieszkańców albo szanuje się tylko tych, którzy 

są zwolennikami danego Klubu? To pytania, które wielokrotnie nasuwają się nam 

mieszkańcom. Te podziały widzimy i odczuwamy w całej Polsce, ale również jest to 

widoczne w naszym małym mieście, gdzie dużo osób zna jeden drugiego, a mimo wszystko, 

za cenę szacunku, za cenę przyzwoitości, robi się rzeczy naganne, które nie powinny mieć 
miejsca.  Jak wytłumaczyć fałszywe konta w mediach społecznościowych, jak wytłumaczyć 
dzielenie ludzi opowiadając im, że zrobienie jakiejś inwestycji spowoduje, że druga nie 

będzie zrobiona, jak wytłumaczyć mówienie nieprawdy, tak aby skłócić ludzi ? Wielokrotnie 

burmistrz miasta apelował do mieszkańców o cierpliwość, nie da się zrobić wszystkiego 

w ciągu roku. Bardzo dużym i czasochłonnym problemem jest przygotowanie inwestycji do 

realizacji, uregulowanie stanu prawnego, dokumentacja projektowa, pozwolenie. Niekiedy to 

trwa bardzo długo, a jest niezbędne, a zarazem kapitałochłonne. Dlatego proszę  
o uszanowanie pracy wszystkich ludzi, każdego urzędnika, który przyczynia się do poprawy 

naszego bytu, nie marnujmy naszych pieniędzy, nie wyrzucajmy ich w błoto. Realizujmy 

inwestycje w momencie ich przygotowania. Nie rozumiem, jak komuś może być przykro, że 

jest wymieniany w grupie 13 radnych, skoro niektóre osoby z tej grupy są przeciwne 

inwestycji, a przecież głosujecie zgodnie. Na spotkaniu z mieszkańcami osiedla przy ulicy 

Krasickiego mówicie, że poprzecie inwestycję, jak będzie dotacja, a „walczycie” w RIO, aby 

postawić na swoim i przesunąć pieniądze z tej inwestycji. W grupie 13 radnych są osoby, 

które wcześniej popierały inwestycję na osiedlu przy ul. Krasickiego,  a teraz zmieniły zdanie. 

Właśnie z takim programem startowały razem z burmistrzem do wyborów samorządowych. 

Na was głosowali mieszkańcy, a wy po wyborach zajęliście się tylko własnym dobrem, nie 

będąc w porządku w stosunku do swoich wyborców. Szanowni Państwo to nie wam jest 

przykro, wy robicie to, co jest w waszym interesie, a nie to czego chcą i oczekują mieszkańcy. 

Czy mieszkańcy chcą podziałów? Jako nasi reprezentanci powinniście robić wszystko, aby 

rozwiązywać nasze problemy, a nie napuszczać jeden na drugiego. Jako mieszkanka 

Myszkowa cieszę się z każdej nawet najmniejszej inwestycji. Panu burmistrzowi miasta życzę 
jak najwięcej pozyskanych środków zewnętrznych na inwestycje i jak najwięcej 

zrealizowanych zaplanowanych celów i małych i dużych. Zwracam się również do radnych 

rady miasta, zakopcie proszę wojenny topór i wspólnie przyczyniajcie się do rozwoje miasta 

i jego mieszkańców. Dialog, merytoryczna rozmowa, zawsze przyniesie kompromis. Tego my 

mieszkańcy chcemy, a wręcz od państwa oczekujemy. Szanowni państwo radni, proszę was 

również o udzielenie absolutorium i votum zaufania za ubiegły rok panu burmistrzowi miasta 

Włodzimierzowi Żakowi. Dziękuję za uwagę. 
 

Radny p.Tomasz  Załęcki powiedział, że w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

ma zaszczyt przedstawić stanowisko w kwestii udzielenia burmistrzowi miasta Myszkowa 
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Włodzimierzowi Żakowi votum zaufania i absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 

2019. Nasze stanowisko w tej sprawie jest jasne. Będziemy głosować przeciwko udzieleniu 

burmistrzowi votum zaufania i absolutorium. Powodów jest wiele.  

 

Przewodniczący Rady Miasta poprosił, żeby mówić na razie o wotum. Będzie też dyskusja 

przy absolutorium. 

 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że nie będzie już później dyskusji. Chciałem jedno 

przedstawić stanowisko. Mówiłem o tym przed sesją panu przewodniczącemu. Powodów jest 

wiele. Choć pan burmistrz Żak zarządza miastem już trzecią kadencję, nie stworzył sprawnie 

działającej administracji, miasto jest zaniedbane, burmistrz nie przedstawił żadnych 

prorozwojowych projektów dla Myszkowa, a także nie zadbał o zabezpieczenie 

podstawowych potrzeb mieszkańców. Przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu pod 

względem arytmetycznym się zgadza, ale biorąc pod uwagę to, że projekt budżetu jest 

nieambitny, nierozwojowy, zatem jego realizacja nie przyczynia się do rozwoju naszego 

miasta. Jest to więc kolejny rok zmarnowanych szans i możliwości, panie burmistrzu! 

W kwietniu przeprowadzono ankietę dotyczącą poziomu życia w naszym mieście 

i z przykrością stwierdzam, że mieszkańcy w badaniu nie wyrazili satysfakcji 

z funkcjonowania urzędu miejskiego, edukacji czy kultury w naszym mieście. Katalog 

pańskich zaniedbań jest niestety bardzo duży. Przede wszystkim bolą ludzi wysokie opłaty za 

śmieci. Składał pan publiczną deklarację, że utrzyma pan niskie ceny za śmieci w mieście 

i słowa jak widać pan nie dotrzymał. Przypomnę panu pańską wypowiedź z 22 sierpnia 2019 

r.: “Oświadczam, że w ramach posiadanych możliwości i kompetencji ekonomicznych 

i prawnych będę się starał podejmować działania mające na celu obniżenie kosztów systemu 

gospodarki odpadami komunalnymi w Myszkowie w celu zmniejszenia stawki“. Zamiast 

wesprzeć miejską spółkę komunalną SANIKO, przekazano odbiór śmieci firmom 

zewnętrznym. W efekcie ludzie płaczą i płacą. Kolejna sprawa to zaniedbania w obszarze 

miejskiej przestrzeni publicznej. W oczy rzuca się brak dbałości o estetykę i czystość miasta. 

Na remont czeka skwer miejski przy ul. Kwiatkowskiego czy rynek w Mrzygłodzie, 

a najbardziej tego remontu nie może się doczekać centrum miasta, którego stan jest dowodem 

na to, że Myszków nie ma prawdziwego gospodarza. Podczas gdy inne miasta i miasteczka 

pięknieją, bo ich włodarze dbają o podniesienie ich estetyki, to mamy przeświadczenie, że ta 

kwestia zupełnie pana nie obchodzi. Kiedy ostatnio szedł pan ul. Kościuszki w centrum 

miasta? Naprawdę jest pan zadowolony z tego, jak wygląda? Opłakany jest niestety stan 

miejskich dróg i chodników. Czy naprawdę pan nie słyszy głosu mieszkańców, którzy 

wyrażają swoje zniecierpliwienie brakiem tak potrzebnych remontów? Przykładem pana 

złego zarządzania może być most na ul. Mrzygłodzkiej, który był w tak opłakanym stanie, że 

musiał zostać zamknięty. A w sprawie tego remontu narosło tyle wątpliwości, że obecnie 

zajmuje się tym prokuratura. Kolejną, bardzo ważną kwestią jest zapaść budownictwa 

mieszkaniowego w Myszkowie. Od 9 lat, nie licząc lokali remontowanych, nie oddano do 

użytkowania żadnego nowego budynku. A przecież potrzeby mieszkaniowe Myszkowian 

wcale nie maleją. Miasto miało szansę, żeby to zmienić. Wystarczyło przystąpić do 

rządowego programu „Mieszkanie Plus”, ale nawet tego tematu pan nie podjął, mimo, że tak 

wielu młodych ludzi potrzebuje mieszkań. Kolejną sprawą jest nieprzyjazność władz 

miejskich, brak empatii dla starszych, młodzieży i dzieci wyrażający się: brakiem miejsc do 

wypoczynku dla osób starszych i młodzieży, brakiem samorządowego żłobka. Młodzież po 

studiach niechętnie wraca do Myszkowa. O czym tu mówić, nawet rozkłady komunikacji 

miejskiej nie są dostosowane do potrzeb mieszkańców. Nasza decyzja o głosowaniu przeciw 

udzieleniu panu absolutorium, wynika z głębokiego rozczarowania tym, w jaki sposób pan 

zarządza miastem. Bardzo negatywnie oceniamy: miejską politykę rozbudowy i modernizacji 
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sieci wodociągowej. Dzieje się bardzo niewiele. Zgłoszone przez nasz Klub inwestycje, mimo 

formalnego nadania sprawie biegu, wciąż są w powijakach. Brakuje też niestety planów 

rozbudowy sieci dróg, tak jakby pan nie zauważał, że miasto się rozwija. Kolejnym 

przykładem pańskiej indolencji jest niszczejący budynek internatu przy Zespole Szkół nr 2 na 

Będuszu. Planów wobec tego budynku było wiele. Niestety, nie powstały tam, ani mieszkania 

komunalne, ani tak potrzebne seniorom w naszym regionie Centrum Medyczne. A była taka 

możliwość. Starostwo Powiatowe zwróciło się do miasta o przekazanie tego budynku 

w użytkowanie i zadeklarowało, że urządzi tam Centrum Medyczne dla potrzebujących. 

Starosta Kołodziejczyk osobiście o to zabiegał. Niestety, stan obecny jest taki, że budynek nie 

został przekazany starostwu i po prostu niszczeje. Nie dość, że nie potrafi pan sam działać, to 

torpeduje pan dobre pomysły starostwa. Sprawa, która całkowicie przez pana została 

zaniedbana, to MTBS. Podejmował pan pozorowane działania mnożąc spotkania, z których 

nic nie wynikało. Zatrudnił pan nawet inspektora nadzorującego spółki miejskie. Co z tego, 

skoro przez ponad 10 miesięcy nie został przez niego przygotowany nawet raport, nie 

wspominając o programie naprawczym. Nic pan nie zrobił, żeby wyprowadzić spółkę 
z impasu. Niekompetencja i nieudolność. Tymi dwoma słowami można określić pana 

działania na rzecz spółek miejskich. Miasto nie przystąpiło do rządowych programów 

wsparcia: „Maluch Plus”, „Senior Plus”, „Mieszkanie Plus”, a przecież udział Myszkowa 

w tych programach znacząco mógłby podnieść jakość życia w naszym mieście. Gdy 

pytaliśmy o przystąpienie do programu „Senior Plus” powiedział pan: “Miasto nie zamierza 

składać wniosku projektowego, bo nie ma lokalu, który można by przeznaczyć dla 

myszkowskich seniorów. Nie ma też pieniędzy, by lokal taki kupić bądź wynająć.” Tak samo 

było z odpowiedzią na pytanie o nieprzystąpienie do programu „Maluch Plus”: ”Stanowisko 

władz miasta jest takie, że obecnie istniejące rozwiązania w tej kwestii zupełnie są 
wystarczające“. Szkoda tylko, że to co wystarcza panu burmistrzowi, zupełnie nie wystarcza 

jego mieszkańcom. A najbardziej kompromitująca była pańska odpowiedź w sprawie 

przystąpienia do programu „Mieszkanie Plus”. Powiedział pan : “Miasto nie będzie w nim 

partycypować, bo ma inne pomysły na gospodarkę mieszkaniową w Myszkowie“. Tak więc 

nowych budynków nie ma, a miasto ma za to iluzoryczną koncepcję na ich budowę. Jest pan, 

panie burmistrzu niezwykle konsekwentny w nieprzystępowaniu do rządowych programów, 

które mogły być ogromną szansą dla rozwoju Myszkowa. Niestety, miasto nie przystąpiło 

również do modernizacji najważniejszych ulic w mieście. W zawieszeniu jest sprawa remontu 

alei Wolności i ulicy Krasickiego. Mimo deklaracji starostwa powiatowego o partycypowaniu 

w tej inwestycji, a także o możliwości współfinansowania remontów przez Wojewódzki 

Zarząd Dróg, pan, panie burmistrzu z uporem maniaka forsuje remont dwóch bocznych 

uliczek w rejonie ulicy Krasickiego, które będą finansowane wyłącznie z budżetu miasta. Nie 

zważa pan również na to, że te uliczki są częściowo położone na terenach zalewowych, a przy 

jednej nawet nikt nie mieszka. Warto też odnotować fakt, że mimo pana doświadczenia 

zawodowego z poprzedniej pracy, nie potrafił pan rozwinąć strefy ekonomicznej. Niestety, 

tak, jak w innych kwestiach, tak i w tej, nie można na pana liczyć. Ale mamy dla 

mieszkańców dobrą informację. Tą sprawą zajęła się europoseł Jadwiga Wiśniewska i starosta 

Piotr Kołodziejczyk, którzy już są po rozmowach z prezesem Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej, Panem Januszem Michałkiem. I ostatnia sprawa, to brak współpracy 

z Klubem Radnych Prawa i Sprawiedliwości. Traktuje pan burmistrz opozycję jak zło 

konieczne, nie szuka pan kompromisów, nie uwzględnia naszych wniosków, nie konsultuje 

zmian w budżecie, zwołuje pan nadzwyczajne sesje w sprawie przesunięć budżetowych i chce 

pan działać poprzez politykę faktów dokonanych. Niejednokrotnie zmiany w budżecie są 
formułowane w sposób perfidny. Tak było w przypadku propozycji przesunięcia środków 

w budżecie miasta z wnioskowanych przez opozycyjne kluby projektów remontu dróg przy 

ul. Zielonej i Małej Szpitalnej na realizację projektu modernizacji Miejskiego Domu Kultury, 
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na który środki ministerialne udało się pozyskać dzięki wsparciu europoseł Jadwigi 

Wiśniewskiej. To wyjątkowe kuglarstwo z pana strony. Poprzez takie działania nie buduje 

pan mostów. Podsumowując, panie burmistrzu Żak, nie jest pan dobrym gospodarzem. Miasto 

się nie rozwija. To z pana powodu, niekompetencji i pana lenistwa, nie przystępowania do 

rządowych programów, mieszkańcy Myszkowa tracą szansę na życie w dobrze zarządzanym, 

rozwijającym się mieście. W związku z tym, Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości będzie 

głosować przeciwko udzieleniu burmistrzowi Żakowi wotum zaufania i przeciw 

absolutorium.  

Przewodniczący Rady Miasta zapytał czy radny przeczytał raport o stanie gminy. 

Radna p.Beata Pochodnia stwierdziła, że po tym wystąpieniu pana radnego chciałoby się 
powiedzieć chyba tylko „widzisz i nie grzmisz”. Pan radny tak bardzo palił sie do 

przedstawienia tych nieprawdziwych, a miejscami kłamliwych informacji, że nie zwrócił 

uwagi, że nie dotyczą one punktu, w którym jesteśmy, a debatujemy nad stanem raportu 

gminy. Debata, dyskusja na temat absolutorium to jest punkt kolejny naszego posiedzenia. 

Wracając do porządku i do meritum czyli do raportu gminy. Analiza informacji i danych, 

które zawiera raport pozwala wysnuć tezę, że 2019 rok był rokiem dobrym dla gminy 

Myszków. Daleko jesteśmy tutaj od huraoptymizmu jakiegoś, natomiast te działania, które 

były podejmowane w ciągu roku i działania długofalowe przyczyniły się w pozytywny sposób 

na życie naszych mieszkańców. Pozwolą państwo, że będę się posiłkować notatkami w dniu 

dzisiejszym i pozwolę sobie na takie krótki research tego co zawierał raport. Jeżeli chodzi 

o ludność to tutaj nie ma powodów do zadowolenia, ponieważ od 2011 roku zmniejsza nam 

się liczba mieszkańców, w 2019 roku było to o 234 osoby, a do tego mamy ujemny przyrost 

naturalny. Z kolei to, co kieruje osobami do zamieszkania w gminie Myszków, to jest zakup 

mieszkania, budowa domu czy znalezienie tutaj pracy i myślę, że to wyznacza kierunki 

w jakim gmina Myszków powinna się rozwijać. Tylko 606 osób z terenu gminy Myszków 

było osobami bezrobotnymi, natomiast przybyło nam 185 nowych podmiotów 

gospodarczych, 135 wyrejestrowało swoją działalność. W sumie mamy 2155 firm na terenie 

gminy Myszków, można zatem powiedzieć, że gmina Myszków tymi małymi i średnimi 

przedsiębiorcami stoi. Tylko 4% wszystkich mieszkańców korzystało z pomocy społecznej. 

W 2019r. o 399 mieszkańców spadła ilość mieszkańców korzystających z pomocy socjalnej, 

87 rodzin z niej korzystało. Można zatem pokusić się o stwierdzenie, że następuje poprawa 

życia materialnego mieszkańców Myszkowa. Jeżeli chodzi o budżet, to tutaj wpływy do 

budżetu zostały zrealizowane w stosunku do planu w wysokości 99,48, wpłynęło, będę się 
posługiwać globalnymi liczbami, ponad 146 mln, z czego w większości były to przychody 

własne, podatki, 47%, natomiast 33% to były dotacje i to jest bardzo pozytywne, 27% 

stanowiły subwencje. Realizacja zadań inwestycyjnych zaplanowana na 1 stycznia to kwota 

33 mln zł, potem po korektach 22 mln zł, realizacja na poziomie nastąpiła 20 mln, na co 

przyczyniły się między innymi: spadek wysokości zamówień, część inwestycji 

unieważnionych, ale też brak realizacji inwestycji, które zostały zgłoszone przez radnych, 

a które od początku były wiadome, że nie ma szans na realizację w ciągu jednego roku. Jeżeli 

chodzi o budżet obywatelski, w tym roku mieliśmy zmiany warunków tego budżetu i ta kwota 

budżetu 1 mln 300 tyś zł stała się kwotą globalną dla całego Myszkowa, w przeciwieństwie 

do roku poprzedniego czy lat poprzednich, gdzie mieliśmy podział tej kwoty na poszczególne 

dzielnice. Czy to pozytywnie czy negatywnie zależy, z której strony spojrzeć, odpowiedź 
zawsze może być twierdząca i przecząca. Pozytywnie, bo zgromadzenie kwoty w jednej puli 

pozwala na realizację dużych zadań, z których będą mogli korzystać wszyscy mieszkańcy 

Myszkowa, natomiast należy podkreślić, że z kolei ten podział na dzielnice powodował, że 

w dzielnicach, gdzie tych środków finansowych przeznaczonych jest z budżetu zdecydowanie 
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mniej, mogły takie inwestycje być prowadzone i naprawdę dużo w poprzednich latach z tego 

budżetu obywatelskiego w poszczególnych dzielnicach udało się zrealizować. Moją uwagę 
też zwróciła informacja dotycząca programu opieki nad zabytkami, który wygasł 31 grudnia 

2018 roku i z tego programu, w tym programie nie zostały zgłoszone żadne wnioski 

dotyczące środków finansowych na opiekę, remonty czy renowacje zabytków, a trochę ich 

mamy. Myślę, że powinniśmy wrócić, pochylić się nad tym programem raz jeszcze. Jeżeli 

chodzi o gospodarkę mieszkaniową to przekazano 21 lokali mieszkaniowych, to jest razem 

liczonych, socjalnych i komunalnych. 25 rodzin czeka jeszcze na przydział lokalu, a czas 

oczekiwania z 10 lat skrócił się do lat 3. 25 rodzin, myślę, że to nie jest tak dużo, bo 

generalnie możemy mówić o 25 mieszkaniach. Myślę, że w tym kierunku również 
powinniśmy iść i kolejne mieszkania, bo przecież, tutaj absolutnie nie zgadzam się z panem 

radnym, który nie zauważył oddanych lokali, wybudowanych pod Żarkami, ale powinniśmy 

o te 25, minimum 25 jeszcze zwiększyć.  Jeżeli chodzi o ekologię, to w trakcie roku 

zutylizowano 52 tony azbestu, to jest bardzo dużo, pozbywamy się tego materiału 

szkodliwego z gminy. Założono 431 instalacji solarnych, 209 fotowoltaicznych. Do 

kanalizacji, niestety, na podstawie decyzji przyłączyło się tylko 6 domostw. Wymiany kotła, 

wymieniono 88 kotłów i tutaj mieszkańcy  skorzystali z dotacji z budżetu miasta, to jest 357 

tyś zł, 45 kotłów wymieniono z programu „czyste powietrze” i tutaj była kwota ponad 1 mln 

zł. Od 2004r. nie wzrosła nam cena za bilety w komunikacji miejskiej, mamy tutaj 16 lat, 

więc utrzymanie tej kwoty przy wymianie tego taboru na ten nowoczesny uważam, że jest 

bardzo pozytywne. Jeśli chodzi o infrastrukturę drogową to widać sukcesywne polepszanie 

się stanu tych nawierzchni. O 7% spadła kategoria tych dróg o najgorszej nawierzchni. 

Powiększyła nam się trochę ilość dróg o nawierzchni bitumicznej, natomiast tutaj nie do 

końca można mieć pretensje do burmistrza czy nie można mieć pretensji do burmistrza, 

ponieważ decyzją rady miasta takie ulice, które miały już projekty, jednak zostały wykreślone 

z budżetu i tamte inwestycje nie zostały zrealizowane np. ulica Porębska, Słoneczna. Brak 

poprawy nawierzchni ulicy Siewierskiej również decyzją rady. Najgorsze jest to, że te środki 

zostały przeznaczone na zadania, na które widać, wiadomo było z góry, że nie zostaną 
wydatkowane. Ani tych zadań nie ma, ani tych dróg nie ma, ale to jak już powiedziałam jest 

decyzja rady miasta. Jeżeli chodzi o działalność kulturalno-oświatową i sportową, to tutaj 

przy działalności kulturalnej niezaprzeczalnie prym wiedzie nasz Miejski Dom Kultury i tutaj 

pokłony za prowadzenie tego domu dla pani dyrektor Aleksandry Podgórskiej. Głównie są 
tam realizowane zajęcia stałe. W 2019 roku mieliśmy 21 sekcji. Wymienię tylko tych kilka 

głównych, to są: „Jurajskie Igraszki”, klub plastyka, dwa teatry, Uniwersytet Trzeciego 

Wieku, młodzieżowa orkiestra, studio muzyki, mała akademia gitary, pierwszy taniec. 

W 2019 roku 617 osób uczestniczyło w zajęciach Miejskiego Domu Kultury. Drugą naszą 
taką placówką, która się może poszczycić tym, że odwiedza ją bardzo wielu mieszkańców jest 

MOSiR. Tutaj mamy 16 tysięcy biletów sprzedanych na basen i 10 tysięcy na pozostałe 

obiekty. Ja cieszę się, że obydwie te placówki akurat są ujęte do  modernizacji. Mam nadzieję, 
że na MOSiR uda się uzyskać pieniądze i na dom kultury również, bo jak widać mieszkańcy 

bardzo chętnie korzystają z tych obiektów. Jeżeli chodzi o szkoły, przedszkola i żłobki, to 

przybyło nam 50 nowych miejsc w przedszkolach i to jest rozbudowane przedszkole na 

Mijaczowie, przybyło nam również maluchów w żłobku, bo mieliśmy na koniec grudnia 83 

osoby w żłobkach, a dotacja z gminy zwiększyła się ze 126 zł  na 299 zł. 8 szkół 

podstawowych nadal mamy, w tych szkołach mamy 16 oddziałów integracyjnych i 7 

oddziałów specjalnych w szkole podstawowej nr 4. Śmiało można powiedzieć, że te oddziały 

i szkoła podstawowa nr 4 może być uznana za taką szkołę wzorcową i to zarówno pod 

względem prowadzenia tym organizacyjno- zarządczym przez pana dyrektora Jacka Wosia, 

jak i również pod względem kadry pedagogicznej, która zajmuje się tymi dzieciakami 

specjalnymi. Gmina sfinansowała formy zajęć, to była dogoterapia, hipoterapia, 
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muzykoterapia, zapewniony również jest transport dla tych dzieci. W szkole muzycznej 

uczęszczało 128 uczniów, więc możemy powiedzieć, że mamy zdolną młodzież i muzykalną. 
Oprócz tego na terenie gminy bardzo prężnie działają różne stowarzyszenia, prowadzące 

różną działalność i sportową i kulturalną. Od 2016 roku działa również Młodzieżowa Rada 

Miasta. Te główne działania, które rada podejmowała to już sukcesywnie „świąteczna 

paczka” i paczki fundowane przez naszych mieszkańców dla uczniów naszych szkół, konkurs 

wiedzy o samorządzie i Unii Europejskiej i tutaj nagrodami wyjazdy do Europarlamentu. Tu 

również możemy się pochwalić sukcesami. Był zaplanowany, bo to jest kadencja, która 

przechodzi na ten rok, było zaplanowane również takie Forum młodzieży, konkurs 

ekologiczny, niestety to musiało zostać z uwagi na pandemię przesunięte. Za to udało się 
w ramach działalności ekologicznej nagrać utwór pod tytułem „Eko song”, który cieszył się 
bardzo dużą odsłuchalnością, ponad 20 tyś osób oglądało teledysk i słuchało tego utworu. 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że chce sprostować jedną rzecz. Pani radno Pochodnia, 

chyba pani straciła tutaj jakieś wodze fantazji….  

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że poznaliśmy już stanowisko p.radnego. 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że nie pozwoli sobie, żeby podczas jego przemówienia 

pani radna panu przewodniczącemu jakieś pokazywała rzeczy, żeby mnie uciszyć. Powiem 

tak. Większość radnych przed sesją uzgodniła, że będą przemówienia w punkcie szóstym. 

Przed sesją podszedłem do pana przewodniczącego, przekazałem mu tą informację. Pani 

Beata mnie zaatakowała osobiście. Pani Beato wszyscy wiemy, jaka pani jest. Proszę nie 

atakować personalnie podczas sesji. Jeśli ma pani jakiś do mnie problem, to możemy się 
spotkać po sesji i porozmawiać. Nie pozwolę sobie, żeby podczas mojego przemówienia pani 

pokazywała przewodniczącemu co ma robić. Widziałem, że pani Beata popychała pana, żeby 

pan coś powiedział. Pan jest przewodniczącym, a nie pani Beata.  

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że zamyka tą dyskusję. 
 

Radny p.Adam Zaczkowski powiedział, że zacznie może od tego, że faktycznie jesteśmy 

w punkcie debata nad stanem mienia gminy, nad raportem o stanie mienia gminy. Natomiast 

przyjęliśmy takie założenie, w związku przede wszystkim z pandemią i z chęcią ograniczenia 

czasu tej debaty, żeby nie zabierać ponownie głosu w kolejnych punktach, w związku z czym 

wystąpienia są troszeczkę szersze i ja będę starał się przede wszystkim odnosić do samego 

raportu i danych tam zawartych, jednakże również informuję, że chciałbym, aby to 

stanowisko, które przedstawię było na tyle wyczerpujące, aby faktycznie była szansa na to, 

aby nie zabierać głosu już przy dyskusji na temat absolutorium. To debata nad raportem 

o stanie mienia gminy, ale również kompleksowa ocena pracy burmistrza, podejmowanych 

decyzji, strategii zarządzania miastem oraz szeroko rozumianej współpracy na rzecz 

Myszkowa i jego mieszkańców. Przedstawiony raport jest dokumentem bardzo obszernym. 

Przedstawionych w nim zostało bardzo wiele danych, których przygotowanie wymagało 

poświęcenia wielu godzin pracy i skrupulatnego podejścia. Raport został podpisany przez 

pana burmistrza, ale rozumiem, że jest to praca zbiorowa wielu pracowników urzędu 

i jednostek podległych i za tę pracę w imieniu swoim i Klubu Radnych Lewicy serdecznie 

wszystkim dziękuję. I można by raport całościowo pozytywnie ocenić, gdyby nie to, że 

znalazło się w nim szereg komentarzy i wniosków, które zaburzają przedstawiony obraz, 

z którymi nie sposób się zgodzić i które rzutują na cały dokument, sprawiając, że nie jest on 

do końca rzetelny i nie jest obiektywny. Żeby nie być gołosłownym kilka przykładów. 

W informacjach ogólnych została przedstawiona sytuacja demograficzna, z której wynika, że 
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cały czas zmniejsza się liczba mieszkańców Myszkowa. W tym samym punkcie, ale także 

w podsumowaniu raportu podkreśla się, że problemem jest ujemny przyrost naturalny, 

którego nie zniwelowały nawet rządowe programy prorodzinne. Tymczasem analiza tych 

danych pokazuje, że na ogólną liczbę 1890 osób, bo o taką liczbę mieszkańców „zmalał” 

Myszków w ciągu ostatnich 9 lat, 673 osoby to efekt ujemnego przyrostu naturalnego, a to 

oznacza, że 1217 osób to liczba, która stanowi różnicę pomiędzy mieszkańcami, którzy 

wyprowadzili się z Myszkowa, a tymi którzy się tu osiedlili. A gdybyśmy pokusili się 
o zestawienie liczb tylko za rok 2019, okazałoby się, że biorąc pod uwagę, że do Myszkowa 

wprowadziło się 235 obcokrajowców, to liczba rodowitych Myszkowian, którzy w tym czasie 

opuścili miasto wynosi 361 osób. I nie znajdziecie państwo w raporcie komentarza, że to 

właśnie liczba wyprowadzek z Myszkowa stanowi główny powód zmniejszania się ogólnej 

liczby mieszkańców w mieście i problem dla miasta. Dlaczego ludzie wyprowadzają się 
z Myszkowa? Takiego wniosku, ani jednego komentarza też tam w raporcie nie ma, który 

wyjaśniłby ten stan rzeczy. Nie znajdziecie państwo informacji na temat likwidacji miejsc 

pracy i wyprowadzania się firm z terenu Myszkowa np. do Zawiercia, na temat programów 

wsparcia dla przedsiębiorców i pracowników. Znajdziecie państwo za to informację, ale 

również bez komentarza i wniosków, że czas oczekiwania na mieszkanie z zasobu gminnego 

wynosi 3 lata, że nie ma w Myszkowie publicznego żłobka, że ankiety, które wypełniają 
dobrowolnie osoby meldujące się w Myszkowie wskazują, że na 150 osób meldujących się na 

stałe, tylko 7 przyjechało tu za pracą. Przy okazji tworzenia warunków dla osiedlania się na 

terenie Myszkowa, trzeba wspomnieć o roli Myszkowskiego Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego, spółki miejskiej, której podstawowym zadaniem jest rozwijanie zasobów 

mieszkaniowych w gminie. Rozwijanie, czyli przede wszystkim budowa. Zadanie, które od 

wielu lat nie jest przez spółkę realizowane. W raporcie znajdziecie państwo informację, że 

spółka ma problemy z płynnością finansową i że jest to spowodowane zadłużeniem z lat 

ubiegłych i niekorzystną umową z nierzetelnym kontrahentem. Ale podkreślić też trzeba, że 

pan burmistrz sprawuje najwyższą funkcję we władzach spółki od 10-ciu lat i do tej pory 

problemów spółki nie rozwiązał. A nie dość, że spółka nie ma szans na działania rozwojowe 

i inwestycyjne, to jeszcze sytuacja ta odbija się na bieżącej działalności spółki, stanie 

zasobów i niskiej ocenie współpracy ze spółką przez mieszkańców, którzy przez nią są 
obsługiwani na co dzień. Chciałbym zwrócić jeszcze państwa uwagę na dział III raportu -  

informacje finansowe, a szczególnie punkt 3- wydatki majątkowe. Znajdziecie tam państwo 

informację, że na inwestycje zaplanowano w budżecie kwotę w wysokości 33 423 500 zł, 

a wykonano 20 914 017,43zł, tj. 62,5% planu. A ponieważ miarą sprawności i skuteczności 

burmistrza jest umiejętność planowania i realizowania procesu inwestycyjnego stwierdzić 
należy, że sprawności i skuteczności zabrakło. I tu ciekawostka. W raporcie przeczytać 
możecie państwo takie oto stwierdzenie, cytuję: „na niższe wykonanie wydatków miało 

wprowadzenie przez radę miasta do realizacji  - pomimo rzetelnej argumentacji burmistrza – 

zadań nieprzygotowanych, niemożliwych do wykonania”. Ten argument jest zresztą często 

wykorzystywany przez burmistrza i przewodniczącą klubu koalicyjnego na sesjach 

i komisjach, dzisiaj również, obarcza się tutaj radnych winą za niezrealizowanie wydatków 

inwestycyjnych. Zestawmy zatem ten argument z faktami. Do projektu budżetu na rok 2019 

przygotowanego przez burmistrza, przypominam na kwotę wydatków majątkowych ponad 33 

mln zł, radni wnieśli i przegłosowali zmiany w wysokości 1 085 000 zł. Niezrealizowane 

wydatki to 12 509 483 zł, z czego z inwestycji zaproponowanych przez radnych to kwota 

1 047 251 zł, w stosunku do 11 462 232 zł inwestycji proponowanych przez burmistrza. 

Gdyby przyjąć za prawdziwe twierdzenie, że inwestycje zaproponowane przez radnych są 
nieprzygotowane i niedoszacowane, z czym się oczywiście nie zgadzamy, to i tak 91% 

niezrealizowanych wydatków dotyczy inwestycji proponowanych przez burmistrza. Odniosę 
się jeszcze króciutko do kilku aspektów życia miasta, to już padało we wcześniejszych 
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wypowiedziach, ale krótko. Most na ulicy Mrzygłodzkiej. To jest przykład zaniedbań 

burmistrza, które doprowadza do tego, że tracimy wprost bardzo duże pieniądze, których nie 

musielibyśmy wydawać, a moglibyśmy je wykorzystać na inne, potrzebne dla miasta 

inwestycje. Most i to zostało wykazane po analizie protokołów przeglądów mostu, został 

zdegradowany przez to, że nie był zabezpieczany na bieżąco, zgodnie z tym co w tych 

protokołach się znalazło. Nie musielibyśmy dzisiaj mówić o tym, że burzymy mosty, 

dosłownie i w przenośni, bo ten most nie funkcjonuje i długo funkcjonować nie będzie. 

Gdyby był naprawiany na bieżąco, to po pierwsze funkcjonowałby dalej, a po drugie nie 

musielibyśmy teraz rozmawiać i szukać środków na budowę go od nowa. KZGM to kolejny 

przykład działalności, która nie do końca jest realizowana w sposób, który można by uznać za 

zadawalający. Ten zakład bowiem generuje koszty, które powodują, że każdego roku musimy 

dokładać do jego funkcjonowania kilkaset tysięcy zł. Działalność SANiKO. W raporcie 

znalazły się informacje o tym, jak SANiKO się rozwija i wielki ukłon w stronę zarządu za to, 

że podjął te działania inwestycyjne i rozszerza swoją działalność, dzięki temu zwiększają się 
przychody i zyski tej spółki, dając możliwości dalszego rozwoju, ale chciałbym przypomnieć 
o tym, że my jakiś czas temu, gdy była batalia o wysokość opłaty za gospodarowanie 

odpadami, mówiliśmy o tym, że niezbędne jest przygotowanie spółki SANiKO do tego, aby 

samodzielnie realizowała zadanie odbioru odpadów od mieszkańców naszego miasta. Wtedy 

była mowa o tym, że być może mogłoby to być powierzenie, to dałoby większe możliwości 

do tego, aby regulować cenę dla mieszkańców. Pan prezes wyjaśniał, że jest to niemożliwe ze 

względu na realizację wielu zadań, nie tylko dla gminy, ale również na rynku zewnętrznym. 

Natomiast nic nie stało na przeszkodzie, żeby realizować program dokapitalizowania spółki, 

aby wyposażać jeszcze szybciej w lepszy sprzęt tak, aby do nowego przetargu mogła 

przystąpić spółka nasza samodzielnie. Na ostatniej komisji dowiedzieliśmy się, że takiej 

możliwości nie ma, spółka będzie startowała po raz kolejny w konsorcjum. A wszystko to ma 

wpływ oczywiście na cenę odbioru odpadów i nie mówię, że tylko, bo zdaję sobie sprawę, że 

koniunktura na rynku jest jaka jest i te ceny rosną. Tym bardziej, dlatego powinniśmy działać 
na rzecz zwiększenia wpływu miasta na tą sferę działalności. Ja uważam, że miasto 

prorozwojowe, które dba o to, żeby rozwijać się intensywnie, a jesteśmy w powiecie miastem 

największym, powinno przyjąć na siebie rolę takiego lidera działalności w zakresie 

rozwiązania problemu gospodarki odpadami, bo my sami sobie z tym nie poradzimy, ale 

budując klaster współpracy z innymi gminami tak, jak proces zapoczątkowało wcześniej 

Zawiercie, moglibyśmy wypracować rozwiązania, które docelowo w ujęciu, może nie za rok 

czy dwa, ale za kilka lat, mogłoby doprowadzić do tego, że ten system gospodarki odpadami 

na terenie naszego miasta, byłby lepiej zorganizowany. Być może w całym powiecie, a może 

nawet szerzej. Tu też kłania się to czego nie ma w raporcie, ale współpraca 

z przedsiębiorcami, którzy w branży odpadów funkcjonują i którzy mają pomysły na to, aby 

zmniejszyć koszt zagospodarowania odpadów komunalnych. Mieliśmy tutaj spotkania z firmą 
VIG, która przedstawiała swój plan, ale nic w tym temacie dalej się nie zadziało i pan 

burmistrz nie informuje nas o tym, żeby cokolwiek miało się jeszcze zadziać, a w raporcie nie 

znajdujemy rozwiązania na tę problematykę. Krótko się odniosę jeszcze do komunikacji 

miejskiej, bo pani przewodnicząca Pochodnia o tym mówiła, że ceny biletów nie wzrosły od 

lat. To dobrze dla mieszkańców, bo nie muszą płacić więcej za podróżowanie komunikacją 
publiczną, natomiast nie zostało powiedziane, jak wysokie kwoty my z budżetu miasta 

dokładamy do komunikacji publicznej, pieniądze, które przy lepszej organizacji tego 

działania, mogłyby również zasilić inne gałęzie miasta i być „wpompowane” w jego rozwój 

i zwiększenie intensywności wydatkowania środków na chociażby inwestycje. 

Podsumowując. Byłbym niesprawiedliwy, gdybym powiedział, że wszystko jest źle. Tak nie 

jest. Raport pokazuje, że miasto, że pan burmistrz, bo oceniamy pracę pana burmistrza, 

w wielu aspektach te prace wykonuje dobrze, miasto nie jest w zapaści, ale w naszej ocenie 
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miasto mogłoby się dużo lepiej rozwijać. Te przykłady, które przedstawiłem miały na celu 

wykazanie, jak trudna jest współpraca rady miasta z burmistrzem. Jak długo burmistrz nie 

będzie respektował podziału kompetencji określonego w ustawie o samorządzie gminnym, jak 

długo nie będzie akceptował i realizował wniosków rady, jak długo będzie manipulował 

faktami i wprowadzał opinię publiczną w błąd, jak długo będzie stał na stanowisku, że moje 

jest dobre, a wasze złe, jak długo będzie próbował wymuszać decyzje na radzie, a nie je 

uzgadniać, tak długo nasza ocena pracy burmistrza będzie oceną negatywną. I taką właśnie 

ocenę wystawia dzisiaj burmistrzowi Klub Radnych Samorządowej Inicjatywy Lewicy. 

Przewodniczący Rady Miasta podziękował radnemu za merytoryczną dyskusję w oparciu 

o raport. 

Radna p.Małgorzata Skinder powiedziała, że jeżeli chodzi o stanowisko klubu Prawa 

i Sprawiedliwości, które tutaj zostało przedstawione wcześniej przed kolegę radnego 

Załęckiego. Pragnę powiedzieć, że jeżeli chodzi o sprawozdanie, które państwo 

przygotowaliście, pan burmistrz wraz z pracownikami, również jako  klub Prawa 

i Sprawiedliwości pragniemy podziękować, bo rzeczywiście sprawozdanie czyta się bardzo 

dobrze, jest czytelne przede wszystkim i bardzo rzetelnie przygotowane. Nie budzi zastrzeżeń 
i tutaj jest na pewno poprawnie przygotowane. Natomiast bardzo byśmy prosili, żeby tutaj 

pan burmistrz, to co też podkreślił wcześniej radny Zaczkowski, żeby te inwestycje, na 

których nam bardzo zależy, o które tak walczyliśmy i zamieszczaliśmy w budżecie, żeby one 

były w większym stopniu realizowane. Tego byśmy od pana burmistrza oczekiwali i tutaj 

również zależy nam na tym, żeby Myszków wizerunkowo się zmieniał i przede wszystkim, 

żeby poprawić komfort życia mieszkańców. Dlatego właśnie też tak monitorujemy czy 

właśnie miasto realizuje kolejne projekty, z których można skorzystać, żeby ten komfort 

poprawić. Szczegóły i merytoryczne argumenty już były przedstawione, więc nie będę tutaj 

się powielać. 

Radna p.Beata Jakubiec-Bartnik powiedziała, że proponuje, aby wyciągnąć wnioski 

z wypowiedzi mieszkanki miasta Myszkowa, radnego Zaczkowskiego, radnego Załęckiego, 

pani radnej Skinder. Jak sami widzicie nie z każdym można podjąć dyskusję, ponieważ 
niektórzy odczytują, co mają odczytać. Potem sama wypowiedź pana radnego, co nawet nie 

wstanie, prosi panią radną na zewnątrz, że mogą sobie to wyjaśnić,  nie wiem jak. Dlaczego 

radny Zaczkowski może nie zgadzać się z burmistrzem, ale jest merytoryczny, jego 

wypowiedź jest kulturalna, tak samo pani radnej Skinder, która jest z klubu tego samego co 

pan Załęcki, może powiedzieć merytorycznie, z głowy, grzecznie. Tak, że wyciągnijcie 

wnioski, że nie z każdym da się dogadać, bo po prostu trzeba mieć troszkę kultury osobistej 

i można być przeciw, ale jakieś tu standardy obowiązują. 

Przewodniczący Rady Miasta p.Jerzy Woszczyk powiedział, że ponieważ jest gospodarzem to 

on się jeszcze wypowie i dopiero udzieli głos panu burmistrzowi. Raport, który został 

przedstawiony ma też służyć mieszkańcom, żebyście się państwo z tym zapoznali. Moje 

przemyślenia będą może na przyszłość, bo jeden mieszkaniec, jedna pani się zgłosiła, 

myślałem, że będzie więcej mieszkańców, a przecież opinie mieszkańców służą pomocą nam, 

jako radnym. Sugestie państwa dla nas są najważniejsze, dlatego pozwolę sobie przedstawić 
moją opinię i sugestie. Raport o stanie gminy jest instytucją prawną wprowadzoną ustawą 
z dnia 11 stycznia 2018r. Burmistrz opracowując i przedkładając ten dokument do publicznej 

wiadomości, zaprosił do jego lektury oraz do aktywnego udziału w debacie, stąd mój apel do 

mieszkańców. Analizując raport, na wstępie należy stwierdzić, to co już wcześniej koleżanka 

i koledzy powiedzieli, że niezadowalająca jest powolna, systematycznie zmniejszająca się 
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ilość naszych mieszkańców. Ja powtórzę te liczby, które padły. Obecnie jest nas, w naszym 

mieście 30.480 mieszkańców, w roku 2011 – było 32.370. Odnotowany jest ujemny przyrost 

naturalny: w roku 2019 urodziło się 255 dzieci  i tu w imieniu swoim i radnych gratulacje dla 

rodziców, jesteśmy przekonani, że nasze miasto będzie dla nich miejscem radosnego 

dzieciństwa, rozwojem talentów i życia z pasją.  Natomiast odnotowano 383 zgony i w tym 

miejscu dla rodzin, jako rada miasta, składamy kondolencje. Od 2017 roku zwiększa się 
imigracja osób nie posiadających obywatelstwa polskiego. Obecnie zameldowanych jest 322 

cudzoziemców, liczba ta wzrosła o 370 % w stosunku do roku ubiegłego. W przyszłości 

będzie to, przynajmniej ja tak uważam, zjawisko postępujące, stąd jest to sygnał dla naszej 

gminy, żeby dla ww. osób przygotować ofertę kulturalną, sportową, spędzania wolnego czasu 

tak, aby osoby te pozytywnie wspominały pobyt w naszym mieście. Pokażmy tolerancję 
i otwartość naszych mieszkańców. Poprawia się sytuacja na rynku pracy. Na uwagę zasługuje 

fakt, że w roku 2019 w Centralnej Ewidencji Informacji o Działalności Gospodarczej 

figurowało 2155 podmiotów gospodarczych, zarejestrowano 185, wykreślono 135, co daje 

wynik 50 nowych podmiotów. Świadczy to o gospodarności naszych mieszkańców. 

Zobaczymy, jaki będzie wynik roku 2020 tj.  roku pandemii. Najważniejszy element raportu 

to stan finansów miasta. Pragnę zwrócić uwagę na  wykres nr 1 „budżet Myszkowa w latach 

2011-2019”, opublikowany na stronie 6 raportu. Analizując rok 2019 z rokiem 2011, należy 

stwierdzić, że w roku 2019 dochody wyniosły 146,7 mln, wydatki 145,7, zadłużenie 27,7 mln. 

Natomiast w roku 2011 wartości te wynosiły odpowiednio: dochody  - 73,9 mln, wydatki – 

77,3 mln, zadłużenie – 17,9 mln. Obliczając wskaźnik zadłużenia do dochodów w tych latach 

otrzymujemy odpowiednio: rok 2019 – 18,8 %, rok 2011 – 24,2%. Wskaźnik ten uległ 

zmniejszeniu o 5,4%, co jest zjawiskiem pozytywnym. Pragnę państwu radnym 

i mieszkańcom naszego miasta, zwrócić uwagę na istotny element wykonania budżetu za rok 

2019.tj wynik operacyjny, który jest podstawowym miernikiem obrazującym kondycję 
finansową gminy. Wyniósł on 12.406.057, 27 zł, co jest pozytywne. Przypominam, że jest to 

różnica między dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi . Wykonanie budżetu naszego 

miasta za rok 2019 prezentowane jest od strony 6 do 9 raportu. Z uwagi na obszerny materiał 

zapraszam do zapoznania się z nim i uwagami. Dużym powodzeniem, z uwagi na liczny 

udział mieszkańców, cieszy się budżet partycypacyjny, omówiony na stronach od 10 do 12 

raportu. Miasto nasze rozwija się w ramach planowanych i realizowanych strategii, planów 

zagospodarowania, obszerny materiał znajduje się na stronach 12-15 raportu. Zapraszam 

mieszkańców do jego lektury i zgłaszania uwag. Z raportu dowiadujemy się, że gmina nasza 

jest właścicielem i użytkownikiem wieczystym gruntów zabudowanych i niezabudowanych 

o powierzchni ok. 400 ha, na które składają się grunty stanowiące gminny zasób 

nieruchomości o powierzchni ok. 366 ha oraz grunty oddane w użytkowanie wieczyste 

o powierzchni ok. 34 ha. Zasoby te są szczegółowo zinwentaryzowane. W roku bieżącym tj. 

2020 sporządzono plan ich wykorzystania na kolejne 3 lata. W raporcie szczegółowo opisane 

są programy w zakresie ochrony środowiska i gospodarki komunalnej. Poprawa jakości 

środowiska, w którym żyjemy, jest dla władzy naszego miasta priorytetem. W roku 2019 

zostało zbudowanych 431 instalacji solarnych i 209 instalacji fotowoltaicznych. Mieszkańcy 

dzięki dotacjom z budżetu miasta wymienili 88 starych pieców opalanych węglem na 

ekologiczne źródła ciepła, tj. 74 piece gazowe, 9 kotłów zasilanych peletem, 4 gruntowe 

pompy ciepła i 1 instalacja w postaci paneli na podczerwień. Łączna wartość tych dotacji to 

357.000 zł. Dofinansowano kwotą 39.000 zł usunięcie ponad 52 ton azbestu zalegającego na 

dachach domów w naszym mieście. Sądzę że planowane przez rząd uruchomienie Centralnej 

Ewidencji Emisyjności Budynków w ramach programów „Czyste powietrze” i „Stop 

smogowi” umożliwi usprawnić działania gmin. Rejestr ten ma służyć do identyfikacji źródeł 

niskiej emisji z budynków. Powszechna inwentaryzacja budynków zostanie połączona ze 

składaniem deklaracji pisemnych do wójtów, burmistrzów lub prezydentów miast, 
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dotyczących źródeł ciepła i spalania do końca 2021r. Zachęcam mieszkańców naszego miasta 

do udziału w programach poprawiających stan naszego środowiska naturalnego. Z zakresu 

zagrożeń, jakie są na naszym terenie wymienić należy również składowisko osadów 

poneutralizacyjnych z byłej przemysłowej oczyszczalni ścieków MFNE Światowid. Gmina 

Myszków prowadzi działania w ramach swoich kompetencji. Niepokojący jest stan 

przyłączenia nieruchomości do istniejącego systemu kanalizacji sanitarnej. Na stronie 27 

raportu dowiadujemy się, że w roku 2019 zostało przyłączonych, w wyniku prowadzonych 

postępowań administracyjnych jedynie 6 nieruchomości. Gmina nasza w swoich planach 

strategicznych ma systematyczny rozwój sieci wodociągowo – kanalizacyjnej. Zachęcam 

i apeluję do mieszkańców o pilne podłączanie swoich posesji do istniejących kanałów 

sanitarnych w trosce o nasze wspólne dobro, jakim jest środowisko naturalne. Jest 

niedopuszczalne, że planujemy i wydatkujemy z budżetu miasta spore środki finansowe na 

budowę kanałów sanitarnych, do których nie przyłączają się przyległe posesje. Stąd mój apel 

i prośba. Jednocześnie zwracam się do pana burmistrza z prośbą o zitensyfikowanie działań 

mających na celu rozwój sieci wodociągowej w obszarach, zgłaszanych przez radnych. 

Bardzo ważnym zagadnieniem jest gospodarka odpadami komunalnymi, zaprezentowana 

w raporcie na stronach 28-32. Omawiając problematykę ochrony środowiska wnioskowałbym 

o sporządzenie dla naszego miasta „Planu adaptacji do zmian klimatu”. W nadchodzącej 

perspektywie unijnej posiadanie takiego dokumentu może się wręcz okazać koniecznością, bo 

już dzisiaj przy staraniu się o wsparcie na niektóre, związane z klimatem przedsięwzięcia, 

plan taki jest wymagany. Plany takie zdiagnozują najistotniejsze zagrożenia, przede 

wszystkim gospodarki wodnej, czyli zaopatrzenia w wodę, gospodarki ściekowej 

i infrastruktury przeciwpowodziowej, ale również zdrowia publicznego, ponieważ zmiany 

klimatu mają wpływ na organizm człowieka, przyczyniają się do wzrostu zanieczyszczeń 

powietrza, wody, rozwoju bakterii pokarmowych, a także chorób zakaźnych przenoszonych 

przez owady. Kolejne wyzwanie to transport, między innymi nadmierny ruch samochodowy, 

energetyka, związana ze zwiększonym popytem na energią, potrzeba chłodzenia podczas fal 

upałów. Stałej poprawie podlega stan naszych dróg i ścieżek rowerowych, obszernie 

przedstawiony na stronach 36-47 raportu. Istotnym jest fakt, że aż 43 drogi, zaliczone do 

kategorii dróg publicznych gminnych, nie posiadają uregulowanego stanu prawnego. Ja te 

przemyślenia pisałem wcześniej. Dziś pan burmistrz w swoim sprawozdaniu, ja już mam 

nieaktualne te dane, ale mam to z raportu. Polityka społeczna. Pomoc i wsparcie w naszej 

gminie z pomocy społecznej w 2019r. uzyskało 1265 osób. Kieruję słowa uznania dla 

pracowników socjalnych za ich ciężką prace. Nawet apeluję panie burmistrzu o rozważenie 

możliwości wzrostu ich wynagrodzeń. Zakres polityki społecznej omówiony jest na stronach 

47-60 naszego raportu. Zachęcam do zapoznania się z tym obszernym materiałem. Analizując 

ten obszar działalności, może na jakiejś komisji rozważymy możliwość, jeżeli budżet 

pozwoli, sfinansowania darmowych szczepień przeciw grypie dla seniorów naszego miasta. 

Wydarzenia kulturalne, sportowe i promocja gminy przedstawiona jest na stronach 60-68. 

Zachęcam mieszkańców naszego miasta do korzystania z tej bogatej oferty, większego 

uczestnictwa w imprezach organizowanych przez Miejski Dom Kultury czy Miejski Ośrodek 

Sportu i Rekreacji. Obecna sytuacja wprowadza wprawdzie urzędowe ograniczenia, ale mam 

nadzieję, że niebawem wrócimy do normalności. W tej sytuacji, jaką mamy obecnie 

zachęcam do korzystania z bogatej oferty naszej biblioteki publicznej. Ze stanem naszej 

oświaty możemy się zapoznać w bardzo obszernym materiale, jaki jest przedstawiony na 

stronach 69-86 raportu. Kieruję słowa uznania dla pracowników oświaty, gratuluję rodzicom 

osiągnięć ich pociech. W roku 2019 wydatki na oświatę wyniosły 41,7 mln zł tj. o 4,5 mln 

więcej niż w roku 2018. Udział miasta w tych wydatkach stanowił kwotę 15,8 mln zł i wzrósł 

w stosunku do roku 2018 o 3,5 mln. Na prowadzenie samych przedszkoli gmina wydała 9,8 

mln zł, to jest o 2,2 mln zł więcej niż w roku 2018. Mówimy tu o przygotowaniach szkół do 
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nowego roku szkolnego. Uważam, że niesamowicie trudną role mają w chwili obecnej 

dyrektorzy szkół i władze samorządowe z wyborem wariantu nauki od września. Nauka może 

się odbyć w trzech wariantach: wszyscy uczniowie idą do szkoły, część uczniów jest 

w szkole, pozostali uczą się w domu tzw. wariant hybrydowy, wszyscy uczniowie przechodzą 
na prace zdalną, co też może się zdarzyć, pan Tomek uprzedzał też o takiej możliwości.  

Sądzę, że wiążącą decyzją w tym zakresie powinna być opinia Sanepidu. Miejmy nadzieję, że 

nasz powiat nie obejmie strefa żółta i czerwona. Stan naszych spółek gminnych omówiony 

jest w XII rozdziale raportu na stronach 86-97. Spółki prawidłowo realizują swoje obowiązki 

statutowe, wszystkie osiągnęły w roku ubiegłym dodatni wynik finansowy. Rady Nadzorcze 

spółek gminnych pozytywnie zaopiniowały realizację planów rzeczowo – finansowych spółek 

za rok 2019. Mam nadzieję, że osiągnięty przez MTBS zysk netto w wysokości 543 tyś zł, 

przyczyni się do rozwoju spółki. Nierozwiązanym pozostaje w dalszym ciągu, narastający, 

brak wyegzekwowania należności od „Galerii Oczko”. Z uwagę na procedury windykacji tej 

należności należało by może założyć odpowiednią rezerwę w bilansie spółki. To jest tylko 

moja sugestia. Sprawa ta jest wyjątkowo pilna do rozwiązania. Na uwagę i uznanie zasługuje 

ogrom pracy wykonanej przez naszą Straż Miejską. W roku 2019 dokonali 521 interwencji 

porządkowych, w efekcie których skierowano 5 wniosków o ukaranie, oraz ukarano 294 

sprawców wykroczeń mandatami karnymi, które dotyczyły najczęściej ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminie. Stąd moja serdeczna prośba do naszych mieszkańców 

o przestrzeganie obowiązków ustawy o utrzymaniu czystości i porządku, zanim zapuka do 

was Straż Miejska. Pracownicy Straży Miejskiej systematycznie odbywają wspólne patrole 

z funkcjonariuszami Policji. Pragnę podkreślić że w większości  nasi funkcjonariusze stosują 
formę pouczenia w sprawach konfliktowych. Na uwagę zasługuje fakt, że cywilni pracownicy 

Straży Miejskiej zajmują się opieką nad bezdomnymi zwierzętami. Dzięki 6 jednostkom 

Ochotniczej Straży Pożarnej możemy czuć się bezpieczni w naszym mieście. Opis ich działań 

jest na stronach 103-107 raportu. Jednostki z terenu naszego miasta brały udział w roku 2019 

w 377 interwencjach. OSP posiada niezbędny sprzęt do prowadzenia swojej statutowej 

działalności. W roku ubiegłym gmina Myszków dofinansowała w kwocie 140.000 zł zakup 

lekkiego samochodu ratowniczo – gaśniczego marki Opel dla OSP Mrzygłódka. Składam 

słowa uznania dla wszystkich strażaków, zarówno zawodowych, jak i naszych ochotników. 

Szanowne koleżanki i koledzy radni, prace naszej rady oraz Młodzieżowej Rady Miasta, 

znajdują się w rozdziale XIV raportu, na stronach 107 i 108. Raport o stanie gminy Myszków 

za rok 2019, jest bardzo obszerny, jego kwintesencją jest rozdział XV – „Podsumowanie”, do 

którego lektury serdecznie zapraszam mieszkańców naszego miasta. Podsumowując, pragnę 
podziękować panu burmistrzowi i wszystkim podległym pracownikom za pracę w roku 

ubiegłym, a państwa radnych, radnych Młodzieżowej Rady Miasta i wszystkich mieszkańców 

Myszkowa proszę o uwagi i sugestie do tego raportu i ewentualne pomysły i propozycje na 

lata następne.        

 

Radna p.Elżbieta Doroszuk powiedziała, że dla niej najbardziej niepokojącym zjawiskiem jest 

wyludnianie się naszego miasta. Świadczy to o tym, że Myszków nie jest miejscem 

atrakcyjnym do bycia, mieszkania, funkcjonowania. W związku z tym nasuwa mi się taki 

wniosek, rekomendacja, pomyślmy nad tym, jak można wspierać myszkowskie rodziny, 

szczególnie młode, jak można zachęcać je, aby chciały w tym mieście mieszkać. 

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak powiedział, że podzieli swoja wypowiedź, jeżeli pan 

przewodniczący pozwoli na dwa obszary. Odniosę się do punktu, który aktualnie omawiamy 

i od razu odniosę się do słów, które padły, różne i te merytoryczne i te polityczne pod moim 

adresem, też szanując to, żeby ewentualnie później przy dyskusji nad dalszymi punktami po 

prostu te argumenty, żeby uznać, że one już padły, czyli dostosowując się do wystąpień 
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p.Zaczkowskiegi i p.Załęckiego. Najpierw merytorycznie, bardzo proszę o wyświetlenie 

prezentacji. Jeżeli państwo porównalibyście warunki rynkowe, jakie panowały w roku 2018, 

a jakie panowały w 2019 i ktoś z was  przeprowadziłby rzetelną ankietę, przypuszczam, że 

zostałoby powiedziane, że ten 2019 był trudniejszy, mniej nas rozpieszczał. A więc 

wykonanie pewnych założeń, nakreślonych planów, liczb w budżecie spotykało się z zupełnie 

innymi reperkusjami niż miało to miejsce w roku 2018. Za rok 2018 moja praca została 

oceniona podwójnie negatywnie czyli nie uzyskałem wotum zaufania, nie uzyskałem 

absolutorium. Co my mamy. Nie wiem na ile państwo to widzicie, mam nadzieję, że 

mieszkańcy mają też tą prezentację widoczną w tej chwili. My przedstawiamy państwu 

wykonanie budżetu, w którym za 2019 rok wobec planowanych 130 milionów zrealizował 

dochody na poziomie 146,7 milionów złotych. Wydatki nieco niższe, około 1 mln zł niższe 

niż planowano. Przychody niższe o 5 milionów złotych niż planowano. To było 19 milionów, 

następnie było 14,1 miliona. Rozchody czyli to co spłacamy, między innymi kredyty, żeby to 

było pojęcie dla mieszkańców zwłaszcza zrozumiałe, wyższy niż planowano zamiast 4 

milionów, 7,3 miliona. Planowany deficyt podczas głosowania nad budżetem na 2019 rok 

zakładał deficyt na poziomie 15,9 milionów zł czyli tyle mieliśmy dołożyć, a żeby tyle 

dołożyć planowany był kredyt na poziomie 18 milionów złotych. Wykonanie. Uzyskaliśmy 

nadwyżkę prawie milion złotych, a kredyt zaciągnęliśmy na poziomie 8,3 mln zł, ale po to, 

żeby spłacić mniej korzystne kredyty i mieć te, które mają niższe koszty obsługi długu, 

w wyniku czego zadłużenie miasta i to widać na tym wykresie, na tej linii, wzrosło zaledwie 

o 800 tyś zł. Dlaczego mówię zaledwie. Przejdźmy do kolejnego slajdu. Dlatego, że 

ponieśliśmy w tym okresie 20,4 miliony wydatków inwestycyjnych, stanowi to 14% udziału 

wydatków. W normalnym czasie, poprawnym rynkowo, przy budżetach, które nie są 
obciążone pracą na poziomie długu od wielu, wielu lat, a tak jak w przypadku Myszkowa to 

poprawnym, podręcznikowym parametrem jest 20%.  Utrzymujemy 14%, utrzymujemy 

miasto, utrzymujemy jego obsługę. Przejdźmy do slajdu następnego. Drodzy państwo oprócz 

tego są wydawane pieniądze na bieżące funkcjonowanie miasta. To co widzicie po lewej 

stronie, te niebieskie paski przedstawiają nam na co wydajemy, a te pomarańczowe skąd nam 

wpływa. Największymi bolączkami samorządów w Polsce, w tym samorządu 

myszkowskiego, są wydatki na oświatę, które są na poziomie powyżej 40 mln zł i wydatki na 

ochronę i opiekę społeczną na poziomie prawie 40 mln zł. Te dwa kominy w tych wydatkach 

są deficytowe, my do nich dopłacamy. Dopłaca do nich rząd w ramach przekazywanych 

subwencji i to są te pomarańczowe paski po drugiej stronie, ale jak państwo zobaczycie 

różnicę, kilkanaście mln zł rocznie dokładamy do oświaty i nieco może mniej, ale też na 

poziomie ok. 20% dopłacamy do opieki społecznej. Gdybyśmy popatrzyli z powrotem na 

pierwszy wykres to wykonaliśmy drugi historycznie, co do historii miasta poziom wydatków 

inwestycyjnych na poziomie ponad 20 mln zł, utrzymaliśmy miasto, uzyskaliśmy parametry 

ekonomiczne, finansowe znacznie korzystniejsze niż te planowane, świat się nie zawalił, 

miasto według mnie poszło do przodu, według państwa niektórych nie i osiągnęliśmy 

nadwyżkę finansową, a kredytu wzięliśmy 8 milionów, a dług wzrósł tylko 800 tyś zł i tyle 

może na rzecz finansów. W tle chcę powiedzieć o warunkach rynkowych, które nie 

rozpieszczały i gdybyśmy weszli w dogłębną analizę, taka w raporcie o stanie gminy jest, to 

widzielibyście państwo powody unieważniania postępowań przetargowych i z jakich 

przyczyn one powstawały. Następnych slajd. Teraz, jeżeli rozmawiamy o wydatkach 

bieżących i wydatkach majątkowych, to my tak naprawdę wychodząc i planując każdy budżet 

musimy co najmniej zrównoważyć dochody bieżące z wydatkami bieżącymi. Pożądane jest, 

jak tego nie ma, to jest bardzo źle, żeby mieć nadwyżkę operacyjną. Jeżeli jej nie ma to 

samorząd ma trudność ze sformułowaniem budżetu. Tutaj to co mogło spędzać sen z powiek, 

to to, że my rokrocznie mamy coraz mniejszy zapas przy planowaniu budżetu, później przy 

wykonaniu, próbujemy się ratować różnymi naszymi działaniami, ale przede wszystkim 



29 

 

sumiennością i skrupulatnością w wydawaniu pieniądza publicznego po to, żeby jednak ta 

nadwyżka po wykonaniu była. Ja nie podam teraz dokładnych statystyk, ale na 2450 

samorządów blisko w Polsce, już mówi się o 30 nawet 35 procentach samorządów, które mają 
kłopot z posiadaniem nadwyżki operacyjnej. To świadczy o tym czy w ogóle można mówić 
o rozwoju. Jeżeli my tyle samo co nam wpłynie wydamy na utrzymanie miasta, to nie 

powinniśmy inwestować.  Bardzo często dyskusja w tej części, którą teraz toczymy 

koncentruje się na tym, co nowe, no co wydać, co zbudować nowego, co przebudować, co 

wyremontować. Porównajmy wydatki inwestycyjne. Ja pokazuję tylko okres pracy mojej dla 

Myszkowa, natomiast chcę odnieść się do tego, że historycznie wcześniej nawet, jeżeli 

pomniejszymy to o wskaźnik inflacji, poziom wydatków inwestycyjnych w naszym mieście 

rocznie był na poziomie 5 - 6 milionów złotych. Od 2011 roku on jest zawsze kilkanaście 

milionów złotych, a te słupki, one są związane też z tym co nam dyktuję życie, bo czasami 

podpisujemy umowę dzisiaj, wszyscy chcemy ją zrealizować dzisiaj, a wydatki pojawiają się 
w przyszłym roku, bo na przykład rynek tak zdecydował, wykonawca nie mógł, musieliśmy 

podpisać aneks i tak to wygląda. Co zrealizowaliśmy w 2019 roku. To nie jest wszystko, ale 

chcę powiedzieć, bo w ogóle nie wiem czy jest taka świadomość. Mamy nowy wizerunek 

wnętrza MOSiR-u , przebudowaliśmy przedszkole nr 2, dzięki czemu 75 małych pociech, 

o tyle więcej zwiększyliśmy zasobność przedszkola. To tak dla tych z państwa, którzy 

uważają, że nic prorodzinnego i dla najmłodszych się nie dzieje. Przebudowa ulicy 

Włodowskiej wraz z mostem. To dla tych z państwa, którzy mówią, że most na 

Mrzygłodzkiej jest ością niezgody, a w tym czasie nie zauważacie państwo trzech innych, 

znacznie ważniejszych dla układu transportowego miasta, mostów. Jak nie wierzycie państwo 

mnie i uważacie, że moja wypowiedzieć jest subiektywna, to zapytajcie przedsiębiorców, 

niech wymienią, każdy z nich gradację, który most w Myszkowie jest najważniejszy dla nich, 

dla ich funkcjonowania. Burowa drogi w ulicy Plac Sportowy, wykonaliśmy ulicę Dobrą przy 

Dotyku Jury, rozpoczęliśmy prace, w tej chwili kończymy, bo to zadanie dwuletnie, 

Klonowej, Sadowej, wykonaliśmy remonty dróg Kamienna, Kilińskiego, Witosa, Kościuszki, 

Nadrzeczna, Warta, Millenium, wykonaliśmy remonty chodników w Gruchli, to zadanie 

w tym roku dokończyliśmy, Leśna, Sucharskiego. W ramach budżetu partycypacyjnego, poza 

jednym zadaniem, wykonaliśmy wszystkie. To jest modernizacja ulicy Pohulańskiej, 

Chmurnej, prace przy zabezpieczeniu majątku bojowego naszych straży pożarnych, kolejny 

etap rozbudowy parku leśnego Michałów i plac zabaw dla malucha. Wzrosły dochody 

podatkowe na jednego mieszkańca, co prawda ostatnio strony internetowe podawały, że 

jesteśmy najbiedniejszą gminą, że bogatsze są sąsiednie Koziegłowy i Żarki, przepraszam 

Poraj, natomiast to wynika jakby z kwestii dochodów również mieszkańców, gdzie oni 

pracują, jakie dochody osiągają, ale ten współczynnik G jest ważny. W zakresie 

niezrealizowanej według p.Załęckiego polityki strefy ekonomicznej, mam prośbę niech pan 

radny wystąpi do prezesa Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej i niech pan prezes 

w oparciu o dane, a nie kryteria polityczne podpisze, która z gmin w województwie śląskim, 

w jakiej szybkości zagospodarowało teren specjalnej strefy ekonomicznej i na którym miejscu 

jest Myszków. Mamy już korzyści z tego. 270 nowych miejsc pracy, 190 osób pracuje 

w zakładzie Schumacher, to taki kluczowy ściągnięty inwestor. Oczywiście  ja tu nie uzurpuję 
sobie, że w 100 procentach ściągnięcie inwestora należało tylko do burmistrza miasta, ale nie 

pozwolę państwu, żebyście powiedzieli, że o tym zadecydował, nie wiem, pracownik A, 

pracujący na trzecim piętrze urzędu miasta, a burmistrz  to w ogóle nie kiwnął palcem. Tak 

samo uznam argumenty, na przykład pana radnego Sławomira Jałowca, który powie, że 

zainteresowanie maszyną papierniczą było też jednym z głównych motywów w ogóle 

rozpoczęcia rozmów z tym dużym inwestorem. Wpływają podatki, one będą jeszcze wyższe, 

bo na przykład firma Schumacher jeszcze będzie korzystać przez rok czy przez półtorej z ulgi 

w podatku od nieruchomości, natomiast my tak naprawdę z tego tytułu będziemy mieć 
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większe wpływy w latach przyszłych. Jakie wyzwania płyną z raportu. To nie jest tak, że 

wszystko jest dobrze i nie mamy nic do zrobienia. Przede wszystkim i tutaj nie zgodzę się 
z wypowiedziami moich przedmówców, że my tutaj pokazujemy inwestycje moje, twoje, 

wasze, nasze, a jeszcze niektórzy z państwa próbujecie im znaczki partyjne przykleić. Tutaj 

drodzy państwo ważne jest, skoro przez tyle lat, wolą poprzednich rad miasta pracowaliśmy 

nad poszczególnymi ulicami i nad poszczególnymi inwestycjami, te inwestycje należy 

dokończyć. Państwo mówicie zróbmy produkt turystyczny dla gminy, poprawmy, żeby ludzie 

chcieli być Myszkowie. To co ja mam odpowiadać mieszkańcom, którzy patrzą na dziurę na 

Dotyku Jury i powiedzą to tak już zostanie? Ja mówię idźcie do radnych, którzy nie pozwolili 

tego dokończyć. To są spory dnia codziennego, natomiast ja mówię o wizji. Następna 

kwestia.  Kluczowym zadaniem, które niestety przemyka i nie koncentrujemy się nad nim, to 

jest wyprowadzenie tirów z centrum miasta. My staniemy przed nieodzownością 
wybudowania drogi kosztem na przykład nierobienia innych inwestycji po to, żeby tiry 

jeździły jedną, specjalnie do tego przygotowaną drogą, a nie po wszystkich drogach, jak 

popadnie. Przebudowa czterech mostów w ciągu najbliższych 3 lat. Boję się tego punktu, 

dlatego, że rok temu, chyba to było 26 czerwca, na prezentacji zamieszczonej przeze mnie 

mówiłem, że w ciągu najbliższych dwóch lat chcę przebudować most na Mrzygłodzkiej. 

Następnego dnia dostałem wniosek o zamknięcie mostu, a kilka tygodni czy miesięcy później, 

prokuratura wszczęła wobec mnie postępowanie czy nie zaniedbałem swoich obowiązków. 

Nie widzimy w ogóle wybudowania trzech mostów, nie widzimy, że wcześniej poprzednicy 

moi w ogóle nie budowali mostów, nie widzimy, że są trzy nowe mosty o zwiększonym 

tonażu. Tego nie widzimy, natomiast widzimy, bo jest fajna sprawa, może przywalą 
burmistrzowi, może oberwie za to, że nie zrobił Mrzygłodzkiej, a Powiatowy Inspektor 

Nadzoru kazał go zamknąć. Uniknięcie postępującego pogarszania dróg. Nam się rozsypuje 

ulica Strugi, nam się rozsypuje ulica Siewierska, Partyzantów wokół tej strefy przemysłowej 

po dawnym Mystal-u i MFANE i przy urzędzie pracy. Dzisiaj czytałem podczas 

sprawozdania z okresu międzysesyjnego, że będziemy tam odtwarzać nakładki, ale już na 

niektórych drogach, Strugi do takich należy, łatanie za chwilę będzie niewystarczające. Tam 

trzeba będzie przeprowadzić inwestycję. Ja pytam jaką inwestycję, z rurą kanalizacyjną czy 

bez, mamy się przybliżać z kanalizacją do Będusza czy nie? Państwo powiecie tak, jak 

najbardziej. To czemu nie ma woli wykonania ulicy Rolniczej? Jak nie zrobimy kanalizacji 

w ulicy Rolniczej to nie połączymy kanalizacji w ulicy Strugi. Następna kwestia 

modernizacja oczyszczalni, modernizacja ujęcia wody w ulicy Piłsudskiego. To będzie 

wiązało się z ostatnim punktem, który będę wymieniał w ramach wyzwań. Tam wymieniam, 

że musimy poprawić rzutkość i sprawność organizacyjną naszych spółek. Po to są spółki, 

żeby nam pomagać. Jak jest sytuacja taka, jak miała ostatnio miejsce,  my też mamy pomóc 

spółkom. Ale nie zapominajmy o tym, bo o tym na całe szczęście mówią mieszkańcy, jak to 

chcecie wziąć kredyt i dać spółce? To przecież i tak mieszkańcy za ten kredyt zapłacą, to jaka 

jest różnica czy weźmie spółka czy weźmie miasto. My porównamy, jak będzie niższa stopa 

oprocentowania dla miasta, to będziemy woleć wziąć na miasto i przeznaczyć jako 

dokapitalizowanie do spółki. Termomodernizacja MOSiR. To a propos wyzwań, dzisiaj za 

chwilę dyskusja. Jak państwo wolą przejdzie, to będziemy robić kolejny krok czyli 

przygotowywać projekt. Następny slajd. Remont wnętrza domu kultury. Też kluczowa 

sprawa. Jak nie upilnujemy teraz, to pani poseł, której tutaj nazwisko z ust pana Tomasza 

padało kilkakrotnie, która ja wierzę, że nam pomaga, to musimy pokazać, że my chcemy tej 

pomocy. Bo co będzie z pomocy, jeżeli za chwilę nie będziemy mogli zrealizować środków, 

które możemy otrzymać. Rozwiązanie problemu trzydziestoletniej umowy dla „Galerii 

Oczko”. Mam taki apel i prośbę. Państwo naciskacie, nie wiem naraz się tak stało, że 

w ostatnich, zwłaszcza, dwóch latach, proszę pokazać co z tym jest robione. Państwa o to nie 

obwiniam, ale na etapie, kiedy powstawała ta umowa w 2009 roku, jak byście państwo 



31 

 

przyjrzeli się czy zapoznali z protokołami, jak wyglądała praca dwóch komisji rady miasta, to 

tam praca rady miasta wyglądała tak, że radni przede wszystkim byli zaskoczeni tą umową 
i mówili, ale dlaczego my się mamy tym zająć, od tego są prawnicy. No i umowę zawarliśmy 

jaką zawarliśmy i dzisiaj winą za to, że do tej pory nie została ta umowa rozwiązana. 

Natomiast jak ja pytam prawników i chcemy zlecić opinię, jak wypowiedzieć tą umowę, 
korzystnie dla gminy, to pierwsza odpowiedź wielu kancelarii prawnych, mówią: tej umowy 

się nie da wypowiedzieć. Ja nie uznaję takiej argumentacji, ale dużo prawników tak mówi. No 

i teraz oczywiście winowajcą tego, że jest tak trudna umowa jest burmistrz Żak, bo on przez 

lat 10 nic z tym nie zrobił. Ja powiem tak.  Poprawiliśmy sytuację i standing finansowy 

MTBS na tyle, na ile się dało. Tam jest bardzo kiepska płynność finansowa, ale zyskaliśmy 

kolejną rzecz. Gdybyśmy dzisiaj policzyli opłacalność pozyskania tego majątku z powrotem, 

bez tej kłopotliwej umowy, to my się do tego okresu zbliżyliśmy. Już nie ma 30 lat, tylko jest 

niecałe 20. Ktoś może powiedzieć, jak to chce pan burmistrz utrzymywać tą umowę przez 19 

lat? A jeżeli to będzie jedyne rozwiązanie korzystne dla miasta? Z każdym rokiem zmniejsza 

się kwota długo, bo przecież zgodnie z postępowaniem prokuratury i policji my wiemy, że 

wydzierżawiający spłaca kredyt sumiennie. Nie ma tam informacji, że jest dług trudny. 

Kupcy, którzy korzystają z „Galerii Oczko” to, co wpłacą automatycznie jest zabezpieczane 

na poczet spłaty do banku, gdzie przez to, między innymi, komornik nie może odzyskać 
prawie milionowego długo dla spółki. Gdyby spółka miała milion długu, w ogóle tego punktu 

bym nie wyświetlał, a państwo mielibyście mniej słusznych narzekań na jakość infrastruktury 

mieszkaniowej, którą zarządza MTBS. Rewitalizacja centrum. Tutaj za chwilę się odniosę, ale 

padł argument, że my z tym nic nie robimy. Czy państwo uznajecie kompetencje, procedury, 

przepisy prawa? Jeżeli tak to to się dzieje. Więc dlaczego np. pan radny Załęcki wymienia, że 

nic się nie dzieje i nic się z tym nie robi. Nie wiem. Brakująca kanalizacja osiedla Podlas. My 

mamy projektowany pierwszy etap, jeszcze w tym roku ogłosimy przetarg na projekt na drugi 

etap, ale nie rozumiem postępowania państwa, w ramach tej mojej złej współpracy 

z państwem, bo wy macie dobrą wobec mnie, tylko ja mam złą wobec was, nie rozumiem 

dlaczego państwo, jak dobry gospodarz, nie chcecie się zgodzić, żeby nie zabezpieczać 
środków finansowych na poszczególne zadania, skoro my ich nie wydamy. To działanie jest 

antyrozwojowe i to nie ja za tym głosuje, tylko wy. Tu sobie trzeba odpowiedzieć czy my 

chcemy rozwoju miasta. Jeżeli tak, to nie zabezpieczajmy środków, które nawet już fachowcy 

z zewnątrz mówią: nie zdążycie, nie wydacie takiej a takiej kwoty na Podlas w tym roku, 

w przyszłym roku, na rewitalizację centrum. Przyplątał nam się jeszcze Covid i wszystko 

przesunęło się jeszcze dalej. Zmiana w sposobie zwiększenia liczby mieszkań. Mieszkania 

powstają. To nie jest tyle ile chcielibyśmy, ale wycofaliśmy się ze złej praktyki dla miasta 

związanej z regulaminem dysponowania mieszkaniami, w tym również wyprzedaż tych 

mieszkań. Pozbywaliśmy się materii mieszkaniowej. Przypomnę rozwiązanie wprowadzone 

wcześniej w latach bodajże 2005- 2006. Jeżeli chodzi o wzrost kosztów utrzymania miasta. 

Te koszty będą rosły, bo skoro coś dobudowujemy to będą rosły, ale też czynimy starania, bo 

mamy np. oszczędności na modernizacji oświetlenia, które pozwalają nam zrobić coś innego. 

Tutaj pan przewodniczący zawnioskował, żeby pracownikom podnieść wynagrodzenia. Jak 

najbardziej tak, tylko my jesteśmy w takim zakręcie, że jak my zwiększymy wynagrodzenia, 

to automatycznie pomniejszamy poziom nadwyżki operacyjnej, jak nadwyżki operacyjnej nie 

będzie, to znowu pan radny Adam Zaczkowski, na którymś z wystąpień, skąd inąd słusznie, 

powie: panie burmistrza, a pan ma tylko milion środków własnych na inwestycje. Dlatego, że 

podniosłem wynagrodzenia. Staliśmy się zakładnikami liczb, które spadły na samorządy 

z przyczyn obiektywnych, niezależnych. Dlaczego nikt z państwa nie miał odwagi o tym 

powiedzieć. Wszystkiemu jest Żak winny? To może za chwilę ta inflacja, która wzrośnie to 

też będzie winą Żaka. Następna kwestia to przygotowanie do kolejnych inwestycji. My 

chcemy projektować, tego wymiarem jest między innymi, choćby dzisiejsza prośba o to, 



32 

 

żebyście się zgodzili, żebyśmy mogli projektować MOSiR. Aplikowanie o środki pomocowe. 

A czym innym są nasze wnioski o to: zróbmy kolejne dwie szkoły, ale z pomocowych. 

Próbujemy uratować tą strzelnicę, żeby dotacji nie stracić. Następny slajd. Remediacja 

zbiorników MFANE. Tutaj, to jest bomba zegarowa. Natomiast, jak my mamy postąpić, jeżeli 

my ramach naszych kompetencji upominamy się o tym, a merytoryczni pracownicy urzędu 

marszałkowskiego rozkładają ręce i mówią: panie burmistrzu pewnie za kilka lat będzie pan 

musiał się z  tym zmierzyć. I co, będziemy mieć kolejną, drugą Osińską Górę? Przypomnę, 
7 lat czyniliśmy starania, żeby zdobyć kwotę miliona zł, żeby zremediować zniszczony teren, 

za jeszcze burmistrza Romaniuka. Poprawa stanu dróg gruntowych. Wprowadziliśmy nową 
technologię, może to nam trochę ulży, ale my musimy stanąć, planujemy, zobaczymy co nam 

z tego wyjdzie, żeby Folwarczną i Armii Krajowej w dalszym rzucie połączyć i Żarecka. To 

są dwie takie bardzo długie arterie, które mają duże znaczenie i bardzo dużo domów 

obsługują. Zrobienie tych ulic powoduje, że co najmniej, nie wiem, 15% problemu dróg 

gruntowych odpadnie. Działania proekologiczne. Te działania  proekologiczne to my musimy 

zacząć od nas samych. Sami państwo widzicie, poprzybywa różnych instalacji, które robią 
mieszkańcy nawet własnym sumptem. Rośnie świadomość ekologiczna, ale tutaj ponarzekam 

również na to, że jak my robimy nowe inwestycje, to odsłaniamy takie rzeczy, że jesteśmy 

zdziwieni, że tak można było postępować. Odkrywamy rurki, rureczki, ścieki płyną w glebę. 
Jeżeli jako mieszkańcy miasta nie zaczniemy porządku od siebie, to będziemy musieli 

wydawać pieniądze, a wkrótce być może będziemy musieli za to jeszcze płacić kary. No 

i zwiększenie sprawności organizacyjnej spółek. Tyle, jeśli chodzi o raport. W bardzo dużym 

skrócie, to jest sto ileś tam stron. Chcę jeszcze jedna rzecz powiedzieć. Złożyliśmy państwu 

budżet, który państwo przegłosowaliście po różnych perturbacjach. Wykonanie jest bardzo 

dobre. Kwestia pozyskania środków pomocowych. Pozyskaliśmy ich aż prawie 9 mln zł, to 

jest naprawdę bardzo dobry parametr. Tu chcę powiedzieć jedną rzecz. Ja naprawdę wierzę, 
we wsparcie ludzi, którzy mają wpływ w zakresie swoich kompetencji, którzy nam w tym 

pomagają. Nie czarujmy się, gdyby nie pomoc pana posła Trepki, pani poseł Wiśniewskiej, 

my byśmy z tych 8,7 mln zł środków pomocowych, pochwalilibyśmy się mniejszą kwotą. 
Dziwi mnie, że dziś w swojej wypowiedzi p.radny Tomasz Załęcki stwierdził już: nie 

dostaniecie środków na te dwie małe uliczki, które tak przeszkadzają drogom powiatowym, 

nie dostaniecie. Coś pan radny wie na ten temat? Bo ja wierzę w to, że jednak dostaniemy. 

Decyzją państwa, grupy radnych podczas głosowania nad budżetem zostało wprowadzonych 

7 inwestycji, kosztem zdjęcia środków głównie z „Dotyku Jury”. Uznając to, że to była wasza 

kompetencja, wasza wola, tak zadecydowaliście, chcę podkreślić, że poza ulicą Małą 
Szpitalną i Zieloną, wszystkie pozostałe 5 zadań są procedowane. Zarzucanie nam, że my 

z tym zwlekamy, że tego nie robimy, jest kłamstwem. Jeżeli teraz zmienilibyśmy podejście 

czyli państwo też, żebyście zrobili coś ze swojej strony, żebyśmy nie wprowadzali do budżetu 

nieuzasadnionych kwot, których i tak nie wydamy, żebyśmy próbowali spiąć ten budżet, który 

mamy i zrobić co się tylko da, to powinno być tylko lepiej. A już na pewno nie możemy sobie 

pozwolić na to, że miasto, które zaciąga kredyty, przechodzi obok wydania 700 tyś zł na 

osiedle Krasickiego, 300 tyś zł na ulicę Rolniczą i około 100 tyś zł, może trochę mniej, na 

projekt na ulicę Siewierską. Spółki. Spółki wszystkie poprawiły swoją pracę i standing 

finansowy, ale każda z nich ma inną urodę. MTBS realizuję zysk na papierze, ale ma lichą 
płynność. Saniko w tej chwili jakby łapie drugi oddech, bo odnalazło się na rynku 

śmieciowym. Ale to prezes spółki ma rozpoznanie rynku i słowa, które padły pod adresem 

SANiKO i rynku śmieciowego przez p.radnego Adama Zaczkowskiego nie przystają do 

realiów rynkowych,  bo klaster z Zawierciem nie wypalił. Jeżeli nie, to odsyłam państwa co 

ma do powiedzenia na ten temat nasz sąsiad, burmistrz z Żarek. My próbowaliśmy zawrzeć 
klaster, jako wszystkie gminy powiatu, nawet zawierciańskiego i myszkowskiego, żeby było 

lżej w opłatach za śmieci. Składanie przez kogokolwiek z radnych winą za to, że ceny śmieci 
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poszybowały w górę, na jakiegokolwiek samorządowca w Polsce jest nieodpowiedzialne. 

Gdybym ja miał wymienić trzy kluczowe problemy dla miasta to: wyprowadźmy tiry 

z miasta, to będzie kluczowe i prorozwojowe, dokończenie zadań, na które wydaliśmy już 
kupę czasu i kupę pieniędzy i sprawy ekologii. Teraz parę słów do koncepcji innej. Pracujemy 

dzisiaj nad tym, państwo będziecie oceniać mnie, nie udzielać, już słyszałem, absolutorium 

i wotum zaufania. Wotum zaufania to konkurs piękności i tu nie dyskutuję. Nie podobam się 
państwu, nie lubicie mnie, przeszkadzam wam w czymś, nie udzielacie wotum zaufania, 

wasza wola. Ale absolutorium opiera się o kwestie merytoryczne, o liczby, które państwu 

podałem i niektórzy z państwa trzymając się tych liczb, im nie zaprzeczyli. Nie udzielanie 

absolutorium może mieć wymiar oczywiście polityczny, bo inny jest tryb ewentualnego 

zamiaru odwołania burmistrza z powodu nieudzielenia absolutorium, a inny z powodu nie 

udzielenia wotum zaufania. To państwo za chwilę o tym zdecydujecie i wasza wola. Ale jeśli 
słyszę takie słowa, że burmistrz torpeduje pracę pana starosty, to ja państwu deklaruję, że 

zwrócę się na piśmie do pana starosty, żeby mi odpowiedział czy podpisuje się pod tymi 

słowami, które powiedział przedstawiciel klubu PiS. Zwrócę się z oficjalnym pismem, bo to 

są kłamstwa. Nie stworzył sprawnej administracji, tworzy projekty nierozwojowe, 

nieambitne, wysokie opłaty za śmieci winą burmistrza, przekazano usługi firmom 

zewnętrznym, skwer na Kwiatkowskiego, centrum miasta czeka na remont, most na 

Mrzygłodzkiej prowadzi prokuratura, zapaść mieszkaniowa, nie powstało żadne mieszkanie, 

brak miejsc wypoczynku, przypominam o  „Dotyku Jury”, rozkład jazdy niedopasowany, zła 

polityka sieci wodociągowej, brak planu rozwoju sieci dróg, niszczejący budynek internatu, 

którego nie chciałem przekazać staroście,  o to też pana starostę zapytam czy ja nie chciałem 

przekazać tego budynku, powołanie inspektora, który kontroluje spółki, nic nie zrobił, nie 

składał raportów. Jakiś nowy przepis się pojawił? Moi pracownicy mają jeszcze komuś coś 
raportować? Nic mi o tym nie wiadomo. Na koniec ciekawostka, dlaczego nazywam to 

wystąpieniem politycznym. Zostało powiedziane, że ja postępuje niekompetentnie 

i niechlujnie. Moje hasło wyborcze to było kompetentnie, realnie konsekwentnie. Dziękuję 
panie Tomaszu, że nie zarzucił mi pan nierealizmu. Zupełnie wykluczam mieszkańców, nie 

zrealizowałem programu mieszkanie plus. A czy ktoś z państwa zna założenia tego 

programu? Chce porozmawiać z kierownikiem wydziału nieruchomości co próbowaliśmy 

i dlaczego nie wystąpiliśmy? A może rzućmy statystyki. Co wszystkie samorządy w Polsce 

się obraziły na program mieszkanie plus? Chodzi o warunki tego programu, o to czy czymś 
dysponujemy, jakie są obowiązku na gminę, jakie koszty, pod tym jest decyzja, pod którą 
trzeba się podpisać. Totalnie już nie rozumiem, że nie robimy Krasickiego i Wolności skoro 

współuczestniczymy w postanowieniach organizowanego po raz kolejny przetargu, nie wiem 

skąd pan radny to wziął i nie potrafiłem rozwiązać tej strefy ekonomicznej. Sorry, 14 lat 

doświadczenia w strefie, jeden z najszybciej zagospodarowanych terenów i dobry klimat dla 

inwestycji, pan ocenił takim jednym po prostu swobodnym powiedzeniem. Gratulacje za 

odwagę wypowiedzi. Brak współpracy z PIS. Wyszła pani radna Iwona Skotniczna po pana 

wystąpieniu panie Tomaszu. Nie wiem dlaczego. Może jakieś tam kwestie inne. Natomiast ja 

bym chciał zapytać czy ktoś z państwa, z którymi z radnych PiS-u rozmawiałem, ja nie 

składałem państwu propozycji współpracy. Na żadną z nich nie zareagowaliście. Ostatnio 

była propozycja wyrażona współpracy, nie moimi ustami, tylko kogoś innego z urzędu 

miasta, dzisiaj wystąpienie pana Tomasza dała nam odpowiedź, że chyba tej współpracy nie 

będzie. Mimo wszystko mam apel, żeby pani poseł Wiśniewska, mimo, że ja się bronię, bo 

bronić się będę, wobec nieprawdziwych zarzutów będę się bronił, wspierała Myszków tak, jak 

do tej pory. Gorąca moja prośba. Jeżeli natomiast chodzi o pozostałe wystąpienia państwa, to 

powiem tak. Pan radny Adam Zaczkowski pokazuje migracje, jako powód, że dlaczego ludzie 

obchodzą. Ale pan pracuje w samorządzie i ma pan wiedzę, że migracja ludności 

w większości miast, miasteczek w Polsce jest zjawiskiem globalnym, że tylko w niewielu 
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z dużych miast przebywa liczba mieszkańców. Czemu nie porównamy na przykład, choćby 

nawet Częstochowy, która ma dużo więcej atutów niż my, z uwagi choćby na położenie, 

gospodarkę przestrzenną, która nie jest tak pobałaganiona jak u nas i tam odchodzi od miasta 

w przeciągu, kiedy u nas 2 tyś ludzi tam odchodzi kilkadziesiąt tysięcy ludzi. Rozmawiam 

z prezydenta Matyjaszczykiem i każdy z nas wymyśla, ale już gminy przetrenowały, że 

losowanie samochodu dla tego kto się przeprowadzi do miasta i będzie podatkowo się 
rozliczał. Pomysły są różne, przeróżne. Jednym z nich jest budowanie zakładów pracy po to, 

żeby ludzie byli przyciągani miejscami pracy. Czas oczekiwań na mieszkania 3 lata. Ale 

czemu nie zostało porównane, że jak burmistrz  Żak  zaczynał pracę to było prawie 7 lat 

oczekiwania na mieszkanie. Więc to atut czy to był zarzut, bo nie rozumiem? MTBS nie 

buduje mieszkań, racja, ale dlaczego nie buduje. Może przytoczmy, jaką kwotę kredytu 

spłacają mieszkańcy mieszkający w zasobach MTBS, wybudowanych mieszkań w 2001, 

2002, 2006 roku. Wydatki majątkowe 33,1 mln zł. To może wyświetlmy drugi slajd, to 

znaczy prezentację. Zabrakło skuteczności, takie padły słowa. Szanowni państwo burmistrz 

Koziegłów, wójt Niegowy, pani wójt Poraja i pan burmistrz Żarek z tego co wiem dostali 

absolutorium. To porównajcie sobie parametr, którym pan radny Adam Zaczkowski próbuje 

nas tu pokazać, że źle go wykonujemy. Pragnę podkreślić tylko, że jesteśmy najlepsi pod 

względem tego parametru spośród gmin sąsiadów. Koziegłowy mają 54% ten parametr, który 

pan radny nam zarzuca, my mamy 62%, Niegowa ma ładnie, ale to jest dlatego, że pojawiły 

się nowe zadania podopisywane do tego, Poraj ma 33,9% i tam radni po pierwsze nie 

wyciągali takiego wskaźnika, ale wolno im i oceniając rolę pana w innej postaci, ocenili, że to 

jest ok. Natomiast 62% wykonane przez gminę Myszków to jest złe. My nie oceniamy pracy 

innych gmin, ale skoro się porównujemy to człowiek, który artykułuje wobec mnie zarzut, że 

ja coś źle wykonuję, pracując i dowodząc poważnymi obszarami działania sąsiedniej gminy, 

ma parametr, jeśli o skuteczność chodzi, o połowę niższy. To tak do mieszkańców, żeby sobie 

wyrobili pogląd. Radni zmienili nam budżet tylko o milion złotych. To jest wybiórcza 

informacja. Nie powiedziano, że wybierając zadania na ponad milion złotych poziom 

niedoszacowania na poszczególne zadania, rodzi kwotę kilku milionów zł. Sama ulica Mała 

Szpitalna, nie wiem, jakim kosztorysem mam się w tej chwili posługiwać, bo już trochę czasu 

upłynęło,  3 milionów złotych, wprowadzone było 800 tyś zł. Jak dołożymy jeszcze do tego 

zabranie z innych zadań i wprowadzenie nierealnych dochodów w postaci dotacji, których nie 

ma, nadal ich nie ma, może kiedyś się pojawią, to to jest działanie antyrozwojowe dla naszego 

miasta. Z tytułu mostu tracimy pieniądze, KZGM generuje koszty, ale nie porównano, jakie 

koszty generowaliśmy, jaki był stan remontów za poprzedniego rozwiązania, kiedy 

ogłaszaliśmy przetarg i przetarg wygrywała spółka gminna i robiła to gorzej. A my teraz 

robimy to dużo lepiej, o nieco niższych kosztach, o tym nie zostało powiedziane. VIG. Tutaj 

przez wzgląd na dobrą współpracę z p.starostą się nie wypowiem, jak trzeba będzie, 

wypowiem się. Jak duże kwoty dokładamy do komunikacji. A jakie duże kwoty dokładaliśmy 

jak Saniko generowało straty, bo miało 9 autobusów i nie potrafiło utrzymać taboru. To, że 

przez tyle lat niewiele wzrosła stawka za wozokilometr nie zostało wypowiedziane. Szanowni 

państwo są wyzwania przed nami, natomiast, jeżeli nieudzielenie absolutorium, bo o tym 

rozmawiamy, ma służyć celom politycznym, trudno, niech służy. 

Radny p.Sławomir Jałowiec (Ad Vocem) powiedział, że chciałby króciutko się odnieść do 

przedstawionego przed chwilą całego projektu, jaki pan burmistrz przedstawił. Chciałem się 
odnieść do Papierni myszkowskiej. Powiem w ten sposób. Ja panie burmistrzu nie 

deprecjonuję w żaden sposób pana udziału w tym, że ta fabryka i ten zakład ocalał, bo pana 

udział tutaj jest na pewno. Z tym, że ojców tego sukcesu było trochę więcej. Były to związki 

zawodowe, załoga, była to europoseł p.Jadwiga Wiśniewska, która się aktywnie również 
włączyła w to, żeby ta maszyna nie została wywieziona, bo też takie plany były, żeby ją kupić 
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i wywieźć do krajów afrykańskich. Różne były pomysły na Papiernię. Natomiast to, że 

ocalała jest również pana sukcesem tak, jak powiedziałem, ale ojców tego sukcesu jest trochę 
więcej. Tak, jak wiemy, że sukces  ma wielu ojców, porażka tylko jednego. Chciałem się 
również odnieść, bo nie sposób się nie odnieść do MTBS-u.  Powiem tak króciutko, również 
nie chcę się rozwodzić na ten temat. Od zeszłego roku, praktycznie przez cały 2019 rok, panie 

burmistrzu, odbyło się kilka spotkań z nami radnymi, daliśmy panu, można powiedzieć, 
zielone światło do tego, żeby podjął pan zdecydowaną, męską decyzję odnośnie „Galerii 

Oczko”. Od tamtej pory minęło już, od pierwszego spotkania, które było między radnymi, 

panem jako burmistrzem, był zarząd MTBS-u, byli prawnicy, od tamtego czasu minęło już 
prawie półtora roku i o to mam do pana panie burmistrzu żal. Bo naprawdę z tym tematem 

należy coś zrobić, należy przeciąć ten węzeł gordyjski. Jeżeli my go nie przetniemy jako rada, 

wspólnie z panem, to będziemy brnąć świadomie w zadłużenie spółki MTBS. A tak na okrasę 
dodam, że od 2010 roku panie burmistrzu tych prezesów tam było wymienionych bodajże 

sześciu, siedmiu, nic to nie dało, naprawdę nic to nie dało. Więc wniosek z tego, że nie 

wymiana zarządu, tylko trzeba podjąć radykalne, męskie decyzję panie burmistrzu. 

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak (Ad Vocem) powiedział, że chciał podziękować panu 

radnemu Sławomirowi Jałowcowi za troskę o MTBS, to nie jest sarkazm. Ja uważam, że 

akurat w pana wydaniu jest autentyczna, nie oznacza to, że nie uznaję, że czyjaś inna jest 

inna. Natomiast muszę powiedzieć tak. Męska decyzja, ale odpowiedzialna. Bo gdyby 

zapadła męska decyzja, a okazałoby się, że nie znajdziemy narzędzia, które nas będzie bronić 
wobec naprawdę zawiłości tej umowy, to podjąć męską decyzję, a później powiedzieć po co 

pan podjął taką męską decyzję, byłoby nieroztropne. Druga rzecz. Mam gorącą prośbę, niech 

rada miasta uszanuje jedną rzecz. My o pewnych strategicznych rzeczach, które prawnik 

spółki mówi: nie mówić, nie będziemy mówić nikomu. To nie jest kwestia zamiatania pod 

dywan, chowania pewnych rzeczy, tylko niestety mamy takie kwestie, że dzisiejsza nasza 

rozmowa jest po prostu obserwowana. Ja nawet miałem taką sytuację, że jakieś słowa 

zupełnie źle zrozumiane przez drugą stronę, były później przedmiotem pisma wzywającego 

mnie do przeproszenia, że powiedziałem coś niestosownego wobec pana, który jest winny 

pieniądze naszej spółce. Więc drodzy państwo tu trzeba ostrożności, bo rozchodzi się o duże 

pieniądze, o kwestię strategiczną, którą trzeba rozwiązać. Będzie spotkanie, chyba 9 września, 

my państwu przekażemy informacje, ale przekażemy co zrobiliśmy. Już dzisiaj mówię proszę 
miejcie państwo szacunek dla naszej pracy i nie pytajcie co zamierzamy zrobić. Ze względów 

ostrożnościowych nie będziemy mówić o dalszych działaniach, będzie mówić po fakcie, jakie 

działania zostały podjęte. 

Radny p.Adam Zaczkowski powiedział, że króciutko odniesie się do kilku kwestii, które pan 

poruszył, które sobie wymontował. Co do samego raportu i przedstawianych przez pana 

prezentacji. Mówił pan o tym, że opieramy się na tylko części danych w swoich 

wypowiedziach i te argumenty nie są do końca miarodajne. Ale pokazał pan w swojej 

prezentacji na przykład poziom pozyskiwania środków i wpływy do budżetu ze środków 

zewnętrznych w 2016, 18 i 19 roku, a pominął pan 2017. Ja nie wiem czy to było 

metodologicznie, bo tak akurat ktoś sporządził czy nie przypadkiem dlatego, że w 2017 roku 

i o tym mówiłem przy wystąpieniu absolutoryjnym rok temu, że na planowane pozyskanie 

środków na inwestycje na poziomie 17 milionów, w 2017 roku wykonanie było 521 zł. 

Kwestia mostu. Mówi pan o tym, że wykazujemy most na Mrzygłodzkiej, a nie widzimy 

naprawy czy modernizacji innych mostów. Ale podkreślić trzeba, że niedopuszczalnym jest 

dopuszczenie do takiej sytuacji, do jakiej pan dopuścił. Degradacji mostu, która kończy się 
zamknięciem go przez Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, bo grozi katastrofą 
budowlaną i narażenie miasta na koszty, na które nie trzeba by miasta narażać, gdyby tylko 
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zawczasu pan zareagował i ten most utrzymał w stanie, który pozwalałby na jego dalsze 

funkcjonowanie. Pokazał pan dane dotyczące 270 nowych miejsc pracy, które powstały, ale 

gdyby to miał być materiał zobiektywizowany, to należałoby pokazać ile miejsc pracy zostało 

zlikwidowane przez to, że część firm wyprowadziło się z naszego miasta do innych 

ośrodków. „Dotyk Jury” i pozostałe inwestycje. Panie burmistrzu dobrze wszyscy wiemy, że 

gdyby nie to, że zostało przez nas, bo tak to trzeba nazwać, że zostały zablokowane 

inwestycje, realizacja inwestycji bardzo drogich, które miały być realizowane prawie, może 

nie prawie wyłącznie, będę łapany za słówka, ale w dużej mierze z kredytu i bez 

jakiegokolwiek dofinansowania ze środków zewnętrznych. Gdyby tak się nie stało, te 

inwestycje zostałyby rozpoczęte i realizowane, to nie mówilibyśmy o tym, że zadłużenie 

miasta wzrosło o 800 tyś zł, tylko wzrosłoby już w milionach i potrzebne środki bieżące na 

obsługę długu, były by dużo większe. My nie jesteśmy i wielokrotnie to artykułowaliśmy, nie 

jesteśmy przeciwni realizacji takich inwestycji, ale pozyskujmy na nie środki zewnętrzne, tak 

jak dzisiaj, właściwie przed kilkoma dniami, mówił pan o termomodernizacjach placówek 

oświatowych. Jest szansa na pozyskanie środków, pozyskamy środki, będziemy je realizować, 
nie pozyskamy, nie będziemy realizować, będą czekały na swój czas. I to jest podejście 

odpowiedzialne i takiego oczekujemy również przy realizacji innych inwestycji. Mówił pan 

o tym, nie wiem czy to było odniesione też do mojej wypowiedzi, ale to skomentuję, że nie 

wszystkiemu winny jest Żak, a my tak twierdzimy. Z mojej wypowiedzi wynikało zupełnie co 

innego, wskazywałem dokładnie, jak oceniam pana pracę. Śmieci. Obciążenie winą za koszty 

burmistrza. Z mojej wypowiedzi nie wynikało, że obciążam pana winą za to, że mamy 

wysokie ceny. Natomiast oczekuję od pana, jako samorządowca z 10- letnim doświadczeniem 

na tym stanowisku i jeszcze większym doświadczeniem w pracy, która w pewnym sensie 

również  zawiera się w tych aspektach, o których mówimy, o kwestiach rozwojowych, 

oczekuję od pana, jako od samorządowca w największym mieście w powiecie i jednego 

z czterech liderów subregionu północnego, żeby szukać rozwiązań, wypracowywać takie 

rozwiązania systemowe, które pozwolą na to, żebyśmy faktycznie tak, jak niektóre inne 

samorządy, potrafili lepiej gospodarować tymi odpadami. Pokazywał pan przykład, nie 

pamiętam już nazwy miasta, ale nawet chciał pan organizować wyjazd do miasta, które 

organizuje to dużo lepiej i do tego wyjazdu nie doszło. Nieważne, ale ważne jest to, że 

pokazywał pan przykład miasta, w którym udaje się zrealizować poziom odzysku ponad 90%. 

Pan nie pokazał, jaki my mamy poziom odzysku w porównaniu z innymi gminami, 

samorządami, ale podejrzewam, że nie jest się z czego cieszyć. Dlatego o tym mówię, że 

należałoby tutaj szukać rozwiązań systemowych, a pan powinien być liderem takiej pracy, bo 

taką rolę z racji samego charakteru miasta, uzyskał pan niejako z automatu w ramach 

Subregionu Północnego i pracy w ramach Subregionu. Nie realizowane inwestycje 

wodociągowe, kanalizacyjne na Podlasie. Ja rozumiem, że wymagany jest czas do tego, żeby 

przygotować inwestycje do realizacji, ale gdyby nie upór większości rady i wprowadzanie 

tych środków, przypilnowanie, żeby te środki budżetowe zostały zabezpieczone na te 

inwestycje, to one podejrzewam dalej, jak w poprzednich latach, byłyby w kolejnych 

budżetach przesuwane na później, bo tak od wielu lat się to odbywa. Zgadzam się w 100% 

z przewodniczącym rady miasta, że powinniśmy priorytetowo traktować inwestycje 

w ochronie środowiska i nie tylko inwestycje, ale również działania, bo na ostatniej komisji, 

kiedy pan prezes wodociągów mówił o tym, z jakimi problemami się boryka, była mowa 

również o tym, na co zwrócił też pan przewodniczący dzisiaj uwagę, że nie mamy 

podłączonych do kanalizacji mieszkańców, tam gdzie sieć jest i miasto nie wykonało tego 

odpowiedzialnego ruchu, bo pan panie burmistrzu się chwali tym i słusznie, że się pan tym 

chwali, bo nie można pominąć działań, przede wszystkim straży miejskiej, służb ochrony 

środowiska w dyscyplinowaniu mieszkańców co do obowiązków związanych z wywozem 

szamb, spalania właściwego w piecach i tak dalej. Ale decyzji administracyjnych 
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nakazujących przyłączenia do sieci wodociągowej do tej pory nie było. Jak pytałem pana 

prezesa Woszczyka o to ile razy i w jakim trybie zwracał się o to, żeby takie decyzje zostały 

wydawane, to powiedział mi, że zwróci się niezwłocznie na piśmie, bo wcześniej było to 

tylko w ustnych przekazach. Migracja i zmniejszanie, wyludnianie ilości mieszkańców. Tu 

pan panie burmistrzu podał przykład Częstochowy i to jest miasto, które od dłuższego czasu 

boryka się z tym problemem, przede wszystkim ze względu na upadek również dużych 

zakładów, który Częstochowę dotknął jeszcze bardziej niż Myszków. Natomiast porównał 

pan się do samorządu, który przeciwdziałaniu temu zjawisku zrobił wiele, wiele więcej i ma 

się czym pochwalić. Nie będę mówił o statystykach, bo się nie przygotowałem, ale programy 

prospołeczne, które są realizowane w Częstochowie, chociażby darmowe żłobki 

i przedszkola, program, który pozwala na zorganizowanie przez samorząd opiekunek do 

dzieci w sytuacjach kiedy te dzieciaki nie mogą być w żłobku czy przedszkolu. Przeniesienie 

wielu obciążeń, wielu zadań MOPS-u, przekazanie tych zadań do organizacji pozarządowych, 

które sprawiło, że środki są wykorzystywane efektywniej i dużo więcej udaje się zrobić dla 

mieszkańców, którzy takiej pomocy potrzebują. Programy włączenia społecznego, ekonomii 

społecznej szeroko rozumianej, pomaganie ludziom, takie aktywne pomaganie, nie za pomocą 
zasiłków, tylko za pomocą dawania narzędzi do tego, żeby ci ludzie mogli odnaleźć się na 

rynku pracy i na ten rynek pracy wracali i wiele, wiele innych programów, które powodują, że 

miasto Częstochowa stara się przeciwdziałać aktywnie temu problemowi migracyjnemu, 

który w przypadku naszego raportu został w zasadzie przemilczany, bo wniosek został 

wyciągnięty taki, że mamy ujemny przyrost naturalny. A co z resztą?  A co z naszymi 

apelami o to, żeby jednak postarać się o wybudowanie czy zorganizowanie w innej formie 

gminnego żłobka, bo takie potrzeby były wielokrotnie zgłaszane i wielu mieszkańców się o to 

zwracało. Pan wtedy udowadniał, że ankiety, które były czy petycję, które były kierowane 

przez mieszkańców, były kierowane przez osoby, które nie mają dzieci w wieku żłobkowym 

i wiele, wiele innych argumentów mógłbym tu jeszcze przetaczać, nie chcę przeciągać. 
Odniosę się jeszcze tylko do inwestycji w ulicy Mała Szpitalna i Zielona. Panie burmistrzu 

inwestycje według pana są niedoszacowane, bo pan przygotował, nie wiem, koncepcję czy 

jakieś wyliczenia, szacunek dotyczący inwestycji kompleksowych takich, jak chociażby 

w osiedlu Krasickiego czyli najdroższych możliwych. Ale wiele jest takich miejsc 

w Myszkowie i uważam, że Mała Szpitalna i Zielona też do nich należą, w których 

mieszkańcy zgodziliby się na to, żeby inwestycje te zrealizować w ograniczonym zakresie, 

dużo taniej, ale tak, żeby poprawić im jakość życia i żeby te inwestycje mogły być 
zrealizowane. Wielokrotnie na to zwracaliśmy uwagę, ale pan nie podjął  rękawicy, nie 

próbował pan szukać takiego rozwiązania. Pan uporczywie mówi o tym, że to minimum 3,5 

miliona, a zabezpieczone jest 400 tyś zł i kończy się dyskusja na temat realizacji inwestycji, 

które mogłyby być tańsze i mogłoby być ich więcej. MTBS. Wydaje mi się jednak, że tutaj 

się pan pomylił, nie jestem w stanie tego dzisiaj udowodnić, z tego co pamiętam obsługa 

zasobów miejskich kosztowała miasto około pół miliona zł, my mówimy w tym roku, za rok 

2019 o kwocie ponad 600 tyś zł dokładnych do KZGM, ale to nie jest najistotniejsze. Tyle 

tylko, że dobrze byłoby trzymać się faktów, kiedy się spieramy.  

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak (Ad Vocem) powiedział, że króciutko odniesie się do 

słów radnego p.Adama Zaczkowskiego. Na „Dotyku Jury” wszystkie dotychczas wykonane 

inwestycje były ze wsparciem pomocowym. Jeśli chodzi o Podlas, jako przykład zawyżenia 

środków, do działa negatywnie na planowanie finansowe dokumentu, jakim jest wieloletnia 

prognoza finansowa w szczególności, ale i budżet też. Dlatego, że jeżeli my zakładamy, 

a wiemy o tym że nie wydamy danych środków finansowych na przykład w 2020 roku 

w kwocie X i nie przesuniemy ich w latach tych, gdzie to będzie realne, to automatycznie 

rodzi to potrzebę zabezpieczenia, mówię poprzez zapisy na liczbach, odpowiednio wysokich 
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kredytów. Po co mamy tak robić skoro my nie wydamy? Mało tego. Wtedy pojawia się 
zagwożdżenie w wieloletniej prognozie finansowej, bo może to wpłynąć w taki sposób, że 

trudniej nam będzie wprowadzić na przykład inne, nieoczekiwane prorozwojowe rozwiązanie 

dla miasta. Jeżeli chodzi o porównywanie się z Częstochową, absolutnie wiem co 

Częstochowa robi. Bardzo często się spotykamy w ramach zarządu Subregionu, nie 

porywałem się na to, żeby powiedzieć, że zrobiliśmy więcej, chciałem tylko pokazać 
ogólnokrajową tendencję, że przyczyna wyludnianie się w miastach, miasteczkach w Polsce 

nie leży tylko po stronie samorządów i próby działania ze strony samorządów bardzo często 

nie rozwiązują tego tematu. Jeżeli chodzi o ulicę Zieloną i Szpitalną. Ja zadeklarowałem 

inwestycje w ograniczonym zakresie, nawet tu, jak rozmawialiśmy z panią radną Małgorzatą 
Skinder , przy czym może się tak okazać, zwłaszcza w stosunku do Małej Szpitalnej, że tam 

nie będziemy mieć wyjścia, jak zrobienie inwestycji, bo jeżeli mamy wejść w projekt, to nie 

będzie to odpowiedzialne, nie będzie miało sensu, żeby zrobić projekt, który zabezpieczał 

będzie przede wszystkim pogodzenie wąskiej drogi z dużą ilością mediów 

i z odprowadzeniem wody, która jest w dołku, którą trzeba wypompować i to powoduje 

koszty. Tam gdzie to możliwe, mówiąc prościej, jeżeli to w jakiś sposób odsunie temat, że 

mieszkańcy nie będą mieć ulicy Zielonej i Szpitalnej, do państwa jako zgłaszających tą 
propozycję żalu i do mnie, że ja tego nie chcę robić, jeżeli państwo będziecie mieć taką 
sytuację, że wystarczy np.  utwardzenie tej drogi, która załóżmy, że w tej nowej technologii 

się będzie dłużej trzymać, to my takie działanie, zresztą w stosunku do ulicy Zielonej na 

przyszły rok, takie działanie zadeklarowałem. Porównanie MTBS w stosunku do KZGM. 

Samej kwoty nie można porównywać dlatego, że był inny system rozliczeń w przypadku 

kiedy MTBS obsługiwał zasoby gminne. W tej chwili jest inny i chcę też podkreślić, że 2020 

rok, a chyba 2013 czy 2014 to inny poziom cen. 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że chciałby tutaj uzyskać od pana burmistrza 

sprostowanie. Poczułem tu jakieś insynuacje wobec mnie. Ja wyraźnie powiedziałem, 

odnośnie dwóch uliczek przy ulicy Krasickiego i może tutaj zacytuję, że „które będą 
finansowane wyłącznie z budżetu miasta”. Z tego co my radni wiemy, przynajmniej ja, nie 

uzyskano tam dofinansowania, ulice są poza listą, która mogła mieć dofinansowanie. A może 

skorzystam z okazji i wyjaśnię dlaczego. Jedna z tych ulic, która ma być budowana, idzie 

przez miejsce, w którym nawet nie ma ścieżki leśnej i jest przy terenie zalewowym. Na 

spotkaniu z mieszkańcami, większość mieszkańców nawet sobie nie zdawała z tego sprawy, 

że tam gdzieś w lesie ma być budowana droga. Czasami trzeba się uderzyć pierś i stwierdzić, 
że nie ma sensu budować drogi asfaltowej z chodnikiem, z lampami na terenie zalewowym, 

ponieważ i tak tam się nikt nie wybuduje. Pewnie dlatego dostała ta inwestycja jedną 
z najgorszych ocen, jeśli chodzi o dofinansowanie. Warto z tego wyciągnąć wnioski panie 

burmistrzu. Jeśli chodzi o spółki miejskie. Przypomnę, że w zeszłym roku na pytanie radnego 

pana Jałowca o to, aby przyszedł pan inspektor na spotkanie, powiedział pan cytuję „dajmy 

mu te trzy miesiące, niech się chłopak wykaże”. Mija już ponad 10 miesięcy, raportu żadnego 

nie ma, ja byłem święcie przekonany, że inspektor, który przyszedł do Myszkowa, żeby zająć 
się spółkami, raport przygotuje w ciągu miesiąca, następnie w ciągu następnego miesiąca 

przygotuje nam plan naprawczy, przedstawi jakieś swoje propozycje, zacznie działać. Nie 

stać nas na to, żebyśmy czekali rok czasu na raport na temat spółek, Żyjemy w takich czasach, 

że każdy dzień ma znaczenie. Raporty raz na rok to troszkę są chyba za długo i takim trybem 

będziemy faktycznie czekać kolejne 20 aż się ta pożyczka spłaci. Jeśli chodzi o budynek 

starostwa, który miał być przekazany dla starostwa, przypomnę, że na spotkaniu ze starostą 
większość radnych brała mikrofon i wychwalała ten pomysł. Nawet z klubu nieopozycyjnego, 

większość radnych wychwalała ten pomysł. Było bardzo miło, sympatyczne było spotkanie, 

wszyscy byli pocieszeni tym, że w końcu na Będuszu będzie budynek, który będzie mógł 
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służyć mieszkańcom. Sam pan o tym powiedział, po czym minęło kilka miesięcy, temat 

ucichł. Ja tylko mogę powiedzieć, że starostwo by tego budynku z Myszkowa nie zabrało. On 

by dalej stał w Myszkowie. Mało tego, ten budynek służyłby mieszkańcom naszego miasta. Ja 

naprawdę nie widzę tutaj jakiegoś powodu, żeby torpedować, dobrze to nazwałem, 

torpedować tą inwestycję, bo mogłaby służyć naszemu miastu. Mało tego, oczekuję, że 

burmistrz, jeżeli taka jest sytuacja, że pan nie chce tego budynku przekazać, nie chciał pan, to 

trzeba było wyjść na sesji, powiedzieć, że nie, że mam inny plan i ten plan przedstawić. 
Z tego co wiem, żadnego innego planu nie ma. Na dzień dzisiejszy ten budynek niszczeje, 

a my jako radni nie wiemy, co tam ma być. Jeśli są jakieś inne koncepcje, to warto byłoby się 
z radnymi tutaj wymienić, jakie są plany. Idąc dalej, co do mieszkania plus. Teraz pan mówi, 

że to jest ciężki temat, ale w interpelacji odpisał pan, że miasto nie będzie w nim 

partycypować, bo ma inne pomysły na gospodarkę mieszkaniową. Tutaj była pana 

odpowiedź, że pan ma inny plan i tego planu też do dnia dzisiejszego żeśmy nie uzyskali.  

Jeżeli się okazuje, że nie można w tym programie uczestniczyć, to też warto byłoby spotkać 
się z radnymi, przedstawić im dlaczego nie chce pan uczestniczyć w programie mieszkanie 

plus. Odnośnie programu dla seniorów. Mówi pan, że nie ma lokalu w Myszkowie, ale jak 

dobrze wszyscy wiemy budynek koło pks-u został wynajęty za grosze, nawet nie ma tam 

żadnej tablicy, kiedy i w jakich godzinach, kto tam korzysta z tego budynku. Gdyby pan 

burmistrz chciał pomóc seniorom na pewno by się coś znalazło. Jest wiele lokali do 

wykorzystania. Najwidoczniej nie ma dobrej woli z pana strony. Odnośnie wodociągów, też 
tego komentować już nie będę. Wszyscy wiemy, że na odpowiedź odnośnie kilku dróg, to 

była taka, że było spotkanie. Spotkań jest wiele w sprawie budowy wodociągów, ale mnie 

osobiście te argumenty nie przekonują, żeby po półtora roku powiedzieć, są spotkania. Ja nie 

oczekuję tego, że są spotkania, ja oczekuję tego, że będą działania. Bardzo mi przykro z tego 

powodu, że pan burmistrz próbuje cały czas wbijać szpile. To, że pani Iwonka wyszła na 

chwilę na przerwę, tego nie trzeba komentować. To jest bardzo niemiłe z pana strony, to też 
o panu troszkę świadczy, jakieś insynuacje z mojej strony, że z mojego powodu pani Iwona 

wyszła. Jeżeli chodzi, ostatni już powiem komentarz, politykę, polityka rozumiana jest, jako 

sztuka czynienia dobra. Chciałbym tutaj zaznaczyć panie burmistrzu, że to co powiedziałem 

na końcu, brak współpracy z klubem Prawa i Sprawiedliwości. Naprawdę proszę nas nie tak 

nie traktować jak zło konieczne. Jeżeli ma pani informacje, proszę nas o tym informować. Ja 

po raz kolejny, 2 dni temu, dostaję telefon od mieszkańca Światowitu, przypomnę o godzinie 

chyba 16:45 chyba dostałem maila o nowych zmianach w budżecie, a 15 minut później 

dzwonią do mnie oburzeni mieszkańcy, dlaczego my radni jesteśmy przeciwko jakiejś tam 

inwestycji. To jest kolejny raz, gdzie ktoś do mnie dzwoni w sprawie, w której ja sam jeszcze 

nie mam dobrych informacji. Jeżeli są jakieś zmiany w budżecie, są jakieś ważne tematy do 

przedyskutowania, ja proponuję spotkać się z nami, to nie musi być sesja, to może być jeszcze 

jakaś komisja, to może być jakieś spotkanie, takie zwykłe, bez mikrofonów. Warto z nami 

dyskutować, tym bardziej, że radni są chętni i wszyscy to panu burmistrzowi o tym mówimy, 

że czekamy na propozycje z pana strony w sprawie dobrej współpracy. Tu nie ma co 

obwiniać żadnych. Jeżeli po raz kolejny jest taka sytuacja, że my musimy głosować 
przeciwko swoim wnioskom, stwarza pan takie sytuacje, że są te sesje nadzwyczajne, robione 

tylko po to, żeby nam troszkę dokuczyć. Tak nie wypada. Proszę to przemyśleć, wziąć to do 

serca i wyciągnąć z tego wnioski. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że chce tylko koledze radnemu przypomnieć, że 

każda spółka ma zarząd i każdy zarząd składa sprawozdanie z działalności danej spółki za 

ubiegły rok, to jest dokument jawny, można się z tym zapoznać. 
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Burmistrz p.Włodzimierz Żak (Ad Vocem) powiedział, że skoro polityka to czynienie dobra  

to czyńmy dobro. Ja wczytałem się w założenia zasad dofinansowania z funduszu dróg 

samorządowych. To, że jedna z naszych inwestycji znajduje się na liście rezerwowej 

powoduje, że będąc człowiekiem, który naprawdę wierzy, że my tą inwestycję zrobimy i te 

pieniądze dostaniemy dlatego, że wczytuję się w intencje po co ten fundusz powstał. 

W związku z powyższym wierzę, że w ramach czynienia dobra, wszyscy będziemy 

kibicować, żebyśmy dostali dofinansowanie. A jeśli tak, to wówczas rada miasta skłoni się do 

tego  i wycofa się z wprowadzenia nam w montażu finansowym dla tego osiedla dotacji, 

której nie ma. 

Radna p.Iwona Skotniczna powiedziała, że wchodząc po przerwie tutaj usłyszałam, że 

wyszłam z powodu słów wypowiedzianych przez radnego Załęckiego. Chciałam wyjaśnić. 
Osoby, z którymi rozmawiałam wiedziały, że ja wyjdę, wszyscy wiedzieli, że ja wyjdę tylko 

nie wiedzieliśmy na jaki okres czasu. Tak, że to żadną tajemnicą jest. Poza tym w sesjach 

i w komisjach uczestniczę, a to, że raz miałam swoją sprawę do załatwienia, to chyba mam 

prawo. 

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak (Ad Vocem) powiedział, że ma propozycję. Pani radna 

na spokojnie odsłuchajmy, zobaczmy co zostało powiedziane, bo nie wiem, co pani 

powtórzono. Moja intencja była taka, chciałem się odwołać do pani osoby i mówię, że pani po 

prostu wyszła. Do tego, że ja kilkakrotnie wysłałem, między innymi do pani, propozycję 
współpracy z klubem radnych PIS. O to mi tylko chodziło.  

Radna p.Beata Pochodnia powiedziała, że przyjęliśmy już, myślę, taką zasadę panie 

przewodniczący, jeżeli nie, to proszę mnie poprawić, że to w tym punkcie będziemy 

rozmawiać, w punkcie dotyczącym raportu i na kanwie tego raportu o wotum zaufania 

i absolutorium. Szanowni państwo chciałabym powiedzieć, że mieliście okazję wysłuchać 
informacji przedstawionych na temat raportu przez radnych, mieliście okazję wysłuchać 
informacji przedstawionych przez pana burmistrza, popartych prezentacją i na bazie tych 

informacji nie da się wysnuć stwierdzenia, że Myszków w 2019r. się nie rozwijał, wręcz 

przeciwnie. Rozwijał się i to praktycznie każdym obszarze życia. Czy chcielibyśmy więcej? 

Oczywiście, że tak i nie ma takiego mieszkańca, który powiedziałby, że jest w 100 procentach 

zadowolony z tego co się w Myszkowie zadziało. Ale musimy się poruszać na bazie budżetu, 

w obrębie środków finansowych, którymi dysponujemy, należy je wydatkować tylko 

w sposób racjonalny, z poszanowaniem przyjętych historycznie zasad i poszanowaniem 

nakładu pracy i środków finansowych, które zostały do tej pory wydatkowane. Te twarde 

dane liczbowe przedstawiane w raporcie i w prezentacji, nad którymi pochyliła się RIO i ta 

opinia jest pozytywna, wskazują jednoznacznie, że jest to jeden z lepiej wykonanych 

budżetów w historii naszego miasta. Chociaż tak naprawdę panie burmistrzu, to my nie 

oceniamy budżetu zaproponowanego przez pana, tylko budżetu zaproponowanego przez radę 
miasta, po dużych zmianach, które rada miasta wprowadziła. Mimo tych zmian, tak naprawdę 
na zgłoszonych, jak już słyszeliśmy bodajże 9 propozycji, 7 już zostało bądź jest w trakcie 

realizacji, dwóch nie udało się zrobić. Pomimo, czy przy realizacji tych propozycji, które 

zostały złożone przez radę nadal i w tym miejscu chciałbym panu podziękować w imieniu 

mieszkańców, bronił pan, próbował pan, podejmował pan próby obrony inwestycji, na które 

zostały poniesione nakłady finansowe i które są przygotowane. Mam na myśli tutaj ulicę 
Siewierską, Porębską, również ulice na osiedlu Krasickiego. Szanowni państwo przy 

absolutorium oceniamy tak naprawdę tylko i wyłącznie wykonanie budżetu, a to wykonanie 

budżetu jest bardzo dobre. W związku z tym szanowny panie burmistrzu w imieniu klubu 

koalicyjnego chciałabym złożyć deklarację, że będziemy głosować za udzieleniem 
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absolutorium i za udzieleniem panu wotum zaufania. Taka dygresja na koniec. Szkoda, że 

ustawodawca nie przewidział formy oceny, której mogłaby być poddawana, tak jak włodarz 

danej gminy, danego miast, również rada miasta. Nie wiem, jaką ocenę uzyskałaby  ta rada, 

która z premedytacją, przy pełnej świadomości, co jest podkreślane, że w świadomości tego, 

że przy wprowadzanych zadaniach  nie da się w obrębie danego roku wydatkować środków, 

„mrozi” te środki na paragrafach, nie pozwalając jednocześnie realizować inwestycji 

przygotowanych, na które zostały już wydatkowane środki. 

Radna p.Iwona Skotniczna powiedziała, że przed wyjściem na moją przerwę, słyszałam 

wypowiedź mieszkańca i usłyszałam takie słowa, tylko nie miałam możliwości się odnieść 
wcześniej do tej wypowiedzi, że państwo mieszkańcy tego osiedla mają informację, że radni 

blokują pozyskiwanie środków z województwa, już nie pamiętam, nie chcę przekłamania 

jakiegokolwiek. Chciałam zapytać skąd mieszkańcy mają takie informacje, skoro my takich 

informacji nie mamy, przynajmniej mówię o klubie naszym tutaj, klubie Prawa 

i Sprawiedliwości? Skąd mieszkańcy mają informację, że radni blokują pozyskiwanie 

środków? Bardzo proszę o wyjaśnienie tego. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że nie ma mieszkańca na sali. Nie wiem, 

spróbujemy jakoś wyjaśnić. 

Radna p.Iwona Skotniczna zapytała, jaka to będzie forma, czy to będzie na piśmie? Bardzo 

proszę o taką informację, bo skoro mieszkańcy mają lepsze informacje od radnych, to ja nie 

wiem skąd to wynika, ale bardzo proszę o wyjaśnienie tego tematu. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że  spróbuje, ale ja nie mogę obiecywać, nie mogę 
mieszkańca do czegokolwiek zmusić. Natomiast chciałbym się tutaj odnieść, tak jak pan 

burmistrz powiedział wotum, przygotowanie raportu, możemy dyskutować co nam się podoba 

co nie, czy nam, mówiąc kolokwialnie, Żak podoba czy nie, natomiast absolutorium powinno 

się rozpatrywać w oparciu o wskaźniki. Szanowni państwo szkoda, że ustawodawca nie 

przewidział, żeby absolutorium udzielała zewnętrzna instytucja, nie wiem RIO czy 

ktokolwiek, tylko w oparciu o wskaźniki, a nie o politykę. 

Do punktu 7.  

Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Myszkowa. 

 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że debata została zakończona, w związku z tym 

odbędzie się głosowanie nad udzieleniem burmistrzowi wotum zaufania. Uchwałę 
o udzieleniu wotum zaufania rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady. 

 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Myszkowa. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 
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Daniel Borek, Robert Czerwik, Andrzej Giewon, Beata Jakubiec-Bartnik, Dominik Lech, 

Beata Pochodnia, Jerzy Woszczyk, Ewa Ziajska - Łazaj 

PRZECIW (11) 

Magdalena Balwierz, Elżbieta Doroszuk, Sławomir Jałowiec, Norbert Jęczalik, Małgorzata 

Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, Jacek Trynda, Adam 

Zaczkowski, Tomasz Załęcki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Eugeniusz Bugaj 

NIEOBECNI (1) 

Zofia Jastrzębska 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że tak, jak wcześniej informował, do przyjęcia 

uchwały była wymagana bezwzględna większość ustawowego składu rady czyli powinno być 
11 głosów za, a ponieważ nie ma, procedura jest taka, że pan burmistrz nie otrzymał wotum 

zaufania, drugi raz nie trzeba tej uchwały głosować. Czy tak? Dobrze to zinterpretowałem 

pani mecenas? 

 

Radca Prawny p.Jolanta Trebisz-Kręska powiedziała, że konstrukcja prawna tego głosowania 

jest taka, że niepodjęcie uchwały o udzieleniu jest równoznaczne z nieudzieleniem wotum 

zaufania, w związku z czym nie ma potrzeby głosowania powtórnego 

 

Do punktu 8.  

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Miasta Myszkowa za 2019 rok. 

 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie 

z wykonania budżetu miasta za 2019r. wszyscy radni otrzymali. Sprawozdania opiniowały: 

Komisja  Rewizyjna,  Komisja Finansów, Budżetu i Rozwoju Miasta, Komisja Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Prawa i Porządku w Mieście. Komisje zaopiniowały sprawozdania 

pozytywnie. Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach wydała opinię pozytywną 
o przedłożonym przez Burmistrza Myszkowa sprawozdaniu z wykonania budżetu za  2019 

rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.  Jest to uchwała Nr 4200/VII/71/2020 z 

dnia 14 kwietnia 2020 r. VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Katowicach. Bardzo proszę o odczytanie uchwały RIO. 

 

Radna p.Beata Pochodnia odczytała uchwałę Nr 4200/VII/71/2020 z dnia 14 kwietnia 2020 r. 

VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu sesji). 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Komisja Rewizyjna zaopiniowała 

pozytywnie sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019r. 

składając jednocześnie wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Myszkowa 

za 2019r., w związku z czym wszyscy radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Miasta Myszkowa absolutorium za 2019r. Dużo już tu padło słów, jednak ja 

muszę wypowiedzieć, że otwieram dyskusję nad sprawozdaniem finansowym 

i sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Myszkowa za 2019 rok.  

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji.  
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Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że był zobowiązany zapytać, gdyby ktoś 
z państwa radnych chciał jeszcze zabrać głos. 

 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu miasta za 2019 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 12, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Daniel Borek, Robert Czerwik, Andrzej Giewon, Beata Jakubiec-Bartnik, Dominik Lech, 

Beata Pochodnia, Jerzy Woszczyk, Ewa Ziajska - Łazaj 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (12) 

Magdalena Balwierz, Eugeniusz Bugaj, Elżbieta Doroszuk, Sławomir Jałowiec, Norbert 

Jęczalik, Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, 

Jacek Trynda, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki 

NIEOBECNI (1) 

Zofia Jastrzębska 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została przyjęta zwykła większością 
głosów. 

 

Do punktu 9.  

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Myszkowa absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok.  

 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy 

podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. Zgodnie z art.18 a 

ust.3 ustawy o samorządzie gminnym Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 sierpnia 

2020r. wystąpiła z wnioskiem o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Myszkowa za 

wykonanie budżetu miasta za rok 2019. Wniosek ten wpłynął do mnie i niezwłocznie został 

przekazany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w celu zaopiniowania. Proszę 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie wniosku i opinii Komisji Rewizyjnej 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Myszkowa za 2019 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p.Sławomir Jałowiec odczytał wniosek oraz opinię 
Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Myszkowa za 

2019 rok (materiał stanowi załącznik do protokołu sesji). 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa 

w Katowicach wydała opinię pozytywną o wniosku Komisji Rewizyjnej: uchwała 

Nr 4200/VII/127/2020 VII Składu Orzekającego RIO z dnia 17 sierpnia 2020r. Proszę 
o odczytanie uchwały RIO. 

 

Radna p.Beata Pochodnia odczytała uchwałę Nr 4200/VII/127/2020 VII Składu Orzekającego 

RIO z dnia 17 sierpnia 2020r. (uchwała stanowi załącznik do protokołu sesji). 
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Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miasta zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? 

 

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Myszkowa absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Daniel Borek, Robert Czerwik, Andrzej Giewon, Beata Jakubiec-Bartnik, Dominik Lech, 

Beata Pochodnia, Jerzy Woszczyk, Ewa Ziajska - Łazaj 

PRZECIW (12) 

Magdalena Balwierz, Eugeniusz Bugaj, Elżbieta Doroszuk, Sławomir Jałowiec, Norbert 

Jęczalik, Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, 

Jacek Trynda, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki 

NIEOBECNI (1) 

Zofia Jastrzębska 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała również nie uzyskała wymaganej 

większości głosów. Proszę panią prawnik o opinię. Z tego co wiem to uchwała nie została 

podjęta. 

 

Radca Prawny p.Jolanta Trebisz-Kręska potwierdziła. 

 
Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że prosi po zakończeniu sesji przewodniczących 

klubów i przewodniczącego Komisji Rewizyjnej na spotkanie. 

 
Przewodniczący Rady Miasta ogłosił 15 minut przerwy. 

 

Do punktu 10.  

Podjęcie uchwał. 
 

a) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym najemcą 

kolejnej umowy najmu pomieszczenia gospodarczego stanowiącego własność Gminy 

Myszków. 
 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały opiniowała Komisja 

Finansów, Budżetu i Rozwoju Miasta. Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym najemcą 
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kolejnej umowy najmu pomieszczenia gospodarczego stanowiącego własność Gminy 

Myszków.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Magdalena Balwierz, Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, 

Andrzej Giewon, Beata Jakubiec-Bartnik, Sławomir Jałowiec, Norbert Jęczalik, Beata 

Pochodnia, Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, 

Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska - Łazaj 

BRAK GŁOSU (2) 

Dominik Lech, Jacek Trynda 

NIEOBECNI (1) 

Zofia Jastrzębska 

 

b) Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. 
 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały opiniowała Komisja 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Prawa i Porządku w Mieście. Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, Andrzej Giewon, Beata 

Jakubiec-Bartnik, Sławomir Jałowiec, Norbert Jęczalik, Beata Pochodnia, Małgorzata 

Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, Jerzy Woszczyk, Adam 

Zaczkowski, Ewa Ziajska - Łazaj 

BRAK GŁOSU (4) 

Magdalena Balwierz, Dominik Lech, Jacek Trynda, Tomasz Załęcki 

NIEOBECNI (1) 

Zofia Jastrzębska 

 

c) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu ochrony środowiska dla miasta 

Myszkowa na lata 2020-2022 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2023-2025”. 
 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały opiniowała Komisja 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Prawa i Porządku w Mieście. Opinia Komisji jest 

pozytywna. 
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Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu ochrony środowiska dla miasta Myszkowa 

na lata 2020-2022 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2023-2025”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Magdalena Balwierz, Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, 

Andrzej Giewon, Beata Jakubiec-Bartnik, Sławomir Jałowiec, Norbert Jęczalik, Beata 

Pochodnia, Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, 

Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska - Łazaj 

NIEOBECNI (3) 

Zofia Jastrzębska, Dominik Lech, Jacek Trynda 

 

d)Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany do Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Myszkowa na 2020r. 
 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały opiniowała Komisja 

Finansów, Budżetu i Rozwoju Miasta oraz Komisja Zdrowia, Rodziny i Polityki Socjalnej. 

Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany do Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii dla miasta Myszkowa na 2020r.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Magdalena Balwierz, Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, 

Andrzej Giewon, Beata Jakubiec-Bartnik, Sławomir Jałowiec, Norbert Jęczalik, Beata 

Pochodnia, Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, 

Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska - Łazaj 

NIEOBECNI (3) 

Zofia Jastrzębska, Dominik Lech, Jacek Trynda 

 

e) Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla komendy 

Powiatowej Policji w Myszkowie. 
 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały opiniowała Komisja 

Finansów, Budżetu i Rozwoju Miasta oraz Komisja Zdrowia, Rodziny i Polityki Socjalnej. 

Opinia Komisji jest pozytywna. 
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Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla komendy Powiatowej 

Policji w Myszkowie.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Magdalena Balwierz, Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, 

Andrzej Giewon, Beata Jakubiec-Bartnik, Sławomir Jałowiec, Norbert Jęczalik, Beata 

Pochodnia, Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, 

Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska - Łazaj 

NIEOBECNI (3) 

Zofia Jastrzębska, Dominik Lech, Jacek Trynda 

 

f)Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Myszków na lata 2020-2032. 
 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Myszków na 

lata 2020-2032. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Magdalena Balwierz, Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, 

Andrzej Giewon, Beata Jakubiec-Bartnik, Sławomir Jałowiec, Norbert Jęczalik, Beata 

Pochodnia, Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, 

Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska - Łazaj 

NIEOBECNI (3) 

Zofia Jastrzębska, Dominik Lech, Jacek Trynda 

 

g)Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie Miasta Myszkowa na rok 2020. 
 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmian w budżecie Miasta Myszkowa na rok 2020. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (18) 

Magdalena Balwierz, Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, 

Andrzej Giewon, Beata Jakubiec-Bartnik, Sławomir Jałowiec, Norbert Jęczalik, Beata 

Pochodnia, Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, 

Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska - Łazaj 

NIEOBECNI (3) 

Zofia Jastrzębska, Dominik Lech, Jacek Trynda 

 

Do punktu 11.  

Informacja na temat interpelacji złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował,, że w okresie międzysesyjnym wpłynęło 15 

interpelacji złożonych przez radnego p.Tomasza Załęckiego oraz 2 złożone przez radną 
p.Zofię Jastrzębską. Treść interpelacji i odpowiedzi na nie dostępna jest na stronie 

internetowej urzędu miasta. 

 

Do punktu 12.  

Wnioski i oświadczenia radnych.  
 

Radna p.Beata Pochodnia powiedziała, że najpierw chyba w ramach oświadczeń. Chciałabym 

powiedzieć, że po dzisiejszym głosowaniu jestem w totalnej konsternacji i rzeczywiście 

chyba panie burmistrzu, tak jak pan powiedział na początku, wziął pan udział w konkursie 

piękności, a nie merytorycznej ocenie pana pracy, bo tak to wyglądało. Szanowni państwo 

najpierw radni rekomendują udzielenia absolutorium do Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

następnie pozytywnie oceniają wykonanie budżetu za 2019 rok, następnie negatywnie 

oceniają burmistrza za wykonanie tego budżetu, który został pozytywnie oceniony. 

Mieszkańcy sami ocenią merytorykę i logikę w tych działaniach. A teraz w ramach wniosku 

panie burmistrzu, chciałabym prosić, ponieważ na rynku w Mrzygłodzie z Pomnika 

Powstańców odkleiły się płyty, o interwencję w tej sprawie i doklejenie tych płyt, żeby one po 

prostu nie zniszczały. 

Radny p.Norbert Jęczalik powiedział, że odniesie się do dzisiejszego dialogu. Wydaje mi się, 
że nie powinien pan przerywać radnemu, jeżeli mówi ad vocem. Druga rzecz. To pana 

zapytanie w moim kierunku czy taka sugestia dziwna czy ja pracuję w firmie takiej czy innej. 

No to dziwnie się poczułem. Pan może sobie spojrzeć w moje oświadczenie majątkowe, tam 

jest zapisane moje miejsce pracy. A poczułem się, jakby pan mnie przesłuchiwał, jak bym 

lobbował tutaj w jakimś kierunku. To było według mnie całkowicie nie na miejscu i mam 

taką prośbę do pana burmistrza i do pana przewodniczącego, żebyście sobie odsłuchali czy 

cokolwiek mówiłem w temacie jakiegokolwiek budownictwa kontenerowego, bo ja sobie nie 

przypominam. Chciałbym złożyć wniosek formalny dotyczący zamówienia publicznego na 

wykonanie projektu budynku klubowego MKS-u o wprowadzenie zapisu o dopuszczenie 

różnych rozwiązań konstrukcyjnych. 

Radca Prawny p.Jolanta Trebisz-Kręska powiedziała, że radny ma prawo złożyć każdy 

wniosek, natomiast czy on zostanie uwzględniony czy nie to już inna sprawa. 

Radny p.Norbert Jęczalik powiedział, że zgłasza taki właśnie wniosek. 

Przewodniczący Rady Miasta wyjaśnił, że zgodnie z regulaminem chciałem panu 

przypomnieć, że to ja udzielam głosu na sesji, a pan zaczął rozmawiać bez udzielenia głosu.  
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Radny p.Norbert Jęczalik powiedział, że on dał komunikat ad vocem. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, żeby radny przeczytał regulamin ile razy można ad 

vocem. Jedna sesja mogłaby trwać tydzień, dwa, gdyby dwóch się tylko ad vocem, ad vocem, 

ad vocem. Ja panu powiedziałem, że zabierał pan dwa razy, jak dobrze pamiętam ad vocem 

i trzeci raz, niech pan wybaczy panie radny. Ja nikomu, powiem szczerze, że do tej pory nie 

przejrzałem żadnego oświadczenia majątkowego radnego, to są państwa sprawy, mnie nie 

interesują, nikomu w kieszeń nie zaglądam. Jeżeli pan się poczuł urażony tym pytaniem 

o pracę, przepraszam pana. 

Radny p.Robert Czerwik powiedział, że chciałby zapoznać z informacją i do tej informacji 

odniosę się później dwoma wnioskami odnośnie budowy wiaduktu w Myszkowie, 

a konkretnie na ulicy Koziegłowskiej. W wyniku korespondencji prowadzonej z ZDW i PLK 

uzyskałem informację, że w tej chwili trwa ogłaszanie przetargu w systemie „zaprojektuj 

i wybuduj” na tej  inwestycji w ciągu drogi wojewódzkiej nr 789, na linię kolejową nr 1 

w miejscowości Myszków. Przewiduje się, że początek przebudowy drogi będzie 

zlokalizowany w odległości około 300 m przed przejazdem od strony miasta Koziegłowy, 

natomiast koniec będzie w odległości od około 350 m za przejazdem w kierunku miasta 

Żarki. Natomiast sam wiadukt będzie umiejscowiony bezpośrednio w linii kolejowej. 

Planowanie robót budowlanych będzie możliwe po uzyskaniu decyzji zezwalającej na 

realizację tej inwestycji drogowej, co jest planowane na koniec 2021 roku, a koniec na 2022 

rok. W związku z tym chciałbym złożyć dwa wnioski odnośnie tej inwestycji. Pierwszy 

wniosek będzie dotyczył: w związku z planowaną inwestycją przez Zarząd Dróg 

Wojewódzkich, budową wiaduktu w ciągu drogi wojewódzkiej nr 789 nad linią kolejową nr 1 

w Myszkowie wnioskuję o złożenie pisma do Zarządu Dróg Wojewódzkich o rozszerzenie 

tego projektu o budowę chodnika wzdłuż zabudowań na ulicy Koziegłowskiej zarówno 

w kierunku miasta Żarki, jak i również w kierunku miasta Koziegłowy. Musimy spróbować 
każdej, możliwej ścieżki, aby poprawić bezpieczeństwo dla mieszkańców tej dzielnicy jak 

i wszystkich mieszkańców i uczestników tej drogi. Jak również drugi wniosek też związany 

z tą inwestycją: w związku z planowaną inwestycją przez Zarząd Dróg Wojewódzkich 

inwestycją budowy wiaduktu w ciągu drogi wojewódzkiej, wnioskuję o rozpoczęcie prac 

związanych z wytyczeniem drogi zgodnie z jej planami w ulicy Pawiej od ulicy 

Koziegłowskiej do przejazdu kolejowego na ulicy Nowowiejskiej, utwardzenie jej 

nawierzchni celem organizacji objazdu dla wyżej wymienionej inwestycji. Ta inwestycja 

będzie przebiegała na pewno przez dłuższy okres czasu i mieszkańcy będą chcieli mieć 
swobodny dojazd do dzielnicy.  

Radna p.Elżbieta Doroszuk poinformowała, że w ostatnim czasie brała udział w kolejnym 

posiedzeniu, czwartym już w tym roku, Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym 

Zespole Opieki Zdrowotnej w Myszkowie. Na tym posiedzeniu wybraliśmy przedstawiciela 

Rady Społecznej do komisji konkursowej na stanowisko dyrektora Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Myszkowie i zaopiniowaliśmy jednolity tekst 

regulaminu organizacyjnego Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej 

w Myszkowie. 

Radny p.Sławomir Jałowiec powiedział, że ma pytanie na koniec sesji. Ponieważ chodzą 
informacje po Myszkowie o tym, że Myszków, a konkretnie cały powiat myszkowski, 

a między innymi miasto Myszków ma być zakwalifikowane do czerwonej strefy ze względu 

na wzrastającą ilość chorych i na kwarantannie z powodu Covid-19. Chciałem pana zapytać, 
jaki jest stan rzeczy na dzień dzisiejszy i czy rzeczywiście jest takie zagrożenie, że Myszków 
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zakwalifikuje się do tej czerwonej? Mieszkańcy również  są żywotnie zainteresowani taką 
informacją. 

Radny p.Adam Zaczkowski powiedział, że odniesie się króciutko do uchwał przyjętych 

o zmianie w budżecie i wieloletniej prognozie finansowej. Nie zabierałem wcześniej głosu na 

ten temat z tego względu, że pan dosyć skrupulatnie wyjaśnił, jakby procedurę dochodzenia 

do kształtu tego projektu uchwały, ale na dwie rzeczy chciałem zwrócić uwagę, które 

pośrednio się wiążą z uchwałami. Pierwsza sprawa to konieczność zwiększenia środków na 

inwestycję w Miejskim Domu Kultury. Zdarza się tak czasami, to dzisiaj mamy przykład 

tego, że w ostatniej chwili dowiadujemy się o tym, że jest taki, a nie inny wynik postępowania 

i żeby móc zrealizować taką inwestycję, trzeba podjąć szybkie kroki i tu dlatego nie 

zgłaszaliśmy pretensji do wprowadzania w ostatniej chwili takiej zmiany i nie konsultowania 

jej. W tym przypadku akurat, według naszej oceny, nie ma innego wyjścia, trzeba było to 

podjąć i starać się zrealizować do końca roku, niemniej jednak chciałbym zwrócić uwagę na 

to, że takich sytuacji mamy więcej. Czasem mieliśmy do tej pory więcej i przykładem są 
chociażby postępowania w budżecie partycypacyjnym, w którym niektóre inwestycje też po 

przetargu wychodziło, czy po kilku nawet przetargach, wychodziło, że nieznacznie 

zwiększona kwota, pozwoliłaby te inwestycje zrealizować. Tak było chociażby w przypadku 

boiska na Będuszu. Ostatnio pan radny z Będusza prosił, wnioskował o to, żeby takie boisko 

też mogło być wykonane. Moglibyśmy o tym nie mówić, gdyby podejście było inne. 

W związku z czym to taki mój wniosek o to, żeby do tego typu inwestycji w przyszłości 

podchodzić również w taki sposób, jak w tym przypadku do MDK, że być może czasem 

warto dołożyć jednak parę złotych i mieć temat zamknięty. Jedna rzecz jeszcze, na co 

chciałem zwrócić uwagę, to kwestia przygotowania do złożenia wniosku na 

termomodernizację szkół. Tutaj mieliśmy wątpliwości, ja zgłaszałem te wątpliwości, pan 

o tym informował, dotyczące zabezpieczenia wkładu własnego. Ja myślę, że też nie byłoby 

być może tej dyskusji, gdyby nie to, że w ostatniej chwili jest to przygotowywane. Zwracam 

tylko uwagę na to, że ten konkurs został ogłoszony 13 marca i było dużo czasu, gdyby tylko 

miasto miało wiedzę, że taki konkurs jest realizowany. Rozumiem, pan burmistrz mówił 

o tym, że firma się pojawiła, która ma doświadczenie w pozyskiwaniu środków z funduszy 

norweskich i stąd takie działanie. Ale to też zwracam uwagę na to, że można było dużo 

wcześniej sprawę przygotować i przeanalizować. 

Radna p.Elżbieta Doroszuk  powiedziała, że jeszcze chciała nawiązać do tematu bezpłatnego 

dystrybuowania maseczek i płynów. Pan burmistrz był łaskawy powiedzieć, że już na terenie 

Myszkowa to środki się znajdują, ale bardzo chciałam prosić, żeby sprawdzić, którzy 

dyrektorzy nie złożyli jeszcze zamówienia, bo ta dystrybucja może być od tego zależna. To 

zamówienie składa się na stronie Ministerstwa Edukacji Narodowej, każda szkoła robi to 

osobno.  

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak powiedział, że  wszelkiego rodzaju komunikaty w treści 

pytania, jakie radny p.Sławomir Jałowiec zadał, to odsyłam do strony Sanepidu, oni są 
odpowiedzialni za to. Natomiast ja chcę tylko uspokoić, bo pojawiają się niepotrzebnie takie 

konfabulacje, to niczemu dobremu nie służy, jeżeli za Sanepid chcemy zadecydować, jaką 
strefą będzie objęty Myszków. Tak, że odsyłam do fachowców, którzy się tym zajmują. Oni 

wyważają i te ich komunikaty są wiążące. Ja w tym względzie nie zabieram głosu, bo to nie 

moja kompetencja. 
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Do punktu 13.  

Zamknięcie obrad sesji.  
 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jerzy Woszczyk poinformował, że kolejna planowa sesja 

Rady Miasta odbędzie się 1 października bieżącego roku.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący rady zamknął obrady XXVIII sesji 

Rady Miasta w Myszkowie. 

 

 

 

 

 

  

Przewodniczący 

Rada Miasta w Myszkowie 

Jerzy Woszczyk 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

Przygotował(a): Sylwia Cygan 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


